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İç Kapı No: 42 Çankaya-Ankara
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ÜNİVERSİTE ve 
MEB ONAYLI EĞİTİMLER 

Güzellik Uzmanlığı Eğitimi    Kalıcı Makyaj Eğitimi    Manikür ve Protez 

Tırnak Eğitimi    Profesyonel Makyaj Eğitimi
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editör

Güzel 
Günlere

eğerli MAG Okurları,

El ele vererek iyileşiyor, aydınlık günlere doğru yürümeye devam ediyoruz... Güneşin kendisini göstermeye 
başladığı şu günlerde artık kalplerimiz de ısınmaya başladı. Her şey daha güzel olacak... 

Çok güzel bir yerde, çok güzel bir çekimle başlayalım… 

Kendisini son olarak Sipahi dizisinde izlediğimiz Özge Gürel kapak konuğumuz... Mesleğinin kendisiyle beraber şekillendiğini 
ve dinamik bir süreçte olduğu için heyecanla işine devam ettiğini belirten başarılı oyuncu, hakkında bilinmeyen ve çokça merak 
edilen konuları bizimle paylaştı. Fethiye’de bulunan LOV Faralya’nın doğayla iç içe lokasyonunda gerçekleştirdiğimiz kapak 
özel çekimlerini çok beğeneceğinizi umuyoruz....

Dünyaca ünlü bir ses… Fadonun en sevilen isimlerinden biri, bu ay ülkemizi enfes bir konser için ziyaret ediyor…  Portekizli 
sanatçı Carminho sizler için hem son albümü “Portuguesa”yı hem de fado ile buluşmasını anlattı. 

Son zamanların çokça takip edilen hipnotisti, sosyal medya hesaplarından paylaştığı videolarla da adından söz ettiren Korzay 
Koçak, zihinsel maskeleme modelini kullanarak beynin başarı ve mutluluk için kontrolünü sağlıyor. Biz de kendisine hipnoz ile 
ilgili merak edilenleri sorduk...

23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’na özel olarak hazırladığımız MAG Kids sayfalarında, eğitimciler ve geleceğin 
başarılı oyuncularıyla çok keyifli röportajlar yaptık. Bade Arazlı, Elif Kurtaran, Emre Mete Sönmez ve Yiğit Kağan Yazıcı’ya 
gelecekle ilgili planlarını ve 23 Nisan’a dair düşüncelerini sorduk... BE More Anaokulunun kurucusu Elif Özmenek Çarmıklı, 
okul öncesi eğitim ve öğretimin önemine değindi...  

Türk Eğitim Derneği Genel Başkanı Selçuk Pehlivanoğlu, TED’in dünü ile bugününü anlattı... Monte Bia Okullarının Yönetim 
Kurulu Başkanı Serkan Aydın ve Beysukent Kolejinin kurucusu Tolga Demir, okulda yapılan etkinliklerin çocuklara kattıklarını 
değerlendirdi... Çocuklar için Farkındalık platformunun kurucusu Psikolog Güneş Ulus, çocukların duygusal zorluklarla başa 
çıkmasında nasıl yaklaşılması gerektiğini anlattı...

Biraz da gezegenlerin neler anlattığını merak ettik ve önümüzdeki günlerde bizleri nelerin beklediğini ünlü astrologlara sorduk. 
Astrodeha Astroloji Okulu kurucusu ve Madonna’nın da zamanında kendisinden ders aldığı Dr. Astrolog Şenay Devi, doğa 
olaylarını ele alarak dünyanın astrokartografi analizini yaptı... Astroloji Gurusu olarak tanıdığımız Holistik Astrolog Duygu 
Demir ise ülkenin üzerindeki kara bulutların dağıldığının müjdesini vererek bu yıl yaşanacak olan tutulmaların burçlara 
etkilerini ele aldı...

Büyükelçilerin davetleri, sanat fuarları, kamu yararına yapılan etkinlikler ve daha pek çok organizasyona yer verdiğimiz bu 
sayımızda MAG dopdolu!                   

                Sevgiler





Eski dergi, katalog ve gazetelerin geri dönüş-
türülmesi çevreye yapılabilecek en kolay kat-
kıdır. Ağaç kesimlerini azaltmak üzere MAG 
Medya, okuyucularını kendi yakın çevrelerin-
de de geri dönüşümü teşvik etmeye çağırıyor.

YENİDEN KULLANIN GERİ DÖNÜŞTÜRÜN!

MAG’a abone olmak çok kolay...
Telefon ile
0.312 428 04 44

İnternet ile
abone.magdergi.com.tr

MAG Medya Ltd. Şti. Adına
İmtiyaz Sahibi ve Yazı İşleri Müdürü

CA N  ÇAV U Ş O Ğ LU  c a n @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Yayın Yönetmeni
B E R İ L ÇAV U Ş O Ğ LU  b e r i l @ m a g m e d y a . c o m . t r

Tasarım
ÖZ G E  A KTA Ş  o z g e @ m a g m e d y a . c o m . t r

A S L I  T İ B E Y a s l i @ m a g m e d y a . c o m . t r

Kreatif Direktör
S E DA ÇAV U Ş O Ğ LU  s e d a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Genel Koordinatör
F E R AY Ş A H İ N G ÖZ  f e r a y @ m a g m e d y a . c o m . t r

Haber ve Foto Muhabiri
G ÖZ D E  Y I L M A Z  g o z d e @ m a g m e d y a . c o m . t r
S E FA AY D O Ğ D U  s e f a @ m a g m e d y a . c o m . t r

Halkla İlişkiler
D İ L A R A AY D O Ğ D U  d a y d o g d u @ m a g m e d y a . c o m . t r

Reklam Müdürü
M E LT E M  E R CA N  m e l t e m @ m a g m e d y a . c o m . t r

Mali İşler Koordinatörü
TA R I K D E Ğ E R  t a r i k @ m a g m e d y a . c o m . t r

Katkıda Bulunanlar 
B A R I Ş  KÜ P Ç Ü
A D İ L Y I L D I R I M 

ÖZ G Ü R  A K S U N A
S İ N E M  Y I L D I R I M

AY Ş E  D E N İ Z  KA R A B E Y

Türü
B Ö LG E S E L S Ü R E L İ  YAY I N

 
MAG isim ve yayın hakkı

MAG Medya Ltd. Şti.’ne aittir.
Dergide yayınlanan yazı ve fotoğrafl arın

tüm hakkı MAG’a aittir.
İzin alınmadan kullanılamaz.

Yayınlanan ilanların sorumluluğu
ilan sahiplerine aittir.

İdare Merkezi
Kaptanpaşa Sokak

No: 33-B G.O.P. ANKARA
Tel: +90312 428 0 444

Baskı 
Koza Yayın Dağıtım San . ve Tic. A.ş.

Saray Mahallesi 
205. Cadde No: 42

Kahramankazan
Ankara

Tel : +90 312 385 91 91

Basım Tarihi
29.03.2023

www.magdergi.com.tr
facebook.com/magonline

twitter.com/magdergi
instagram.com/magdergi
bilgi@magmedya.com.tr
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Renk Terapisi
Farklı doku ve kalınlıktaki 

gradyan elbiseler ve canlı renkli 
makrome parçalar kombinlere 
doğal bir hava katarken kadının 

estetiğini de ortaya çıkarıyor.
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Denizkızı
Tropikal desenlerin sıkça 

görüleceği bu sezonda simetrik 
kesim, yüksek bel ve yumușak 
renk tonları da plajlarda doğal 

bir hava yaratacak.

BOTTEGA VENETA
Terlik $1.450

AGUA BY AGUA
Bikini Üstü $160

AGUA BY AGUA BENDITA
Bikini Altı $140
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Büstiyer $930

JACQUEMUS
Elbise $1.805

CULT GAIA
Ayakkabı $548
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İlknur Demir

Nimet Özdemir

Ankara cemiyet yaşantısının ünlü ismi İlknur Demir, bahar 
alışverişi yapmak ve yeni sezon ürünlerini incelemek için 
Kuzu Effect AVM turu yaptı. Beymen Club ve Vakko’nun 

bahar kreasyonlarını inceleyen Demir, her zamanki şıklığı ve 
zarafetiyle göz doldurdu.

Yatırım danışmanı Nimet Özdemir yeni projelerle 
ilgili görüşme yapmak için Kuzu Effect AVM’ye geldi. 

Görüşme sonrası AVM turu yapan Özdemir, daha sonra da 
arkadaşlarıyla buluşmak için Dubh Linn’e geçti.

Sezon Alışverişi

İş Yemeği

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Elif Karaduman

Murat Özmen

Ankara cemiyet hayatının tanınmış simalarından Elif 
Karaduman alışveriş için Kuzu Effect AVM’yi tercih etti. 

Salut, Beymen Club ve Vakko’da koleksiyonları inceleyen Elif 
Hanım, alışverişinin ardından AVM’den ayrıldı.

Beşiktaş Jimnastik Kulübü Kongre Üyesi Murat Özmen hafta 
sonunu geçirmek için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Mağaza 

bölümünde sezon ürünlerini inceleyen Murat Bey, akşam 
üzeri kahve molası için Giotto La Boheme Restaurant’a geçti.

Bahar Alışverişi

Hafta Sonu Gezintisi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Veli Sarıtoprak

Türkiye Sanayici İş Adamları Vakfı Başkanı Veli Sarıtoprak 
hafta sonu Kuzu Effect AVM’ye gelenler arasındaydı. Yakın bir 

arkadaşının işletmesini ziyaret eden Veli Bey daha sonra Timboo 
Cafe’ye geçerek vakıf üyeleriyle toplantı gerçekleştirdi.

Yeni Projeler Yolda

Eczacı Özge Konca, kıyafet alışverişi için ADL’ye uğradı. Uzun 
bir Kuzu Effect AVM turu sonrası alışverişini yapan Özge Konca, 

daha sonra akşam yemeği için Foodland’e geçti.

Alışveriş Turu

Özge Konca



58 magdergi.com.tr

Berivan Varli

Onur Aziz Özdemir

Royal Brokers Gayrimenkul kurucusu Berivan Varli, iş 
toplantısına katılmak için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Toplantı 

sonrası Timboo Cafe’de yemek yiyen başarılı iş kadını, 
köpeğiyle birlikte uzun bir AVM turu yaptı.

Yakışıklı oyuncu Onur Aziz Özdemir de spor için Kuzu Effect 
AVM’yi tercih edenler arasındaydı. Sports International’da 

rutin sporunu yapan Onur Bey daha sonra kahve içmek için 
Timboo Cafe’ye giriş yaptı.

İş Toplantısı

Spor Sonrası Gezinti

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Ezel Mutlucan

Kendi ismiyle kurduğu psikolojik danışmanlık merkezinde 
danışanlarını kabul eden Psikolog Ezel Mutlucan cilt bakımı 

ve makyaj için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Başarılı psikolog, 
Vassago’daki işlemlerinin ardından Giotto La Boheme 

Restoran’da ailesiyle vakit geçirdi.

Makyaj İçin Vassago’da

CGB Bilişim AŞ Yönetim Kurulu Başkanı Cumhur Beşen, yakın 
bir arkadaşına hediye almak için Kuzu Effect AVM’ye geldi. 

Vakko’dan hediye alışverişi yapan Cumhur Bey yorgunluk atmak 
için Lemonde’ye kahve içmeye gitti.

Hediye Alışverişi Vakko’dan

Cumhur Beşen



Zeynep Katı

Ünlü Diyetisyen Zeynep Katı, teknoloji alışverişi için 
Kuzu Effect AVM’ye geldi. Vatan Bilgisayar ve Turkcell’de 
turlayan Zeynep Hanım, alışveriş sonrası Timboo Cafe’de 

arkadaşlarıyla akşam yemeği yedi. Başarılı diyetisyen, yemek 
sonrası AVM’den ayrıldı.

Teknoloji Alışverişi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
Mehmet Aslan

Yakışıklı oyuncu Mehmet Aslan arkadaşlarıyla buluşmak 
için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Bir süre Beymen Club ve 

Vakko’yu turlayan Aslan, daha sonra arkadaşlarıyla Lou Cafe 
& Bistro’ya giriş yaptı.

Çay Sohbeti
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Nur Sönmez

Bozidar Vucicevic

Kendi ismiyle kurduğu moda markasıyla kadın modasına 
yenilikçi ve modern bir yaklaşım getiren Nur Sönmez, evini 

yenilemek için Kuzu Effect AVM’de bulunan ENNE, Natuzzi, 
Roche Bobois ve Karaca Home mağazalarını gezdi. Titiz 

alışverişinin ardından Starbucks’tan kahvesini alan Sönmez, 
AVM’den ayrıldı.

Spor Toto Spor Kulübü Voleybol Takımı pasörü Bozidar 
Vucicevic imajını değiştirmek için Kuzu Effect AVM’ye geldi. 
Vassago’da saç tıraşı ve cilt bakımı yaptıran Vucicevic daha 

sonra arkadaşlarıyla buluşarak Quick China’da 
akşam yemeği yedi.

Yeni Mobilyalar

İmaj Değişikliği

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Betül Deniz

Diyetisyen Betül Deniz, uzun süredir görüşemediği arkadaşlarıyla 
bir araya gelmek için Kuzu Effect AVM’deydi. AVM girişinde 

arkadaşlarıyla buluşan başarılı diyetisyen, Seyfi Balık’ta öğlen 
yemeği yedikten sonra tatlı yemek için Kaymaklava’ya geçti.

Dostlarla Buluşma

Ünlü Ressam Hakan Caba, öğle yemeği yemek için Kuzu Effect 
AVM’yi tercih etti. Katıldığı bir resim sergisi sonrası Kişniş’e gelen 

Hakan Bey, yemek sonrası Macro Center’dan alışveriş yaptı.

Kişniş’te Öğle Yemeği

Hakan Caba



Semih Erden

Millî basketbolcu Semih Erden, ailesiyle birlikte akşam 
yemeği için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Erden ailesi Quick 
China’da yenilen yemeğin ardından çocuklarla birlikte 

alışveriş turu yaptı.

Aile ile Yemek Keyfi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
Kübra Abbasova

Royal Brokers Gayrimenkul ortağı Kübra Abbasova, Kuzu 
Effect AVM’de iş toplantısına katıldı. Görüşme sonrası AVM 
turu yapan Kübra Hanım; Vakko, Beymen Club ve Evidea 

konseptlerini inceledi. 

Toplantı İçin Kuzu’da

64 magdergi.com.tr



Murat-Aydan Gül

AGM Finans sahipleri Murat ve Aydan Gül, pazar kahvaltısı için 
Kuzu Effect AVM’de bulunan The Hunger’a geldi. Uzun süren 

brunch’ın ardından mağazaların vitrinlerini inceleyen Gül çifti, 
ENNE ve Natuzzi’den dekorasyon alışverişi yaptıktan sonra 

AVM’den ayrıldı.

Pazar Kahvaltısı 

Gazi Üniversitesi Fizik Bölümü Öğretim Görevlisi Mustafa 
Güray Budak alışveriş için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Göz 

Grup Optik’ten güneş gözlüğü alan Mustafa Bey daha sonra 
Starbucks’ta kahve içti.

Gözlük Alışverişi

Mustafa Güray Budak



Kutlu Tamay

Fatma Akkan

Başarılı iş adamı Kutlu Tamay, eşine hediye almak için Kuzu 
Effect AVM’de bulunan mağazaları gezdi. Atasay ürünlerini 
inceleyen Tamay, hediye seçimini gerçekleştirdikten sonra 

aracına binerek AVM’den ayrıldı.

Nöroloji Uzmanı Doktor Fatma Akkan kahve içmek için, 
Kuzu Effect AVM’de bulunan Giotto La Boheme Restaurant’a 
geldi. Daha sonra Macro Center’dan mutfak alışverişi yapan 

Akkan, mağazaların vitrinlerini inceleyerek alışveriş 
merkezinden ayrıldı.

Hediye için Tercihi Atasay

Kahve Keyfi

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Yeşim Garip Çimen

Celalettin Solmaz

Acıbadem Ankara Hastanesi Doçent Doktoru Yeşim Garip 
Çimen, yoğun temposuna kısa bir mola vererek Kuzu Effect 
AVM’ye geldi. Timboo Cafe’de yemek yiyen Çimen, Vakko 

Bistrot’dan kahvesini alarak AVM’den ayrıldı.

Türkiye Sanayici İş Adamları Vakfı Hukuk Platformu Başkanı 
Avukat Celalettin Solmaz, öğle yemeği için Kuzu Effect 

AVM’yi tercih etti. Foodland’de bir süre tur atan Celalettin Bey, 
avukat arkadaşlarıyla bir araya gelerek Seyfi Balık’a giriş yaptı.

Yoğun Tempoya Mola

Lezzet Turu

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam

68 magdergi.com.tr



Cemil Sedefoğlu

İnfomedya CEO’su Cemil Sedefoğlu, arkadaşının doğum gününe 
katılmak için Kuzu Effect AVM’ye geldi. The Hunger’da yapılan 
kutlama öncesi mağazaları turlayan başarılı iş adamı, Beymen 

Club’tan hediye aldı.

Arkadaşının Doğum Gününde

Özde Erkoç

Ankara cemiyet hayatının bilinen isimlerinden Özde Erkoç, 
hafta sonunu Kuzu Effect AVM’nin ferah ortamında geçirdi. 

Uzun bir AVM turunun ardından Vakkorama ve İpekyol 
mağazalarından kıyafet alışverişi yapan Özde Hanım, daha sonra 

mücevher alışverişi içi Atasay’a geçti.

Kıyafet ve Mücevher Alışverişi
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Erkin Şahin

Zehra Arıoğlu

Ünlü fotoğraf sanatçısı Erkin Şahin, hafta sonunu Kuzu 
Effect AVM’de geçirenler arasındaydı. D&R’da kitapları ve 

plakları inceleyen başarılı fotoğrafçı ufak bir gezinti sonrası 
yorgunluğunu atmak için Dubh Linn’e giriş yaptı.

Ressam Zehra Arıoğlu yoğun iş temposuna ara vermek ve 
alışveriş yapmak için Kuzu Effect AVM’ye uğradı. Bir süre 

Evidea, Madame Coco ve Karaca Home’da sezon ürünlerini 
inceleyen Zehra Hanım daha sonra kahve içmek için Timboo 

Cafe’ye geçti.

Önce D&R Sonra Dubh Linn

Yoğun Tempoya Kahve Molası

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam





Ümit Yalaza 

Kamil Başyayla

Seslendirme sanatçısı ve oyuncu Ümit Yalaza, dostlarıyla 
buluşmak için Kuzu Effect AVM’ye gelerek The Hunger’a 
geçti. Saatler süren sohbetin ardından yemek yiyen ünlü 

oyuncu, mağazaların vitrinlerini inceleyerek Vakko ve 
Atasay’dan alışveriş yaptı.

OOG Optik’in sahibi Kamil Başyayla da iş toplantısı için Kuzu 
Effect AVM’yi tercih edenler arasındaydı. Uluslararası bir 

optik firmasının yetkilileriyle Lou Cafe & Bistro’da buluşan 
başarılı iş adamı, daha sonra kitap alışverişi için D&R’a geçti.

Dostlarla Buluşma

İş Toplantısı

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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Fatih Zorba

Pınar Canalp

Giotto La Boheme Restaurant sahibi Fatih Zorba, işletmesini 
denetlemek için Kuzu Effect AVM’ye geldi. Londra’da 

bulunan Giotto’da sundukları lezzetleri Ankara’ya taşımayı 
düşündüklerini ifade eden başarılı iş adamı denetim sonrası 

AVM’den ayrıldı.

Bilkent Mezunlar Derneği Yönetim Kurulu Üyesi Pınar 
Canalp, toplantı için Kuzu Effect AVM’deydi. Dernek 

yönetimi olarak nisan ayı içerisinde önemli etkinliklere 
hazırlandıklarını ifade eden Canalp toplantı sonrası Seyfi 

Balık’ta yemek yedi.

Giotto’ya Ziyaret 

Yeni Etkinlik Planları

Effect’te YaşamEffect’te Yaşam
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MobilyaBahçe Bitki Ev Ürünleri ve Aksesuarları

Whatsapp Hattı Adres

Kanuni Sultan Süleyman Bulvarı, Allora Beytepe Residence, No:63/ C-1
Çankaya/ ANKARA

Instagram

homegardenmarket+90 552 544 60 36

Lütfen konum için okutunuz.



Büyük șehirlerde, görece daha küçük evler tercih edenler son zamanlarda bir hayli arttı. Buna 
paralel olarak küçük ev dekorasyonları ve çok amaçlı mobilyalar trend haline geldi.

Küçük bir salonunuz varsa burada dikkat etmeniz gereken, çoğunlukla dikey dekorasyonlar 
ve hareketli mobilyalar seçmek olacaktır. Dikey rafl ar ve üniteler, dikey dolaplar, büyük aynalar, 
modüler kanepeler, katlanır ya da zigon sehpalar, depolama alanı bulunan bank yahut pufl arla 
dekore edeceğiniz yașam alanları, ortamda daha fonksiyonel bölgeler olușturmanıza yardımcı 

olacaktır. Kuzu Effect AVM’de bulunan mağazalardan derlediğimiz ürünlerle siz de küçük alanları 
kullanıșlı hale getirebilirsiniz. 
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ROCHE BOBOIS
KANEPE

KARACA HOME
HALI 699,99  
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EVIDEA-THE MIA
ÇİÇEK SULAMA KABI 119,90  
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ROCHE BOBOIS
SANDALYE



Havanın yavaș yavaș 
ısınmaya bașladığı 

bugünlerde gardırobunuz 
bahar renkleriyle dolsun...
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VAKKO-CASADEI
AYAKKABI 19.495  

BEYMEN CLUB
AYAKKABI 3.999  
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Bahar aylarında pastel 
tonlarıyla olușturacağınız 

kombinler, tarzınıza sakinlik 
katarak kolay șıklığı elde 

etmenizi sağlayacak.
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TOMMY HILFIGER
KEMER 949  
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BEYMEN CLUB
GÖMLEK 2.199  

BEYMEN CLUB
AYAKKABI 3.999  

W COLLECTION
TAKIM ELBİSE 8.795  

VAKKO
PANTOLON 8.990  



Türkiye’nin ilk resmî Sony bayisi olan Koç Pazarlama’nın üçüncü kușak 
temsilcisi ve kurucu ortakları Yavuz Selim Koç ile Yasin Koç, mağazanın ürün 
yelpazesini ve mutlu müșteriler için izledikleri yolu MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Yerel ve Güçlü

Koç Pazarlama

röportaj

YAVUZ SELİM KOÇ, YASİN KOÇ
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Siemens gibi güçlü bir markanın 
Avrupa’daki en büyük deneyim 
mağazasını Ankara Beytepe’de 

tüketicilerimizin hizmetine sunduk. 

oç Pazarlama’nın geçmişinden 
bahseder misiniz? Gayesi ve vizyonu 
nedir?
Koç Pazarlama’nın hikâyesi, 1960 yılında 
dedemiz merhum Hamdi Koç’un Ankara’ya 
gelmesiyle başlar. Kurduğu küçük 

ticarethanesinde perakendecilik sektörüne atılır. 1980 
yılında oğullarıyla birlikte Ankara, İzmir Caddesi’ndeki 
mağazasını, elektronik ve beyaz eşya satışını kapsayacak 
şekilde genişletir. 1990 ve 2000 yılları arasında yurt dışından 
elektronik cihazlar getirerek Türkiye’nin birçok noktasında 
satışını gerçekleştirir. 

Üçüncü kuşak olan bizler de 2000’li yıllardan bugüne birçok 
markayı bünyemize katarak büyümeye devam etmekteyiz. 
Amacımız, bünyemizdeki Siemens, Samsung, LG, Sony, 
Philips, Nespresso markalarının ürünlerini en doğru şekilde 
Türkiye’nin her yerindeki tüketicileriyle buluşturmaktır. 
Benimsediğimiz şeffaf, adil ve hesap verebilir duruşu 
kendimize ilke edinerek yolumuza devam ediyoruz.

Geçmişinizde sık sık ilklere imza attınız. Bu 
ilkler nelerdi?
Türkiye’nin ilk resmî Sony bayisi olduk ve Siemens gibi güçlü 
bir markanın Avrupa’daki en büyük deneyim mağazasını 
Ankara Beytepe’de tüketicilerimizin hizmetine sunduk. 

Ürün yelpazenizde neler bulunuyor?
Mağazamızda; ankastre ve solo beyaz eşyalar, televizyon, cep 
telefonu ve kulaklık, kahve makineleri, profesyonel fotoğraf 
makineleri, oyun konsolu, klima, küçük ev aletleri vb. 
ürünler yer alıyor. Yani tüketicinin ihtiyacı olan birçok ürün 
Koç Pazarlama mağazalarından temin edebilir.

Mutlu müşteriler için nasıl bir yol izliyorsunuz? 
Hangi ilkeler doğrultusunda ilerliyorsunuz?
Mağazalarımızdaki profesyonel çalışanlarımızla, 
müşterilerimizin ihtiyacı doğrultusunda doğru ürünü 
kendilerine sunarak, alışveriş yapmalarını sağlıyoruz. 
Müşterimizin satın alması ile başlayıp satış sonrası 
hizmetin tüm sürecini takip ederek, herhangi bir 
problemle karşılaşıldığında anında çözümleyerek, müşteri 
memnuniyetini en üst seviyede tutmaya çalışıyoruz. 

Müşteri hizmetleri departmanı ile birlikte Google 
yorumlarını ve feedback’leri ayrı ayrı inceleyerek 
değerlendiriyoruz ve tüm müşterilerimize geri dönüş 
yaparak memnuniyetini ölçmeye, aynı zamanda herhangi bir 
sorun var ise birimlerimize iletip problemi en aza indirmeye 
gayret ediyoruz. 

Gelecek hedeflerinizde neler yer alıyor? 
Planlarınızdan bahseder misiniz?
Gelecekte; kökleri sağlam temellere dayalı bu markamızı 
kuşaktan kuşağa aktarmak, Türkiye’de adından sıkça 
bahsettiren bir marka olmak ve bunu sağlarken de sadece 
ticari kaygılar gütmeyip aynı zamanda sosyal sorumluluk 
düsturundan asla taviz vermeden yüzlerce, hatta binlerce 
kişiye istihdam ve Türkiye Cumhuriyeti’mize fayda sağlayan 
bir kurum olmak. Tüketici elektroniği sektöründe global 
zincir marketlerinin karşısında yerel, güçlü bir organizasyon 
kurmak ve yaşatmak...  

K



Yolda Sergisi 
Parıltı Derneği 
Yararına Açıldı
Esra Soydan, “Yolda” sergisini 
Parıltı Görmeyen Çocuklara Destek 
Derneği yararına sanatseverlerle 
buluşturdu. 

Artopol Art Gallery, depremden etkilenen çocukların eğitimine 
destek için oluşturduğu “Sanatla Yardımlaşma” projesi 
kapsamında, Esra Soydan’ın 2007’den bu yana sürdürdüğü 
resim çalışmalarından seçkilerin yer aldığı sergiye ev sahipliği 
yaptı. Birçok eserin dernek yararına satıldığı serginin açılışına 
cemiyet hayatının pek çok ünlü ismi katıldı. 

davet

ASUMAN TOKGÖZSONGÜL TOPRAK ÖZSAN

MURAT-RIMA KOLBAȘI

ESRA SOYDAN
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davet

NEȘE-EROL GÖNÜL

ROBEN, REYHAN İPEKEL

BERRİN ZORLU MERVE MERMER

PINAR TÜRKER UYGUN FÜSUN KURAN

Esra Soydan’ın, 
Parıltı Derneği 
yararına 
düzenlenen 
sergisi 
sanatseverlerin 
yoğun ilgisini 
gördü.
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Sanata 
Açılan Kapı
ArtAnkara Uluslararası Çağdaş 
Sanat Fuarı, düzenlenen 
muhteşem bir ödül töreniyle 
ATO Congresium’da kapılarını 
dokuzuncu kez sanatseverlere açtı.

Sanat fuarında; kırk iki ülkeden bin beş yüz civarı sanatçıya 
ait çeşitli dallardan eserler sanatseverlerin beğenisine sunuldu. 
ArtAnkara Yönetim Kurulu Başkanı Bilgin Aygül yaptığı 
konuşmada, ülkemizde yaşanan deprem felaketi nedeniyle 
fuarı ertelemeyi düşündüklerini ifade ederek, “Ruhlarımıza 
bir tazelik getirmek, iyileştirmek adına, ‘Bilim ve sanatla 
iyileşeceğiz.’ mottosuyla fuarı yapmaya karar verdik.” dedi. Her 
yıl geleneksel olarak verilen “Sanata Katkı Onur Ödülü” Prof. 
Dr. Kıymet Giray’a, “Kurum Onur Ödülü” Burhan Doğançay 
Müzesine, “Sanatçı Onur Ödülü” ise bu yıl Ressam Prof. Dr. 
Hasan Pekmezci’ye takdim edildi. 

davet

ÜSTÜN DÖKMEN-ALİ BOZKURT CEMALETTİN KÖMÜRCÜ-MERAL ÖZTÜRK

BİLGİN-ESRA AYGÜL
86



SERPİL GÜVENDİK

RAHMİ ÇÖĞENDEZ ONUR SUBAȘI

ENDER BAȘARAN

ASLI SİNMAN KUTLUAY BEDRİ BAYKAM

SİRET UYANIK BEHZAT FEYZULLAH DERYA DERYA

RC Müzayede, 
Galeri Soyut, 
Arda Sanat 
Galerisi ve 
birçok kıymetli 
sanatçının 
katıldığı fuar ATO 
Congresium’da 
gerçeklești.



davet

FUNDA BEKİȘOĞLU

ȘEYMA ÇELİK-HAKAN AVNİ ÇELİK ELİF DEMİRPOLAT AKSOY

VASYL BODNAR

KUTLU TAMAY GÜLTEN BIÇAKÇI PINAR CANALP

Diplomasi, sanat 
ve cemiyet 
hayatının ünlü 
isimlerinin 
katıldığı 
ArtAnkara 
büyük bir ilgiyle 
karșılandı.
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ȘULE KARAHAN

SEREN ERDOĞAN EMRE BEKİȘOĞLU

MERVE APİKOĞLU

ZEYNEP YAYKIRAN BERİL ÇAVUȘOĞLU

EDA BEKİȘOĞLU ALMİLA KAFALI DENİZ KARABONCUK ESRANUR KILINÇ

Genç 
sanatçılardan 
Emre 
Bekișoğlu’nun 
çok boyutlu eseri 
sanatseverlerin 
yoğun ilgisini 
gördü.



ncelikle kendinizden biraz bahseder 
misiniz? Eğitimleriniz neler? 
1975 yılında Ankara’da doğdum. Ankara 
Üniversitesinde hukuk eğitimine devam 
ederken, daha çok arzuladığım turizm ve 
otelcilik sektöründe ilerlemek adına Bilkent 

Üniversitesi Turizm ve Otel İşletmeciliği lisans bölümüne 
geçiş yaptım. Öğrenimim sırasında Ankara Hilton otelinde 
çalışmaya başladım. Okul ve iş hayatını eş zamanlı 
sürdürerek geçirdiğim iki buçuk sene içerisinde, Gazi 
Üniversitesi bünyesinde İşletme Yüksek Lisans programını da 
tamamladım. Akabinde Swissôtel Ankara, Swissôtel Chicago, 
Swissôtel the Bosphorus İstanbul otellerinde ön büro, kat 
hizmetleri, SPA, bilgi işlem ve yiyecek içecek bölümlerinde 
departman müdürlükleri yaptım. Bu süreçte dönemsel 
projeler kapsamında Çin, İsviçre ve Almanya’da beş yıldızlı 
otellerde görevler üstlendim. 2017 yılı itibarıyla Wyndham 
Grand İstanbul Levent otelinde genel müdür yardımcılığı 
pozisyonunu aldım. Yirmi dört senelik otelcilik deneyimimi 
takiben Accor Otelleri bünyesinde yönetilen Mövenpick Hotel 
Ankara’ya geçtiğimiz yıl genel müdür olarak atandım. 

Turizm sektörüne yönelirken motivasyonunuz 
neydi? Kaç yıldır bu sektördesiniz? 
Turizm ve otelcilik sektörünün dinamik yapısı, aynı çatı 
altında birçok farklı iş kolunu barındırması, hem yerli hem de 
yabancı konuklarla sürekli iletişim imkânı sunması benim 
bu sektöre yönelmemde etkili oldu. Tüm dünyada geçerli bir 
meslek olarak farklı ülkelerde iş imkânları sunması elbette 

Ö

Misafirlerine beklentilerinin üzerinde bir 
konaklama deneyimi yașatan Mövenpick 

Hotel Ankara’nın Genel Müdürü 
Alp Mahir Akyüz, sektöre yönelișine ve 
aldığı eğitimlere de değinerek gelecek 

planlarını ve bașarılarının altında yatanları
MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Alp Mahir 
Akyüz

Sabırla Gelen Başarı

röportaj

diğer bir önemli motivasyon unsuru idi. Yirmi dört yıldır 
severek çalıştığım bu sektörde hem insanları hem de 
kendimi tanıma fırsatı buldum. İnsan kaynakları, satın 
alma, finans, kalite yönetimi, hijyen ve gıda güvenliği, 
teknik servis gibi birçok farklı konuda detaylı bilgi 
sahibi olarak, ekip ruhu ve takım çalışması ile birçok 
başarıya imza atma şansı yakaladığım için mutluyum. 
Hiç eksilmeden devam eden bu enerji ile geleceğe de 
heyecanla bakıyorum. 

Mövenpick gibi dinamik bir kuruluşta yönetici 
olmanın hızına nasıl yetişebiliyorsunuz? İş 
hayatınızdaki prensipleriniz neler? 
Otelimizi ziyaret eden konuklarımıza en üst düzeyde 
konukseverlik ve tutarlı şekilde beş yıldız kalitesi 
sunmayı başarmak elbette son derece detaylı planlama, 
eğitim, kontrol ve iyileştirme süreçlerini gerektiriyor. Her 
ne kadar dışarıdan bakıldığında hemen hissedilmese 
de, otel yönetimi çok fazla detay içeriyor. Yıl boyunca 
her gün yirmi dört saat hizmet vermek, bu süreçte 
hem misafirlerimizin beklentilerini karşılamak hem 
de ekibimizin ihtiyaçlarını yönetmek, geniş bir bilgi 
birikimini, hızlı düşünmeyi, çözüm odaklı davranmayı, 
hedefe odaklanmayı, proaktif hareket etmeyi, değişime 
ayak uydurmayı ve gerektiğinde esnek yaklaşımı 
gerektiriyor. Mövenpick Hotel Ankara’nın hızlı temposu 
bana keyif veriyor. Titiz bir planlama ile özverili çalışma 
sonucu verimli geçen bir günün hazzı, işimizin en 
güzel yanını oluşturuyor. İş hayatındaki en öncelikli 
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prensiplerim; karşılıklı saygı ortamı yaratmak, adil ve dürüst 
olmak, etkili iletişimi ön planda tutmak, empati kullanarak 
misafir odaklı davranmak,  sürdürülebilir şekilde çalışmak 
ve değişimi tetikleyerek sürekli gelişimi sağlamak olmuştur. 
Bunların yanı sıra, çalışma ortamının temiz ve düzenli olması, 
etik kurallara uyum, nezaket ve yardımlaşma ile dakiklik 
diğer önem verdiğim konulardır. Türkiye Cumhuriyeti’nin 
kurucusu Mustafa Kemal Atatürk’ün  “Nerede karşılıklı sevgi 
ve saygı varsa, orada itimat ve itaat vardır. İtimat ve itaatin 
olduğu yerde disiplin vardır. Disiplinin olduğu yerde huzur, 
huzurun olduğu yerde başarı vardır.” sözü benim için her 
zaman yol gösterici olmuştur. 

İş akışı içerisinde her gün öncelikle otelin tüm alanlarını 
gezerek fiziki yapıyı kontrol etmek, bu esnada hem 
konuklarımız hem de ekibimiz ile iletişim kurmak en önem 
verdiğim aktivitedir. Güne başlarken tüm departman liderleri 
ile bir araya gelerek hem bir önceki günü değerlendirmek, 
böylece gerekli aksiyonları kararlaştırmak, hem de 
önümüzdeki aktiviteleri planlamak verimli çalışmanın 
bir diğer önemli adımıdır. Akabinde farklı departmanlar 
ve konular ile ilgili takip notlarımı inceleyerek süreçleri 
tamamlamak ya da ilerleme sağlamak adına çalışmalar 
yaparım. Elbette otel dışında gerçekleştirdiğimiz tanışma ve 
tanıtım amaçlı ziyaretler de son derece önemlidir. 

Hizmet kalitesi, misafir memnuniyeti, finansal yönetim, 
fiyatlandırma gibi birçok konuda rutin toplantılarımızı kısa 
ve verimli tutmayı amaçlarım. Bunların yanı sıra günlük 
operasyonda önemli miktarda zaman alan ve otelciliğin 
kanımca en zevkli tarafını oluşturan, problem çözme 
aktiviteleri ile ilgilenirim. Örneğin; tedarik sürecinde yaşanan 
bir zorluk veya teknik bir aksaklık ile ilgili yaratıcı çözümler 
geliştirmek ve süreçleri yöneterek mümkün olan en iyi 
sonuca ulaşmak benim için keyif vericidir. Diğer bir örnek ise, 
en üzücüsü de olsa, fırsata çevrilebilen bir misafir şikayetine 
çözüm üretmektir. Elbette hizmet ürettiğimiz sektörümüzde 
bu gibi durumlar zaman zaman yaşanabilmektedir. Önemli 
olan; sorunların kaynağını tespit etmek, konuklarımızın 

beklentilerini tam olarak anlamak, düzeltici ve önleyici 
önlemleri alarak kayıt altında tutmak ve misafirlerimizin 
sadakatini daha da artıracak şekilde gerekli telafileri 
sağlamaktdır. Otelciliğin en güzel yanı işte budur. Severek ve 
yüreğinizi koyarak çalıştığınızda, zamanın nasıl geçtiğini bile 
anlamazsınız, hiç sıkılmazsınız ve günün sonunda tatlı bir 
yorgunlukla karışık mutluluk hissedersiniz. 

Turizmde önümüzdeki sezon için beklentileriniz 
neler? 
Turizm, ülkemizin önde gelen gelir kaynakları arasında yer 
alıyor. Bilindiği üzere sektörümüz, sosyopolitik sorunlardan, 
ekonomik dalgalanmalardan, salgın veya savaş gibi global 
olaylardan yüksek seviyede etkilenen hassas bir yapıya 
sahiptir. 2019 yılı sonunda başlayan pandemi nedeniyle 
turizm sektörü iki yıl süren ciddi bir duraklama  yaşamıştır. 
Geçtiğimiz yaz ayları itibarıyla ise tekrar eski performasına 
kavuşmuş, hatta üzerinde çıkmıştır. Ne var ki; ülkemizde 
yakın zamanda gerçekleşen son derece üzücü deprem 
felaketinden de ciddi şekilde etkinlenmiştir. Bu zor süreçte, 
tüm otellerimiz depremzede vatandaşlarımıza odalarını 
açarak, ücretsiz hizmet sağlayarak, canıgönülden destek 
vermiştir. Hatta otelimiz çalışanları ve aşçılarımız bölgeye 
giderek gönüllü şekilde yardım çalışmalarına katılmıştır. 
Önümüzdeki sezona ise büyük bir umutla bakmaktayız. 
Heyecanlı bir seçim süreci yaklaşıyor ve özellikle başkentimiz 
Ankara’da hareketliliğin artması bekleniyor. Bu yıl boyunca 
hem iş hem de turistik amaçlı seyahat eden, yerli ve yabancı 
ziyaretçilerin sayısında artış bekliyoruz. Ülkemizin tarihi 
zenginliği, doğal güzellikleri ve sunduğu ekonomik iş birliği 
fırsatları ile birleşen ünlü konukseverliği düşünüldüğünde, 
turizm ve otelcilik sektörünün kuvvetlenerek ilerlemeye 
devam edeceğine inanıyoruz. Bu noktada en önemli odak 
noktamızın kaliteli ve eğitimli sektörel iş gücü yaratmak 
olduğunu düşünüyorum. Özellikle yeni nesillerin gelişmini 
desteklemeli, zevkli bir çalışma ortama yaratmalı, çevreye 
duyarlı, sürdürülebilir ve anlamlı hedeflerle motive ederek 
sektörel bağlılığı artırmalıyız. Bu yaklaşımın biz deneyimli 
otelcilerin en büyük sorumluluğu olduğu kanatindeyim. 



röportaj

Turizm ve otelciliği; dünya barışı, gelişimi ve mutlu bir yaşam 
ortamı oluşturulmasına katkı sağlayan önemli bir sektör 
olarak görüyorum. 

Mövenpick Ankara ile ilgili gelecek planlarınızda 
neler yer alıyor?
Ekip arkadaşlarımıza “Heartist” adı veriyoruz. Bu kelime 
İngilizce’de “kalp” ve “artist” kelimelerinin bir birleşimi ve 
bünyesinde yer aldığımız Accor Grubunun yarattığı bir olgu. 
Yürekten gelerek yani içtenlikle üretilen hizmeti, bir sanatçı 
edası ile sunmak anlamına geliyor. Her bir “Heartist”, kişiye 
özel bir hizmet deneyimi yaratmak hedefiyle çalışıyor. Benim 
için bir “Heartist” ile iletişim kurup ihtiyaçlarını anlamak, 
kendisini gerekli bilgi ve beceri ile donatarak motive etmek, 
böylece misafirlerimize tutarlı ve üstün hizmet sunmak, 
başarının ön koşulunu oluşturuyor. Bu nedenle öncelikle 
ekip ruhunu güçlendirerek, doğru kişilerle ilerlememiz, 
karşılıklı saygı, dayanışma ve iletişimi güçlendirmemiz, 
misafir memnuniyetini geliştirmemizi garanti altına alacaktır. 
Bu süreçte Accor Grubu bilgi birikimimiz, uluslararası 
eğitim sistemlerimiz, Mövenpick marka standartlarımız ve 
misafirlerimize her konaklamada büyük avantajlar sunan 

“ALL-Accor Live Limitless” sadakat programımız bize büyük 
katkı sağlamaktadır. Eş zamanlı olarak da, hem teknolojik 
sistemlerimizde hem de teknik alt yapımızda sürekli 
iyileştirmeler ve yatırımlar yapmaya devam etmekteyiz. 
Amacımız her zaman, misafirlerimize beklentilerinin üzerinde 
bir konaklama deneyimi yaşatırken, kapsamlı çevre dostu 
uygulamalarımızın bir kanıtı olan uluslararası “Green Globe” 
Sertifikamız ve Sürdürülebilir Turizm Sertifikamız ile belgeli 
şekilde çevreci ve sürdürülebilir turizme katkıda bulunmak 
olacaktır.  

Yurt dışındaki oteller ile Türkiye’dekileri 
karşılaştırdığınızda gözünüze çarpanlar neler 
oluyor? 
Dünya her geçen gün küçülüyor ve bilgi teknolojileri hızla 
yayılıyor. Dolayısı ile bu manada ülkeler arası ayrımlar da 
belirsizleşiyor. Oteller arasında fark yaratacak uygulamalar, 
dekorasyon veya teknolojik alt yapı gibi fiziki faktörlerden 
ziyade, insani ve duygusal faktörler olarak ortaya çıkıyor. 
Bu noktada ülkemizin geçmişten günümüze süregelen 
ve iyi bilinen bir konukseverliği var. Bunu korumamız ve 
geliştirmemiz elbette gereklidir. Genç nesilin turizm ve 
otelcilik sektörüne olan ilgisini artırmak adına sürekli çaba 
göstermemiz de önem kazanıyor. Yeni nesil meslektaşlarımız, 
kendilerini geliştirebilecekleri, mutlu ve eğlenceli 
çalışabilecekleri, kaliteli bir yaşama katkıda bulunabilecek 
ve özellikle de dünyamız ve doğa için anlamlı adımlar atan 
bir işletmede yer almak istiyor. Aslında otelcilik sektörü 
de tüm bu imkânları insanlara sunabiliyor. Geleneksel 
konukseverliğimize sahip çıkarak daha da geliştirmek 
için otellerimizde insan kaynakları başta olmak üzere tüm 
deneyimli yöneticilere büyük görev düşüyor. Gerekli planlama, 
samimi yönlendirme, tutarlı destek ve motivasyon sağlayıcı 
yeni yöntemler ile bunu gerçekleştireceğimize inanıyorum. 

Turizm ve otel işletmeciliği alanında ilerlemek 
isteyen gençler için tavsiyeleriniz neler olurdu? 
Sadece turizm ve otelcilik değil tüm alanlarda gençlerimiz 
zaman zaman sabırsız davranabiliyor. Aslında bu elbette kötü 

bir şey değil. Bir an önce kendini geliştirerek yeni görevler 
almak arzusuna sahip olmak güzel ve gerekli bir his. Sadece 
bazı yetenekler zamanla ve farklı deneyimler ile gelişiyor. 
Bu nedenle gençlerimize daha sabırlı ve tutarlı olmalarını 
öneriyorum, çünkü çok sık iş değiştirmek, başarısızlık 
algısı yaratıyor ve daha iyi fırsatlar yakalamayı engelliyor 
ya da geciktiriyor. Bunun yanı sıra genç meslektaşlarımızın 
kişisel gelişimleri için daha net adımlar atmaları gerektiğini 
düşünüyorum. Üzülerek şahit oluyorum ki, turizm 
sektörü için büyük avantaj sağlayan yabancı dil becerileri 
gençlerimizde yeteri kadar hızlı gelişim sergilemiyor. 
Sektörümüzün en heyacan verici yanlarından olan, tüm 
dünyada otellerde görev alarak yeni yerler keşfetmek, yeni 
insanlarla tanışmak elbette en az bir hatta tercihen daha 
fazla yabancı dil becerisi gerektiriyor. Yine tüm bunlara 
ek olarak, otelcilikte üst düzey görevlere hazırlık ve bu 
süreçte rekabette ön planda kalmak amacıyla diğer kişisel 
gelişim fırsatları yaratılması da mümkün görünüyor. Zira 
günümüzde her konuda online eğitimler, alanında uzman 
ve ün sahibi eğitim kurumları tarafından sunuluyor ve 
sertifikanladırılıyor. Ek olarak, turizm ve otelcilik alanında 
ilerlemek isteyen gençlerin, bu alanda çalışan sosyal toplam 
kuruluşlarında görev alması da elbette hem profesyonel 
çevrelerini genişletmelerini hem de bilgi kaynaklarını 
artırmalarını sağlıyor. Başarıya ulaşmak için her meslekte 
olduğu gibi turizm alanında da sevmek, gönül vermek, 
odaklanmak, etkin iletişim kurmak ve yenilikler yaratmak 
gerekiyor. 
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lkbahar ile birlikte aykırı renkler yerini daha 
feminen, romantik görünümlere bırakmaya 
başlayacak. İlkbaharın neşesini simgeleyen çiçek 
desenleri bu sene de devam ediyor. Bununla beraber 
püskül, dantel ve tül ile detayları göreceğiz. Bu sezon 
üç boyutlu çiçek desenleri çok daha göz alıcı olacak 

gibi duruyor. Baharın dinginliğiyle gelen daha sakin kombinler 
ile karşılaşmamız mümkün. Sezonun renk, desen ve kombinleri 
ile, rahatlatıcı bir etki içinde olacağız gibi.

İ
Moda-Tekstil Tasarımcısı Beliz Acıpayamoğlu; İlkbahar-Yaz 2023 moda ve 

aksesuar trendlerine MAG Okurları için değiniyor...

Beliz Acıpayamoğlu
İlkbahar-Yaz Trendleri

modanın içinde

Bu sezon, slip elbiseleri de görmeye devam edeceğiz. Her 
anımızda, her ortamda bizi en iyi temsil eden slip elbiseler 
“hooded dress” adıyla kapüşonlu, yırtmaçlı, zaman zaman 
dekoltesiyle ve rahatlığıyla hayatımızın zirvesinde yer alabilir.

Dolabımızın vazgeçilmez rengi siyah yine hayatımızda. 
İlkbahar denince renklerle canlanan enerjimiz siyahı 
yine de bırakmayacak. Gotik görünüm ile zaman zaman 
karşılaşabiliriz.
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zaman zaman dekoltesiyle ve rahatlığıyla 
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Balon etekler -en sevdiğim- yine askılarda olacak. Fazlasıyla 
çocuksu ve eğlenceli bir görünüm veren bu etek formlarını 
sevenler 2023 İlkbahar-Yaz sezonunda yine mutlu.

Daha sakin görünüm sevenler için müjde! Ombre kumaşlar 
ile sık sık karşılaşacağız. Eğer ışıltı, pul, payet seviyorsanız 
hiç merak etmeyin, onlar da var. Seçeceğiniz her parçada 
metalikler, pullar, ışıltılar bulabilirsiniz. Etekten cekete, 
günlük ya da gece kombinleriniz için bol çeşit göreceksiniz.

Cesurum diyorsanız transparan parçalar da sezonda etki 
gösterecek. Tül seven özgür ruhlar  buna çok sevinecek.

Tabii ki “jean”leri unutmak mümkün değil. Her dönemde 
şekil değiştirerek dolabımızın baş rolünde olan jeanler bu 
sezon “baggy”, “wide-leg”, “slouchy” ve “maxi” kot etekler 
olarak hayatımıza girdi ve girmeye devam edecek. Denim 
görüntüsü gömleklerle, ceketlerle tamamlanacak. Kargo 
pantolonların yanı sıra koca koca cepler eteklerde ya da 
üst parçalarda da görülecek. “Full denim” kombinleri bizi 
bekliyor.

Feminenlik bu sezon ön planda. 90’ların minimalist 
elbiseleri de hâlâ bizimle. Loewe, Valentino gibi markalarda 
bu parçalara sıkça rastlamak mümkün.

Aksesuar Trendleri
Aksesuarlara gelecek olursam; minik çantalar, yerini 
daha geniş çantalara bırakıyor. Ayakkabı topukları yine 
gelenekselin dışında, enteresan formlarda: Ayakkabı 
desenlerine eşlik eden çoraplar; püskül çantalar, aksesuarlar; 
bol ışıltılı küpeler; eldivenler ilkbahar kombinlerimizin 
tamamlayıcısı olacak gibi. Gece ve gündüze uygun eldivenler 
ile karşılaşmamız mümkün.

İlkbahardan yaza geçerken büyük hasır şapkalarınızı da 
dolabınıza eklemeyi unutmayın. 

MIU MIU

VALENTINO

SIMONE ROCHA VICTORIA BECKHAM



Bağımsızlığın 
75. Yıl Dönümü
Sri Lanka Büyükelçiliği, ülke 
bağımsızlığının yetmiş beşinci 
yılını elçilik rezidansında verilen bir 
davetle kutladı. 

Sri Lanka yemeklerinin ikram edildiği programa Dışişleri 
Bakanlığı Yeniden Asya İnisiyatifi Koordinatörü Büyükelçi 
Kezban Nilvana Darama Yıldırımgeç, akademisyenler, iş 
insanları, çok sayıda basın mensubu ve davetli katıldı. On 
bir ili etkileyen depremlerde hayatını kaybedenler için saygı 
duruşunun ardından bir konuşma yapan Sri Lanka’nın Ankara 
Büyükelçisi Saranya Hasanthi Urugodawatte Dissanayake, 
ülkesinin ağır bir ekonomik kriz yaşandığını belirterek, buna 
rağmen Sri Lankalıların Türkiye’ye yardım göndermek için 
seferber olduğunu söyledi. 

davet

HAMMAD ZAFAR MEHPARE SULTANOVA

MUHAMMED-SHIMLA AKBAR

SARANYA HASANTHİ URUGODAWATTE
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ANARA DAYLAN YALÇIN KAYALI SEDA ÇINAR OKTAY YAMAN

PRIYA NAGARAJAH NILVANA DARAMA YILDIRIMGEÇ DILHANI-MATTHEW WRIGHT

Sri Lanka 
Büyükelçiliği, 
elçilik 
rezidansında 
verdiği bir 
davetle, ülke 
bağımsızlığının 
75. yıl 
dönümünü 
kutladı. 



Hayatta kendisini mutlu eden mesleği bulana kadar denemeye devam 
eden ve oyunculukta karar kıldığını söyleyen Özge Gürel, pek çok yapımda 
yer alarak adından sıkça söz ettirmeyi bașarıyor. Mesleğinin de kendisiyle 
beraber șekillendiğini ve dinamik bir süreçte olduğu için heyecanla ișine 

devam ettiğini belirten güzel oyuncu, hakkında bilinmeyen ve çokça merak 
edilen konuları MAG Okurları için cevaplıyor...

Özge Gürel 
Gerçekçi, Heyecanlı, Sportif
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BODY: KADRİYE BAŞTÜRK
ETEK: ALİA STUDIO
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BODY: KADRİYE BAŞTÜRK
KORSE: MYSAMOON
ETEK: OSCARMORRIS
KÜPE: MIRELA CERICA
YÜZÜKLER: LUXO DIAMOND
AYAKKABI: LOIE



Şu ana kadar yer aldığınız yapımlardan 
sizde en çok etki bırakanı hangisiydi? 
Tüm karakterlerimi çok sevdim, bağ kurdum. 
Zaman zaman değişti favorilerim. Bazen Nazlı, 
bazen Nilüfer oldu, bazen de Öykü; ama şu dönem 
hayatın sürprizleriyle beni çok heyecanlandırdığı bir 
dönem ve belki de en çok etki bırakacak olanla henüz 
tanışmadım demek istiyorum.

Aşkı nasıl anlatırsınız?
En basit haliyle, karnımda kelebekler. Üzerine çok 
şey eklenebilir ama baz bu bence; o karnın ağrıması, 
sebepsiz mutluluklar. Aşk, hayatımıza gerçekten sihir 
katıyor ve sadece ikili ilişkilere indirgenmesi haksızlık. 

yunculuğa başlamadaki 
motivasyonunuz neydi? Sektöre 
yöneliş maceranızı biraz anlatır 
mısınız?
“Ben kimim? Nasıl biri olmak istiyorum? Nasıl 

bir hayat yaşamak istiyorum?” sorularına cevap ararken 
bulduğum anahtarlardan biri aslında mesleğim. Soru 
sormayı hep sevdim ama korkmadan cevaplayabilmeyi 
zamanla öğrendim. Üniversiteye yeni başlamıştım; 
bölümümden mutlu değildim ve soru sordum kendime. 
Cevabı bilmiyordum. Ben de bulana kadar denedim. İşte 
o deneyimlerden beni en mutlu edeni oyunculuk; ama 
hayat uzun, beş yıl sonra tekrar sormam gerekirse başka 
bir yolda bulabilirim kendimi. 

Şu dönem, hayatın sürprizleriyle 
beni çok heyecanlandırdığı bir 

dönem ve belki de en çok etki 
bırakacak olanla henüz tanışmadım.

O



özel

Uzun yıllar süren mutlu bir birlikteliğin ardından 
ilişkinizi evlilikle taçlandırdınız. Uzun ilişkinin ve 
ilişkide mutluluğun sırrı nedir? İlişkinizde nelere 
önem veriyorsunuz?
Bu konunun ucu hep çok açık kalıyor, çünkü her ilişkinin 
matematiği bambaşka. Aşk ilişki başlatabilir ama sadece 
âşık olmak, devam etmesi için yeterli değil. Uzun ilişkilerde 
tüm duvarlar kırılıyor, açılmadık kapı kalmıyor. İşte o zaman 
başlıyor aslında ilişki, ki bence en güzel kısma geliyoruz. 
Herkesin kendi gibi olduğu ve o halini çok sevdiğiniz kısım 
bence en eğlencelisi.
 
Oyunculuğa geri dönecek olursak; bu mesleğin 
sizin için en zorlu yanları neler? 
Zor yan diye bir şey yok. Bu bir bütün. Oyunculuk tam olarak 
bu zaten. Çok zorlayan tarafı da, kolaylaştıran tarafı da var 
fazlasıyla; tüm meslekler ve insanlar gibi. “Ya şurası şöyle 
olsaydı” kısmı beni meslekten vazgeçirmiyorsa çok da önemi 
yok aslında. Ülkemizde sinema ve dizi sektöründe sıkıntılar 
var elbette. Ekip ve oyuncular için daha iyi çalışma koşulları 

sağlanmalı, bunun için çabalıyoruz ama bu mesleğin kendisiyle 
ilgili değil; sektörün sorunları.

Peki, oyunculukta kurallarınız var mı?
Hayatı anlatıyorsun, insanı anlatıyorsun. Yaşamın kuralları yok. 
Her an her şey başımıza gelebilir ya da gelmesini seçebiliriz. 
Kurallara çok takılmıyorum, gerçekliğine inandığım sürece.

Mesleğinizi severek yapmanın motive edici yanları 
neler?
Ben çabuk sıkılan biriyim. Düzene alışmayı, rutinlere bağlı 
kalmayı sevemedim. Beni zorlasa da durum bu. Hayatta 
yenilenmeyen ya da daha doğrusu evrilmeyen bağlar kopuyor 
bir süre sonra bana göre. Mesleğim de benim bağlarımdan 
biri ve sürekli değişik süreçlerden geçerken birlikte evriliyor 
olmak en büyük motivasyonum. Motive olmanın temeli 
istemektir, benim isteğimin sebebi bu heyecanlar. Benimle 
birlikte oyunculuğum, her karakterle de ben değişiyorum. Bu 
beni inanılmaz heyecanlandırıyor ve motivasyonumu hep diri 
tutuyor. 

Aşk, hayatımıza gerçekten sihir 
katıyor ve sadece ikili ilişkilere 

indirgenmesi haksızlık. 
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ALT - ÜST TAKIM: NİHAN PEKER/GIZIA GATE
KÜPELER: MIRELA CERICA



Mutlu gün, 
sen nasıl 

istiyorsan 
öyle olur.



özel

ELBİSE: ÖZLEM SUER/GIZIA GATE



Siz hayatı nasıl tanımlıyorsunuz? Bunu bir sahne 
gibi düşününce rolünüzden memnun musunuz? 
Nasıl bir yapım oluyor?
“Türüne karar verememiş bu film,” derdi eleştirmenler. 
Aksiyon var, dram var, komedi var, iyi hissettiren de bir film; 
ama tüm bunların yanında özgün, olması gereken buydu. 
Benim için, bana ait, benim kurallarımla... Bu yüzden çok 
mutluyum; üzüldüğümde de, kırıldığımda da. Kurban yok bu 
hikâyede.

Sanat sizin için ne anlam ifade ediyor? 
Benim için kılavuz sanat. Sevdiğim sanatçıların eserleri; onları 
tanımanın, fikirlerini anlayıp kendime katmanın bir yolu. 
Kendinizi, hikâyenizi, fikrinizi, döneminizi bazen kafa yoran 
insanlara, bazen de herkese yüzyıllar sonra bile ulaştırmanın 
incelikli hali sanat. O fikirler o kadar çok insanın yolunu 
aydınlatıyor ki.

Pek az kişinin bildiği, ilginç bir özelliğiniz var mı?
Gürültülü ortamda çok güzel uyurum. Çocukluktan kalma 
sanırım, güvende hissediyorum. İnsanlar sohbet ederken 
salondaki koltukta mışıl mışıl uyuyabilirim. Televizyonu açıp 
uyuyorum, eğer yalnızsam ışıkları da açıyorum.

Kurallara çok takılmıyorum, 
gerçekliğine inandığım sürece.

Son dönemlerde neler yapıyorsunuz? 
Hepimiz gibiyim, toparlanmaya çalışıyorum. Çaresizlik 
ve vatandaş olarak yalnızlık hissiyle baş etmeye, yerine 
umut koymaya çalışıyorum. Bu öfkeyi, kırgınlığı, işe 
yarayacak alanlara kanalize etmeye çalışıyorum, çünkü en 
derin acıları yaşayan insanların senin benim üzüntüme 
değil, yapabileceğimiz somut şeylere ihtiyacı var ki 
yaslarını tutabilsinler. Bu onların hakkı, en azından bunu 
yapabilsinler.

Ufukta yeni projeler var mı? Yeni başlangıçlar 
sizde neler hissettiriyor?
En sevdiğim şey, başlangıç. Her zaman, her şartta beni 
heyecanlandırıyor hafif korkuyla karışık bir mutluluk 
hali. 

Çevreniz sizi nasıl tanımlıyor?
Pratik, çünkü kafam hep dolu zaten. Çok düşündüğümüz 
ufak şeyler fazla vakit kaybettiriyor gibi bize. Sipariş 
verirken bile on dakika düşünmek yoruyor beni. 
Hayatta hızlıca çözüm üretirim. Her konuda geniş resmi 
görmeye çalışırım, detaylarda boğulmam, sevdiklerimin 
boğulmasına izin vermem. İyi fikir veririm, motive ederim. 
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 Güzelliğiniz için neler yapıyorsunuz? Rutininiz 
var mı?
Makyajı yüzümde tutabildiğim en kısa süre tutuyorum. 
Günlük hayatta yapmıyorum ve mutlaka çok iyi 
temizliyorum. Onun dışında sürdürebildiğim tek rutin, 
güneş koruyucum. Güneşin altında biraz kalsa su toplayan 
bir cildim var ve ciddi lekelenme sorunu yaşıyorum. O 
yüzden yaz, kış sürerim ve güneşlenmem; ama güneşin 
etkilerinden kaçamıyorsun, o yüzden kışın lazer seanslarım 
var. Lekelerimi tedavi ederken bakımımı da aradan çıkarmış 
oluyorum. 

Sosyal medya hesabınızda Rocky hayranı 
olduğunuzu belirtmiştiniz. Hangi sahnesi sizde 
bu etkiyi yarattı? 
Rocky bana kendini tekrar tekrar izleten bir film. Öyle bir 
listem var; tekrar izlemeye bayıldığım filmlerden oluşan. 
Tek bir sahne değil, bütünü bana bu hissi veren. Rocky, 
başkalarının ona yapıştırdığı tüm etiketlerden sıyrılıp kendi 
hikâyesini yazan bir adamın hikâyesi özünde. Aslında 
hepimizin her gün verdiği savaşın aynısı. Kendine inancıyla 
kafa tutuyor hayata. O bunu ringde yapıyor ama hikâye aynı. 

Boksa olan ilginiz ne zaman başladı? Ne 
sıklıkla yapıyorsunuz? 
Sporu hayatıma dahil ederken önceliğim sadece fit veya 
sağlıklı olmak değil, yeni şeyler de öğrenmek. Yoksa 
canım sıkılıyor, istikrar sağlayamıyorum bir yerden 
sonra. Ağırlık çalışmam gerektiğinde söyleniyorum 
mesela “Ne bu şimdi?” diye... Boks sıkılmama izin 
vermiyor, sürekli andayım; keza yoga ve at binmek de 
öyle. 

Mutlu bir gün nasıl olur?
Mutlu gün, sen nasıl istiyorsan öyle olur. Bazen evde tek 
başıma takıldığım bir gün çok mutlu hissediyorum, 
bazen doğduğum evde ailemle geçirdiğim bir günde, 
bazen Serkan’la, arkadaşlarımızla geçirdiğimiz bir 
gün “Ne mutlu bir gündü!” dedirtiyor. Hepsinin ortak 
noktası sana iyi hissettirmesi ve baskılardan uzak 
olması.

Kendinizi bir film ile özetleyecek olsanız bu 
hangi film olurdu?
Big Fish. 

Benimle birlikte oyunculuğum, her 
karakterle de ben değişiyorum. Bu 

beni inanılmaz heyecanlandırıyor ve 
motivasyonumu hep diri tutuyor. 
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öyle. 

Mutlu bir gün nasıl olur?
Mutlu gün, sen nasıl istiyorsan öyle olur. Bazen evde tek 
başıma takıldığım bir gün çok mutlu hissediyorum, 
bazen doğduğum evde ailemle geçirdiğim bir günde, 
bazen Serkan’la, arkadaşlarımızla geçirdiğimiz bir 
gün “Ne mutlu bir gündü!” dedirtiyor. Hepsinin ortak 
noktası sana iyi hissettirmesi ve baskılardan uzak 
olması.

Kendinizi bir film ile özetleyecek olsanız bu 
hangi film olurdu?
Big Fish. 

Benimle birlikte oyunculuğum, her 
karakterle de ben değişiyorum. Bu 

beni inanılmaz heyecanlandırıyor ve 
motivasyonumu hep diri tutuyor. 

ALT - ÜST TAKIM: AFFFAIR
KOLYE VE BİLEZİK: SWAROVSKI 

ELDİVEN: GIGIIS 



Fethiye’de; gözden uzak, birbirini görmeyen villaları ve özel alanlarında 
misafirlerine sağladığı eșsiz deneyimleri ile yeșilin ve mavinin göbeğindeki otel 

LOV Faralya’nın Yönetim Kurulu Üyesi Necati Ekiz; hizmet konseptlerini ve 
sundukları hizmetleri MAG Okurlarıyla paylașıyor. 

Her Anı Eşsiz
LOV Faralya

röportaj

OV Faralya’dan biraz bahsederek başlar 
mısınız?
Ege ile Akdeniz’in birleştiği nokta Fethiye, 
Faralya’dayız. Eşsiz bir manzarada, doğa ile iç içe, deniz 
kenarı konumumuzla hem yeşilin, hem de mavinin 
her tonunu yaşayabileceğiniz eşsiz bir deneyim 

sunuyoruz. Amacımız, sizlere geçirdiğiniz her anın bizim için ne 
kadar kıymetli olduğunu göstermek. Her anın aslında bir deneyim 
olduğunu hissettirmek. Sadece konaklama deneyimi değil, size her 
anınızı eşsiz kılacak bir deneyim sunar LOV Faralya. Otuz yedi oda, 
on dokuz havuz, birbirini görmeyen villa ve süit oda yapısı, eşsiz 
dokusuyla taş evlerimizle toplamda kırk bir dönüm arazi içerisinde, 
doğanın, sanatın, müziğin, eğlencenin merkezinde; kargaşa ve 
yoğunluğun çok uzağındayız. 

LOV Faralya’nın hizmet verdiği konsept nedir? 
Odalarınızdan ve sunduğunuz olanaklardan 
bahseder misiniz?
Tesisimizin gerek olanakları, gerekse mimari tasarımları nedeniyle, 
yalnızca (+16) yetişkinlere yönelik deneyim sunuyoruz. Doğanın 
kalbinde diye sıkıcı, zamanın geçmek bilmediği bir otel hayal 
etmeyin. Havuz başında dilerseniz son ses eğlenebilir, dilerseniz 
deniz kenarında doğanın size sunduğu dalga sesleri ve çam 
ağaçlarının arasında dinlenebilirsiniz. 

Villa ve süit odalarımızın tamamında kendinize özel korunaklı 
havuz, jakuzi, açık hava sinema alanları, ses sistemleri ve oda 
içi dans direkleri ile zamanın nasıl geçtiğini anlayamayacak; 
keşfettiğiniz yeni hislerinizle, ertelediğiniz ya da hayal edip zaman 
bulamadığınız kendi maceranızda zaman dursun isteyeceksiniz. 

L
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röportaj

Denize sıfır konumdaki tesisimizin, iskele ve sahil restoranları 
gün boyu size hizmet ediyor olacak. Ayrıca tesisimizde çeşitli 
su sporları yapabilir; güne eğitmenlerimiz ile yoga veya sporla 
başlayabilirsiniz. Tesis içerisinde sezon boyunca açık hava sanat 
galerimizi ziyaret edebilir, dilediğiniz eseri satın alabilirsiniz. Hatta 
beğendiğiniz ressam veya heykeltıraştan öncesinde rezervasyon 
oluşturup eğitim bile alabilirsiniz. Yoğun hayatınızda bir ara 
vermek, merak ettiğiniz yemekleri yapmayı öğrenmek isterseniz 
de uzman aşçı kadromuzdan workshop’lar, eğitimler alabilirsiniz. 
Kurulan “long table”larda yeni dostluklar edinebilir, sizin gibi 
düşünen insanlarla harika zaman geçirebilirsiniz.

Ayrıca doğanın mucizelerinin kadim ışığında, sağlığın ve 
dinginliğin kazanımını sağlamak için güzellik ve spa alanımızda 
rahatlamak da mümkün. Ruhunuzun, bedeninizin sesini ve 
rüyalarınızı LOV Faralya’nın eşsiz ve imza niteliğindeki wellness 
alanında gerçeğe dönüştürün.

Tesisinize en çok kimler geliyor, müşteri profiliniz 
nasıl?
Genellikle balayı çiftleri ve doğa ile iç içe hem eğlenmek hem 
de dinlenmek isteyen, zamanın her anında keyifli deneyimler 
yaşamak isteyen çiftler bizi tercih ediyor.  LOV Faralya’da gün 
boyu eşsiz manzarada denizin ve doğanın tadını çıkarırken, havuz 
başı partilerine katılabilir, akşamları jazz müziğinin notalarında 
kaybolabilirsiniz. 

Peki ideal oda seçimi nasıl yapılır?
Tesisimizde büyüklüğüne göre tam dört tip oda seçeneği sunuyor 
olsak da, aslında süit ve taş evler olarak ikiye ayırabiliriz. Kendi 
karakterine sahip yaşam alanları; canlı, huzurlu, dinlenmiş ve 
mutlu uyanılacak sabahlar hazırlıyor. LOV Faralya sunmuş olduğu 
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geniş oda seçenekleri ile zamanın akışında yaşayacağınız 
konfor alanlarında samimiyet ve yaşanmamış duyguların 
tamamlanmasını sağlıyor. Daha önce de belirttiğim süit 
odalarımızda duyguların, huzurun ve enerjinin tamamlanması 
için her şey birbiri ile dengesini koruyor. Kendinize yaptığınız 
yolculuğun başlangıç noktası. Eşsiz ve yeni keşfedilen 
duyguların ana kaynağı diyebiliriz. Taş evlerimizde ise; 
sıcaklığın ruhsal hislerini bulabilmek, yaşayacağınız en güzel 
deneyim. Sahil esintisinin saf kokuları, konfor alanınıza eşlik 
ediyor. Doğanın ruhunu kucaklayacağınız soyut duyguların 
tamamı farklı bir tecrübeyle cazibeli konfor alnında vücut 
buluyor.

Hem yeşile hem maviye olan yakınlığıyla LOV 
Faralya farkını anlatır mısınız?
Sadece manzara ya da sadece deniz demek değil LOV Faralya. 
Açıldığımız günden bu yana yaklaşık on bin bitki, altı binin 
üzerinde ağaç ekip neredeyse hiç ağaç kesmeden tesisimizi 
inşa ettik. Bazı evlerin verandasından sandal ağaçları ve çam 
ağaçlarının geçtiğini göreceksiniz. Bizim esas yaptığımız şey, 
doğayla iç içe, doğanın içerisinde bir yaşam alanı oluşturmak 
oldu. Eşsiz ve bu yöreye özgü Kızılcakayaları üzerinde, 
çam ağaçlarının altında denize girerken zaman dursun 
isteyeceksiniz. Uzman aşçılarımızın hazırladığı yemeklerle 
nefis bir “fine dining” deneyimi yaşayacaksınız. Müziğin, ritmin, 
eğlencenin size ne kadar iyi geldiğini göreceksiniz. Yalnızca size 
özel alanlarda kendinizle ilgili keşiflere çıkmakla kalmayacak, 
otel içindeki birçok etkinlik ve workshop’larla kendinize yeni 
bakış açıları kazandıracaksınız. Kısacası LOV Faralya’da 
konaklama demek, aklınıza gelecek en son şey olacak. Burada 
eşsiz deneyimler yaşayacaksınız. Zamandan uzaklaşın, doğaya 
karışın ve kendinize vakit ayırın.

Misafirleriniz için düzenlediğiniz aktiviteleriniz 
oluyor mu? 
Genellikle düğün, özel gün kutlamaları için çok sık etkinlikler 
olsa da; evlilik teklifleri, LOV jazz günleri, havuz partileri, açık 
hava sanat galerisi gibi birçok etkinliğimiz sizleri bekliyor 
olacak. Her çarşamba, cuma ve cumartesi günleri canlı 
müzikleriyle LOV Faralya; sanatın, doğanın ve müziğin kalbi 
olmak istiyor. 



Sanatı; teknolojiyi ve bireysel ifade gücünü yücelten bir tasarım felsefesi 
olarak tanımlayan Sertaç Tașdelen, moda dünyasını yapay zekâ ile 

bulușturan son teknoloji girișimini hayata geçiriyor.

Yapay Zekâyı Moda Markası ile Birleştiren 
Yenilikçi Bir Tasarım Felsefesi

Sertac Tasdelen

röportaj
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ertaç Taşdelen, moda dünyasını yapay 
zekâ ile buluşturan son teknoloji girişimini 
hayata geçirdi. Hem sanatçı hem teknoloji 
girişimcisi Sertaç Taşdelen tarafından 
kurulan bu yeni marka, Uzak Doğu ve 
Orta Doğu estetiğini birleştiren özgün ve 

sürdürülebilir bohem tasarımlarıyla İstanbul ve Dubai’de 
birçok ünlü noktada satışa çıkarak oldukça ses getirdi.

Sertaç Taşdelen, bir moda markası olmanın çok ötesinde 
sanatı; teknolojiyi ve bireysel ifade gücünü yücelten bir 
tasarım felsefesi olarak tanımlanıyor. Sanatsal ifadeyi 
bireysel deneyimlerle harmanlayan Sertaç Taşdelen, bu 
doğrultuda Ecem Dilan Köse, Ayşe Uluçay, Altın Tatlı 
gibi özgün sanatçılarla iş birliği yaptı.

Sertaç Taşdelen; geçtiğimiz günlerde ise, en yeni 
yapay zekâ teknolojileri kullanılarak oluşturulan yeni 
koleksiyonunu duyurdu. Teknoloji ve modanın bu 
heyecan verici birleşimi, devrim yaratmayı ve markayı 
daha da yüksek başarı seviyelerine taşımayı vadediyor. 

S

sertactasdelen.studio



irişimci bir iş kadını olarak 
kadınların iş hayatında daha 
fazla yer almasının önemini nasıl 
değerlendiriyorsunuz?
Kadınların performansı pek çok yerde hafife 
alınmakta, hatta göz ardı edilmekte, ekonomik 

potansiyelleri kullanılmamaktadır; ancak, kadınların bilgi 
birikimi, deneyimi, yaratıcılığı ve yaratıcı gücü hem yerel 
hem de küresel kalkınma için vazgeçilmezdir. Bir kadının, 
kendisini iş yaşamında var etmesi kendi konfor alanının 
genişlemesine, psikolojik ve fiziksel olarak güçlenmesine 
olanak sağlar. Böylece, öncelikle kendileri için oluşturdukları 
finansal bağımsızlık; sömürü, baskı ve haklarının kötüye 
kullanılmasına karşı daha fazla koruma sağlar. Örneğin; 
kendilerini ve çocuklarını destekleyebilirlerse, şiddet içeren 
ilişkilerden kurtulabilirler. Dolayısıyla çocuklar da eşitlik 

G
Girișimci iș kadını kimliğiyle Arzu Büyükkapucu; bir DİKAB üyesi olarak 

hedefl erini, çalıșmalarını ve kadınların iș hayatındaki yerinin önemini anlatıyor...

Arzu Büyükkapucu
Birlikten Doğan Güç

sağlık ve güzellik

ve sosyal yaşamda var olma bilinci ile hareket edecektir ki 
gelecekleri için bu önemli bir noktadır. 

Denizli İş Kadınları Birliği (DİKAB) üyesi olarak 
bu dönem için neleri hedefliyorsunuz?
DİKAB’ın öncelikli hedefi iş kadınlarını aynı çatı altında 
toplayarak kadınların iş dünyasında daha etkin yer almasını 
sağlamaktır. DİKAB aracılığıyla, kadın girişimcilerin sayılarını 
çoğaltarak ve kadınları destekleyerek kelebek etkisi dediğimiz 
etkiyi yaratıyoruz. Atalarımızın dediği gibi, birlikten kuvvet 
doğar. Kadınların bir araya gelerek oluşturduğu bu sinerji 
ile kadınlar kendi seçtikleri alanlarda faaliyetlerini daha 
etkin bir şekilde gerçekleştirebiliyor ve geliştirebiliyorlar. Hâl 
böyle olunca da hep birlikte sosyal ve ekonomik bir büyüme 
sağlıyoruz. Bu büyümeyi sadece finansal alanda düşünmeyin, 
çünkü biz kadınların bir araya gelmesi; zaman zaman 
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İnsan kendi bașına kaldığında yaptıklarının 
ve gücünün farkında olmayabilir ancak, bu 

tür bir olușumun içinde kișinin kendisine 
dair düșüncelerini dile getirmesi ek bir 

farkındalık kazandırır.

beautyartbbk neslimgungen_denizli

kendimizi, çıkmazda ya da çözümsüz olarak gördüğümüz 
olayların içinde bulduğumuz anlarda hem yeni fikirler 
aracılığıyla yeni yollar bulmamıza hem de enerjimizin pozitif 
alanda kalmasına, sağlam bir iradeye ve olumlu psikolojiye 
destek sağlıyor. DİKAB dışarıdan ekonomik temelli bir oluşum 
gibi görünse de bunun çok ötesinde bir etkisi var. 

DİKAB’ın profesyonel anlamda size 
sağladıklarına değinir misiniz? 
İnsan bireysel olarak yola çıkar ancak, çıktığınız yolda tek 
başınıza kalırsanız kaybolma riskiniz çok fazla olur. DİKAB 
bu anlamda üyelerini bir araya getirerek kadınların kendi iş 
ve yaşam tecrübelerinin paylaşımını sağlıyor. Bu tecrübelerin 
aktarımını çok önemli buluyorum, çünkü her gönlün başka 
bir dili vardır. İnsanlarla iletişim, sorun çözmek, karar vermek, 
uygulamak ve en önemlisi kadınların yaşam tecrübelerini 
paylaşması katılımcıların düşünsel anlamda farklı bakış 
açıları geliştirmesini sağlıyor. Öte yandan ben de kendi 
tecrübelerimi paylaşıyorum. Topluluk önünde konuşmak 
insanın kendisine dair farkındalığının artmasını sağlayan bir 
unsur, çünkü insan kendi başına kaldığında yaptıklarının ve 
gücünün farkında olmayabilir ancak, bu tür bir oluşumun 
içinde kişinin kendisine dair düşüncelerini dile getirmesi 
ek bir farkındalık kazandırır. Dolayısıyla dışarıdan aldığınız 
destekle birlikte işinize daha sıkı sarılırsınız ve bu da başarıyı 
artıran bir performansı beraberinde getirir. Daha hümanist 
bir yaklaşım sergilersiniz. İş yerinde daha pozitif bir ortam 
yaratırsınız. Bu durum bir yandan çalışma arkadaşlarınızın 
başarısında olumlu yönde bir etki yaratırken hizmet 
verdiğiniz insanların da yanınızdan daha mutlu ayrılmasını 
sağlar… Bu mutluluk da hizmet sağladığınız insanların 
arkadaşlarını, tanıdıklarını size yönlendirmesine sebep olur. 
Kısacası başarı; birlikteliğimizden, bu birlikteliğin getirdiği 
pozitif enerjiden kaynaklanıyor.

DİKAB ile yürüttüğünüz projelerinizden ve 
gelecek planlarınızdan biraz bahseder misiniz?
Bildiğiniz gibi şubat ayında yaşadığımız deprem tüm ülkeyi 
sarstı ve derin bir yas sürecine soktu. Bu yüzden DİKAB olarak 
kendi faaliyetlerimize ara verdik ve deprem bölgelerine 
yardım tırları göndermek için organize olduk. Yardım 
tırlarının yanı sıra bölgemize gelen, depremden etkilenen 
insanların barınma, beslenme, giyinme ve iş imkânları için de 
seferber olduk. Onları hayatın akışına yeniden dahil etmeye 
çalışıyoruz. Bunu yaparken de çok yönlü düşünüyoruz, yani 
bir taraftan insani yaşam şartlarını sağlamaya çalışırken 
diğer taraftan sosyal ve psikolojik destekleri de elimizden 
geldiğince sağlamaya çalışıyoruz. İlk hedefimiz toplum olarak 
yaralarımızı sarmak ve birlikte feraha çıkmak. Yakın gelecekte 
ise “Girişimci Kadınlar Fuarı” projesi, hedeflenen planlarımız 
arasında. Böylece daha fazla kadına ulaşacağız, kadını sosyal 
yaşamın içinde daha görünür kılmak için bir araya geleceğiz. 

İş kadınları arasındaki dayanışmayı nasıl 
değerlendiriyorsunuz? Bunun artması için neler 
yapılabilir?
Bugün gelinen noktada kadınların kendilerini iş yaşamında 
var etmesini çok önemli buluyor ve gönülden destekliyorum, 
çünkü kadın yaratır, farklı bakış açıları getirir. Daha detaycıdır 
ve görünmeyeni görünür kılar. Bu anlamda kadınların 
dayanışmasını çokluğun bir olması olarak değerlendiriyorum. 
Hepimiz farklı alanlarda faaliyet göstersek de bu farklılık 

hem kendimiz hem de üyelerimiz adına yeni bakış açıları 
geliştirmemize olanak sağlıyor. Elbette bu gibi oluşumlarda 
daha fazla kadının yer alması önemli, hatta her kadının 
bir şekilde kendisini dahil etmesi çok sevindirici olurdu 
ama sanırım bunun için biraz daha zamana ihtiyacımız 
var. Bu dayanışma ortamlarının daha çok kadına ulaşması 
için öncelikle rol model olmaya çalışıyoruz. Elbette bunun 
getirdiği ek bir sorumluluk var ancak, değişime kendinizden 
başladığınızda çevreniz bunu net bir şekilde fark ediyor ve sizi 
örnek alıyor. Bu yüzden attığımız her adım sadece kendimiz 
için değil, çevremiz için de atmış olduğumuz bir adımdır. 
Böylece diğer kadınlara ek bir farkındalık kazandırmış 
oluyoruz. 

Bir iş kadını olarak, özel ve profesyonel 
hayatınızdaki dengeyi nasıl sağlıyorsunuz?
Özel ve profesyonel alanın dengede olması için hayatınızdaki 
insanlarla aranızdaki sevgi bağının, anlayışın ve güler 
yüzün önemli olduğunu düşünüyorum, çünkü bu gibi 
meselelerde sağlanan manevi destek, kişinin ayakta ve 
dengede kalabilmesi için olmazsa olmazdır. Bireysel çaba ile 
elbette başarı gelir, ancak çevrenizin böyle bir manevi destek 
sağlaması başarı performansınızı artırır. Çalışmanın amaç 
değil bir araç olduğunu bilirseniz, zamanınızı iyi yönetirseniz 
ve önceliklerinizin ve de değerlerinizin farkındaysanız hem iş 
yaşamı hem de özel yaşamınız bir arada uyumlu ve başarılı bir 
şekilde ilerler. Ben de bunların farkındalığı ile hareket eden biri 
olarak çevremde bir rol model oluşturuyorum. 

Denizlili kadınların ilgi odağı olan güzellik 
merkezinizle sektörde emin adımlarla 
ilerliyorsunuz. Başarılarınızın altında yatanları 
anlatır mısınız?
Manevi destek bu noktada en önemli unsur. Ailemden ve 
DİKAB gibi bir topluluktan aldığım bu güzel enerji daha 
emin adımlarla yürümemi sağlıyor. Bir taraftan yeniden ve 
yeniden kendi değerimin  farkına varıyorum, diğer taraftan 
hayatımdaki insanların ne kadar değerli olduğunu görüyorum. 
Bu bakış açısından hareketle verdiğimiz hizmet de aranılan bir 
hizmet oluyor, çünkü hepimizin bir miktar iyiliğe, güzelliğe ve 
gülümsemeye ihtiyacı var. Yaptığımız şey bu, insanı merkeze 
koymak. Böylece bir sürü güzellik ve başarı kendiliğinden 
geliyor. Yani her şey bir bütün diyebilirim. Kendi içinde bir 
sarmal oluşturuyor.  



Her Şey 
Öğrenciler İçin
Türk Eğitim Vakfı, deprem 
felaketinden etkilenen 
öğrenciler yararına bir alışveriş 
etkinliği düzenledi.

Hülya Akman ve İlay Güven ev sahipliğinde, Kentpark 
Alışveriş Merkezi’nde gerçekleşen etkinlikte el emeği 
ürünler ön plana çıktı. Hülya Akman, TEV bursiyeri 
olan depremzede üniversite öğrencilerinin barınma ve 
eğitim fonuna destek olarak onların yanında olduklarını 
hissettirirken, kadın girişimcilere istihdam sağlayarak 
ekonomiye de katkıda bulunduklarını ifade etti. Yoğun 
ilgi gören etkinlik, katılımcılarından ve misafirlerden 
beğeni topladı. 

davet

İLAY GÜVEN, HÜLYA AKMAN

FATMA EVREN FUNDA TÜRKER

AYȘE GÜL ÇELİK, DİLEK UYGUR
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davet

İLAY GÜVEN, HÜLYA AKMAN

FATMA EVREN FUNDA TÜRKER

AYȘE GÜL ÇELİK, DİLEK UYGUR

Bașkent iș 
ve cemiyet 
hayatının tanınan 
isimleri, TEV’in 
düzenlediği 
alıșveriș 
etkinliğinde 
buluștu. 

PINAR EYNEHAN, ECE KARGA ESİN BİRCAN SALTIK AYȘE CEREN KOÇ

NESRİN KILAVUZ

DAMLA YÜCE

HÜLYA ÖRÜCÜAYDAN ÖZDOĞAN



ECE KARGA GÖZDE ȘAYAN GÜLBİN KONYAR KAYALAR

Kentpark’ta 
gerçekleșen 
alıșveriș 
etkinliği, deprem 
felaketinden 
etkilenen 
öğrenciler 
yararına 
düzenlendi.

FUNDA KORKMAZERAYÇA AYDEMİR

ZEYNEP ÖCAL

TUĞÇE KOÇAK

davet

IRMAK BALCI





Zamanının büyük bir bölümünü geçirdiğimiz alanların 
tasarım ve dekorasyonunun yalnızca mekâna değil, 
iç dünyamıza ve ruhsal durumumuza da dokunacağı 
gerçeğiyle, sektörün önce gelen mimar, iç mimar ve 

tasarımcılarının hem ruhunuza hem gözünüze hitap edecek 
projeleri ve dekorasyon önerileri sizlerle...

Dekorasyon
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Asimetrik tavan, oval camlar ve metal detaylarla olușturulan bu 
tasarım, Sibernetik Teknoloji Bilișim Çözümleri’nin karakteristiğini 

yansıtan bir projedir...

Gelecek Odaklı 

Barıș Küpçü
baris@movemimarlik.com.tr

dekorasyon
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Asimetrik tavan, oval camlar ve metal detaylarla olușturulan bu 
tasarım, Sibernetik Teknoloji Bilișim Çözümleri’nin karakteristiğini 

yansıtan bir projedir...

Gelecek Odaklı 

Barıș Küpçü
baris@movemimarlik.com.tr
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ove Mimarlık A.Ş. olarak projelerimizde 
önceliğimiz, çalıştığımız kişi ya da 
kurumun vizyonunu ve mümkünse 
karakteristiğini yansıtabilmektedir. 

YDA Center’da bulunan Sibernetik Teknoloji’nin 
sizinle paylaştığım ofisi, bunun bir örneği 
niteliğindedir.

Giriş kısmından itibaren asimetrik tavan çalışmamız, 
teknolojinin ve bilimin ne kadar kuralsız olduğu 
duygusunu barındırırken bazı yerlerde kullandığımız 
metal detaylar ise markanın sağlam duruşunu 
vadetsin istedik.  

Ofis bölme camlarını oval tasarlayarak estetik 
bir doku oluşturduk. Oluşturduğumuz bu estetik 
doku, markanın işindeki hassasiyetini vurgularken; 
zeminde kullandığımız farklı ürünler de, markanın 
yeni fikirlere açık olunduğu düşüncesini uyandırdı. 

M

Önceliğimiz, çalıștığımız kiși ya da 
kurumun vizyonunu ve mümkünse 
karakteristiğini yansıtabilmektedir.
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ncelikle kendinizden biraz bahseder 
misiniz?
1988’de Ankara’da doğdum. 2014 yılında 
Başkent Üniversitesi İç Mimarlık ve Çevre 
Tasarımı bölümünden mezun oldum. Mezuniyet 
sonrasında çalıştığım firmaların işlerinde 
tasarım, projelendirme ve uygulama takibi gibi 

tüm aşamalarda bulundum. Zamanla kendi firmamı açmaya 
ve kendi işlerime yoğunlaşmaya karar verdim ve Arsey İç 
Mimarlık firmasını kurdum. Kendi firmam ile Ankara ve diğer 
illerde çok sayıda konut, ofis, ticari mekânın iç mimari projelere 
imza attım. 

Arsey İç Mimarlık’ın yola çıkış felsefesi nedir?
Müşterilerimize yaptığımız estetik olarak kuvvetli, fonksiyonel 
ve işlevsel mekân tasarımlarının yanı sıra dürüstlük ve 

Ö
Yola çıkıș felsefesi olarak, tasarım stüdyosu olma prensibini benimseyen 

Arsey İç Mimarlık’ın kurucusu İç Mimar Safa Arsan; önceliklerini, gayesini ve 
projelerde dikkat ettikleri noktaları MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Arsey İç Mimarlık
Bütünsel Tasarım

dekorasyon

güvenilirlik ilkesinin vazgeçilmez olduğuna inanarak 
çıktık bu yola. Çalışmış olduğumuz mekânlarda yenilikçi ve 
modern çizgimizi fazlalıktan uzak, sade ve yaratıcı detaylar 
ile birleştirerek her mekâna, içinde yaşayanların keyif aldığı, 
mutlu olduğu yeni kimlikler kazandırmaktı hedefimiz. 
Çıkmış olduğumuz bu ilke ve anlayışlar ile birlikte, yapmış 
olduğumuz işe duyduğumuz saygı ve kalite anlayışı sayesinde, 
çalışma fırsatı bulduğumuz bütün müşterilerimizi mutlu 
etmekle kalmayıp sonrasında güvenilir ve samimi dostluklar 
kurabildik. Bizim için kıymetli olan da buydu.

Tasarlamaktan en çok keyif aldığınız alanlar 
hangileri?
Şimdiye kadar yapmış olduğum projelerde ağırlıklı olarak 
bireysel konut, toplu konut, villa, ofis ve restoran projeleri 
çalıştım; fakat tasarımın her anı ve her alanı keyiflidir. Tasarım 

SAFA ARSAN

Hedefimiz; çalıșmıș olduğumuz mekânlarda 
yenilikçi ve modern çizgimizi sade ve 

yaratıcı detaylar ile birleștirerek alanlara yeni 
kimlikler kazandırmak.

arseyicmimarlik

yapmanın tek bir alanı olduğuna inanmıyorum. Bir ofis ya da bir 
konut tasarlamanın bana yaşattığı keyif arasında hiçbir fark yok. 
Yalnızca, ikisi de farklı bilgi ve birikim ister. Bugüne kadar birçok 
farklı projede yer aldım. Her biri bana farklı tecrübeler ve birikimler 
kattı. Her birisinden ayrı ayrı keyif aldım, çünkü mesleğimi, işimi 
seviyorum ve saygı duyuyorum. Gerisi kendisini tamamlıyor. 

Proje aşamasında öncelikleriniz neler? Bir 
projeye başlarken hangi alanlara daha çok dikkat 
ediyorsunuz?
Bir projeye başlarken ilk anlar en önemli evre olarak değerlendirilir, 
çünkü ilk adımların atıldığı, planlama aşamasına geçilmeden 
önceki ilk fikirlerin ve düşüncelerin oluştuğu, projedeki isteklerin 
ve beklentilerin kararlaştırıldığı aşamadır. Bizim mesleğimizde 
bir işin sonunun iyi olabilmesi için o işe iyi ve tam odaklanarak 
başlamak gerekir. Müşterilerimizin mekân hakkındaki düşünce 
ve fikirlerini kendi çizgimizle kombinlediğimiz aşama tasarımın 
ilk aşamasıdır. Bir tasarımı projelendirmeye başladığımda 
mekânı müşteriye sunum yaptığım haliyle birebir çıkartmaya 
özen gösteriyorum. O yüzden müşterimin projelerine ayırdıkları 
bütçelerine uygun, uygulanabilir ve ergonomik tasarımlar olmasına 
dikkat ediyorum.  
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amamladığınız projelere de değinerek 
Seranova’nın geçmişinden bahseder 
misiniz? 
Seranova; ağırlıklı olarak İstanbul Bağdat Caddesi 
olmak üzere, Silivri’den Gebze’ye kadar İstanbul’un 
çeşitli noktalarında kendisine ait arazileri olan ve 

bu arazilerin bir çoğunu şu ana kadar konut ve iş merkezi olarak 
inşa etmiş bir yapı şirketidir. Kökleri yaklaşık kırk yıl geçmişe 
dayanır, üç kuşaktır inşaat ve gayrimenkul alanında faaliyet 
göstermektedir.

Seranova olarak; özellikle 2000’li yılların başında, bugün 
İstanbul Finans Merkezi olarak konumlanan bölgenin 

T

2023 yılı içerisinde, İstanbul’da Suadiye’den Kalamıș bölgesine kadar  
olan alanda toplamda altı yüz milyonluk konut yatırımı yapmayı hedefl eyen 

Seranova’nın Yönetim Kurulu Bașkanı Yusuf Mutlu Yıldız, firmalarının 
geçmișine de değinerek gayrimenkule yönelik değerlendirmelerini 

MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Oksijeni Bol Projelerle
Seranova

YUSUF MUTLU YILDIZ

çevresinde ciddi yatırımlar yaptık ve yapmaya devam 
ediyoruz. Bunun dışında son sekiz senedir de Kadıköy, Bağdat 
Caddesi bölgesinde kentsel dönüşüm projelerine hız verdik. 
2022 yılında Bağdat Caddesi’ne üç yüz elli milyon TL’lik 
yatırım gerçekleştirdik. 

Seranova’nın kente sağladığı katkıdan biraz daha 
söz eder misiniz?
Kentsel dönüşümdeki en büyük hayalimiz ada bazlı 
dönüşümler gerçekleştirmek; fakat mevcut konjonktür ve 
yönetmeliklerle bunu yapmak oldukça zor. Bağdat Caddesi’nin 
o bilinen havasını hep koruyarak, yeşil alan yoğunluğunu 
arttırıp, oksijeni bol projeler gerçekleştirmek istiyoruz.

dekorasyon
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Seranova’nın gayesi ve ilkeleri neler? Hangi 
hizmetleri veriyorsunuz?
Seranova; Bağdat Caddesi bölgesinde geliştirdiği projelerle, 
terzi işi olarak tanımlanan, kişiye özel daireler üreten bir yapı 
şirketidir. Müşterilerimize yalnızca daire satmıyor, hayal ettiği 
daireyi kendisiyle birlikte tasarlayıp hayata geçiriyoruz. Bizim 
için en önemli sermaye, kat maliklerimize verdiğimiz güven ve 
memnuniyettir.

Son zamanlarda yaşanan olaylara bakacak 
olursanız gayrimenkul ve inşaat sektörüne yönelik 
değerlendirmeleriniz neler olur?
İçerisinde bulunduğumuz dönemde gerçekleşen ve hepimizi 
derinden etkileyen deprem, eski yapı stok durumunun vahametini 
bir kez daha gözler önüne serdi. Türkiye’nin deprem ülkesi olması 
sebebiyle, beklenen büyük İstanbul depremine karşı en acil şekilde 
kentsel dönüşüm projelerine hız verilmelidir.

Kısa ve uzun vadede gayrimenkule yatırım yapmak 
isteyenlerin mutlaka dikkat etmesi gereken 
noktalardan bahseder misiniz?
Günümüzde oluşan deprem riskleri de göz önüne alındığında 
artık kısa vadeli yaklaşımlardan ziyade uzun soluklu yatırımlar 
önemli olmaktadır. Bu sebeple yüksek kaliteli yapı malzemeleri, 
iç tasarım elemanları ve kullanılan teknolojik ürünlerde uzun 
ömürlü ürünler tercih edilmesi en önemli konuların başında 
gelmektedir. Sürdürülebilir bir dünya bilinci ile uzun ömürlü ve 
dayanıklı malzemeler önem arz etmektedir. Tüm bunların yanında 
Kadıköy’ün gözbebeği Bağdat Caddesi ve çevresinde yaşamanın 
ayrıcalığı da ayrı bir tercih sebebidir. Bizlerin de yaşam sürdüğü 
Bağdat Caddesi’ni eski tarihi ve kültürel yapısı İstanbul’un en özel 
noktalarından biri yapmaktadır.

Gelecek projelerinizde neler yer alacak? 
2023 yılında Seranova olarak, Suadiye’den Kalamış bölgesine kadar 
olan alanda toplamda altı yüz milyonluk konut yatırımı yapmayı 
hedeflemekteyiz. Yılın son çeyreğinde hedefimizi hayata geçirmiş 
olmayı planlıyoruz. 
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Mimar Sema Merve Koz ve Mimar Ayșe Eda Koz; 
Koz Mimarlık olarak kent ölçeğinde tasarımlarıyla, karma kullanım, konut, 
ticari, ofis, kamu ve kültür yapılarında proje hizmeti veriyor. Ağırlıklı olarak 

büyük ölçekli projeler gerçekleștiren Koz Mimarlık, yapıları bütünüyle 
düșünüp tasarlayarak hayata değer katmayı amaçlıyor. Koz Mimarlık, birlikte 

çalıștığı genç ve dinamik kadrosuyla 
önemli projelerde yer alıyor.

Kaliteli ve Sağlam Projelerle

Koz Architects

dekorasyon

AYSE EDA KOZ, SEMA MERVE KOZ
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ANKA KERVANSARAY (ANKARA, ESKİȘEHİR YOLU)

nka Kervansaray 
(Ankara, Eskişehir Yolu)
Ankara’da Eskişehir yolu ve Anadolu 
Bulvarı’na cepheli, Anka Kervansaray 
projesinde öncelikli olarak bu yollar 

ve çevre parsellerle şekillenmiş, yaya aksları göz önünde 
bulundurulmuştur. Devamlılığı sağlamak ve zeminde yaya 
odaklı mekânlar oluşturmak için bu akslar proje alanına 
taşınmış ve bütünleşik işlevlerin yer aldığı bir organizasyon 
oluşturulmuştur. Ofis birimlerinin bulunduğu bloklar, 
panoramik dış cephe sayesinde Eskişehir yoluna ve 
zeminde açık alan olarak uygulanan sosyal alanlara hâkim 
şekilde tasarlanmıştır. Ofislerin yanı sıra, zeminde sosyal 
alanlarla iç içe planlanan ticari ünitelerle kentsel bir mekân 
oluşturmak amaçlanmış; Anka Kervansaray’ın modern 
çizgileri ve fonksiyonel organizasyonuyla Ankara’nın en 
gözde lokasyonlarından biri olan bu alana değer katması 
sağlanmıştır.

A
ANKA KERVANSARAY (ANKARA, ESKİȘEHİR YOLU)

Devamlılığı sağlamak ve zeminde 
yaya odaklı mekânlar olușturmak 

için bu akslar proje alanına tașınmıș 
ve bütünleșik ișlevlerin yer aldığı bir 

organizasyon olușturulmuștur.



LARA PARK ANTALYA (ANTALYA, LARA)

LARA PARK ANTALYA (ANTALYA, LARA)

LARA PARK ANTALYA (ANTALYA, LARA)

ara Park Antalya 
(Antalya, Lara)
Lara Park Antalya, tek blok teraslı yapısı ile 1+1 
dairelerden oluşmaktadır. Çevre, peyzaj ve iç 
mekân tasarımlarında minimalist bir yaklaşım 
izlenmiştir. Peyzaj alanlarında sert zeminden 

kaçınarak, olabildiğince fazla yeşil alan tercih edilmiş; 
kullanıcılara yeşille iç içe bir deneyim sunulmuştur.
Blok yerleşimi, kütlesel hareketler ve teraslanmalarla 
bütün dairelerin havuz ve peyzaj alanına görsel hakimiyeti 
sağlanmıştır. Beyaz rengin hâkim olduğu proje, otel konseptinde 
bir konut projesi olup Antalya havaalanına yakın benzersiz 
konumu ile dikkat çekmektedir.  

dekorasyon

L
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Evlerinizi ferahlık moduna 
almak istiyorsanız, bu minimal 

görünüm sunan ürünler
tam size göre...
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dekorasyon

Evlerinizi ferahlık moduna 
almak istiyorsanız, bu minimal 

görünüm sunan ürünler
tam size göre...

Sade 
Çizgiler

G
U

LE
C

D
E

C
O

R

M
U

D
O

 C
O

N
C

E
P

T
Şa

m
d

an
 1

.3
2

2
,2

2
 

 

BEYMEN-WOMO DESIGN
Lamba 837,20  

KARACA HOME
Vazo 329,99  

BEYMEN-ATÖLYE SIR
Tütsülük 550  

TEPE HOME
Sehpa 10.346,67  
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Her ne kadar renkli hayatlarımız varmıș 
gibi görünse de, karanlık gölgelerle 

temsil edilen derin yaralarımız ve gizli 
korkularımız var. Gölgeler koleksiyonu 

böyle bașladı. 

ıllar içerisinde yaşamış olduğum tüm tecrübeler, 
özellikle hislerin yoğun yaşandığı dönemlerde 
sanatla karşılık buluyordu. Küçüklüğümden 
beri üzüntülerimde, mutluluğumda, acımda ya 
piyanonun notalarının arasında ya da elimde bir 
fırça ile buldum kendimi. Yaptığım bestelerde her 

bir tuşa dokunuşumu değiştiren bu duyguları bu defa tablolara 
dökmek istedim. Yeri geldi kaybettiklerimi, yeri geldi mutlu 
olduğum ya da öfkelendiğim bir anı tuvale yansıtmak istedim. 
İnsan olmalıydı resimlerde. İzleyenin tamamlayacağı bir hikâye 
oluşmalıydı ve bu nedenle kollar gibi detaylar yok tablolarımda. 
Her bir resim ayrı bir hikâye anlatmalıydı, göze güzel gelecek 
kadar çarpıcı, ancak detaylara inildiğinde bireysel hikâyelere 
dönecek ve insanları düşündürecek bir tablo olmalıydı. Her bir 
figür kendi hikâyesiyle yer almaya başladı tabloda. Sonrasında 
hisleri eklemem gerekiyordu. Yarım kalmış hikâyeleri olan, 
yaşanılmış ya da yaşanılamamışların izleyicilerin kalbine 
dokunup herkesin kendi geçmişi ile hikâyeleri tamamlayacağı 
tablolar olmalıydılar ve gölgeler geldi… Tüm o rüyaların 
içerisinde yarım kalmışlıklar, üzüntüler, farklı hisler beden 
buldu. Her ne kadar renkli hayatlarımız var gibi görünse de 
karanlık gölgelerle temsil edilen derin yaralarımız ve gizli 
korkularımız var. Gölgeler koleksiyonu böylece başlamış oldu. 

Nisan 29’da Akaretler’de bulunan La Visione Art Gallery’de 
başlayacak sergimde iki hafta süresince yaklaşık yirmi beş 
eser gösterimde olacak. Sosyal medya üzerinden her eseri 

Y

Multidisipliner bir ressam ve
piyanist olan Güneș Çağlarcan, 

Gölgeler Koleksiyonu’nun 
ortaya çıkıș hikâyesini ve

gelecekteki sergilerinin tarihlerini
MAG Okurlarıyla paylașıyor...

Güneş 
Çağlarcan

Her Şey Bir 
Hayal ile Başladı

röportaj

paylaşmaya çalışıyorum. Sanatseverlerin, hikâyelerime eşlik 
eden ve daha zengin anlam kazanmalarını sağlayan yorumları 
beni çok mutlu ediyor. Üzerine bunca emek koyduğunuz 
bir tablodaki hikâye ile gerçek hayat bir birleşme anı yaşıyor. 
Sanatın, insanları birleştirici etkisi çok mutluluk verici.

Haziran sonu Kosova’da, Gölgeler Koleksiyonu’nda yer alan 
tablolar üzerine kardeşim Deniz Çağlarcan’ın bir seneyi aşkın 
süredir emek vererek hazırladığı görsel ve işitsel enstalasyon 
çalışmamızı sunuyor olacağız. Bu gösteriyi Santa Barbara 
Üniversitesinde yapılacak gösteri takip edecek. Temmuz’da 
Bodrum’da sergim olacak. Önümüzdeki dönemlerde yenilikçi 
fikirler ile devam ederek önce Türkiye, sonrasında daha fazla 
ülkede sanatseverler ile buluşmak istiyorum.  
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GÜNEŞ 
ÇAĞLARCAN
SHADOWS 
COLLECTION
29 NİSAN - 12  MAYIS 2023

Süleyman Seba Cad. 
No:58/1
Akaretler

Açılış I Opening
29 Nisan 18:00-20:00



Kahverengiden beje uzanan 
renk skalasından seçeceğiniz 

toprak tonlu ürünlerle minimal bir 
dekorasyon olușturabilirsiniz. 

Toprak 
Renkleri

TEPE HOME

dekorasyon

ZARA HOME
Kırlent Kılıfı 219  
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ROCHE BOBOIS
Sehpa

BEYMEN
Fanus 2.094  

BEYMEN
Kase 10.594  

ROCHE BOBOIS
Vazo

PAŞABAHÇE
Asırlık Takvim 2.650  

YARGICI
Mumluk 399  

YOI DESIGN
Mum 1.299  

Ferforje Villa Projelerimiz  •  Ferforje Salıncak  •  Ferforje Yatak  •  Ferforje Sedir  •  Dekoratif Demir İmalatları
Pencere Korkuluğu  •  Bina Giriş Kapısı   •   Bahçe Duvar Korkuluğu  •  Raylı Garaj Kapısı  •  Bahçe Giriş Kapısı

Merdiven Korkuluğu  •  Ev Aksesuarları  •  Panel Çit Sistemleri

serhanilceferforje

FERFORJE DEMİR KORKULUK SİSTEMLERİ

32. Sokak Numara: 12/F Ostim / Ankara       T: 312 395 44 42      Gsm: 0533 467 41 42

w w w . s e r h a n i l c e . c o m . t r -  w w w . s e r h a n i l c e . c o m
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FashionTV FTVT Token Moda Ödülleri kapsamında “Yılın En İyi İç Mimarı” 
ödülüne layık görülen Jale Funda Berksoy; ekibiyle beraber Ankara’da 

üstlendikleri iki farklı projeyi anlatıyor.

dekorasyon

JALE FUNDA BERKSOY

Çağdaş Tasarımın Adı

JFB  Studio Di Design
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FB Studio di Design olarak, İstanbul’da düzenlenen 
Fashion TV moda, sanat ve iş dünyası ödülleri 
töreninde “Yılın En İyi İç Mimarı” ödülüne layık 
görüldük. Ödülü almaktan büyük bir memnuniyet 
ve onur duyduk. 

Ankara’da, çağdaş ve lüks tasarım anlayışımızı 
yansıtan, proje ve uygulaması ile birlikte üstlendiğimiz iki projeden 
bahsetmek istiyoruz.

Modern Lüks
Ankara’nın en iyi lokasyonlarından biri olan Yıldırım Kule’de 
Soyer Holdingin merkez ofisi olarak kullanılacak, yirmi altıncı 
kattaki, Ankara manzaralı çok keyifli bir proje. Kullanım ve 
işlevselliğin ön planda olduğu, aynı zamanda “modern luxury” bir 
tasarım ortaya koyduk. Şık çizgilerle, doğal malzemeleri ve ışığın 
büyülü etkisini harmanladık. Projemizin makam odası yerleşimini 
manzara odaklı tasarlarken, fonksiyonellik, zariflik ve şıklıktan 
ödün vermedik. Koyu renkler yerine vizon, bej ve doğal ahşap 
tonları ile şık ve bir o kadar da sıcak bir ofis tasarımı ortaya çıktı. 
Tasarımını tamamladığımız projenin uygulaması devam ediyor.

J
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Modern ve Doğal
Villa Monza İncek’te bulunan projemiz dört katlı bir 
villa projesi. Her detayında ev sahibimizin isteklerini 
ön planda tutarak, çok keyifli yaşam alanları tasarladık. 
Projemizde havuz, sauna, jakuzi, spor odası gibi dinlenme 
ve eğlenme alanları da mevcut. Belirli alanlarda 
konumlandırdığımız modern şömineler ile evde doğal 
sıcak köşeler oluşturduk. Yılın trendi smoke meşe ahşap 
renkleri, vizon tonlarını kullandığımız projede rose 
metal renkleri ve bronz aynalar ile şık dokunuşlar yaptık. 
Tasarımı tamamlanan projemizin uygulama kısmında 
sona yaklaştık.  

dekorasyon

jfbdesignartwww.jfbdesign.com

Yılın trendi smoke meșe 
ahșap renkleri, vizon tonlarını 

kullandığımız projede rose metal 
renkleri ve bronz aynalar ile șık 

dokunușlar yaptık.



Profesyonel ekibimizce verdiğimiz dijital pazarlama, web tasarımı, sosyal medya yönetimi gibi 
birçok hizmetle marka değeriniz ve bilinirliğiniz artar; müşteri sayınız yükselişe geçer.

MAG Digital, markanıza güvenirlik katar.

Markanızın
Büyüme Yolculuğunda

Yanınızdayız!

www.magmedya.com.trmagdijitalmagdijital



Size bu ay Manila’dan sesleniyorum. Los Angeles’ta yașayan iç mimar 
Sir Parviz Pargari beni arayıp “Sino Phil Asia International Peace Awards; Çin, 
Filipinler, Asya Uluslararası Barıș Ödülü”ne aday gösterildiğimi söylediğinde ilk 

etapta söyleyecek bir kelime bulamadım. 

Asya Pasifi k Okyanusunda 

Dalgalanan Türk Bayrağı 

üçüncü göz

Sinem Yıldırım
sinemmmyildirim@gmail.com

SİR PARVİZ PARGARİ, SİNEM YILDIRIM
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En yakın hedefleri arasında Birleşmiş Milletlere (United 
Nations) dahil olmak var. 1911’de kurulmuş olan Rizal 
Şövalyeleri (Knights of Rizal) gibi kardeşliğin, uzun 
ömürlülüğün ve uluslararası tanınmış, şerefli yol 
göstericiliğin simgesi haline gelmiş durumda bu vakıf. 

Manila uçağına bindiğimde neler yaşayacağımı hiç 
bilmiyordum. Filipinler’e ilk gidişim olacaktı. Bir hafta 
sürecek olan toplantının her günü birbirinden değişik 
programlarla doluydu. Vakfın bu organizasyonu ülkenin 
tanıtılması açısından da gerçekten çok önemli. Dünyanın 
dört bir tarafından gelen profesörler, akademisyenler, 
sosyal tanınmış kişiler, gazeteciler, valiler... adayı 
dolduracak ve çok çeşitli etkinliklerle başkentin bir 
ucundan diğer ucuna toplantılara katılacaktık.

Manila’daki bu Dünya Barışı Ödül Töreni’ne Türkiye ilk 
kez davet edilmişti. Yanımda kocaman bir Türk bayrağı 
götürdüm ve otel odamda, ellerimle ütüleyerek vakfın özel 
görevlilerine teslim ettim. Asya Pasifik semalarında bu 
anlamda ilk kez Türk bayrağı dalgalandı. 

Vakıf her şeyi son derece profesyonel bir şekilde, titizlikle 
organize etmişti. Dünyanın değişik ülkelerinden gelmiş 
delegeleri taşıyan otobüslere polis motosikletleri ve 
korumaları eskortluk ediyordu. Gittiğimiz her yerde 
bizimleydiler. Şehri gezdik, tanıdık; Manila çok nefis 
bir kent. Filipinler, yapılan bir araştırmada dünyanın 
en mutlu insanlarının yaşadığı yer olarak literatüre 
girmiş. Başkentte, maddi gücün hem en üst hem de en alt 
sınırlarındaki yaşamları iç içe geçmiş vaziyette. 

irmi yıla yakın bir süredir, başta MAG dergi 
olmak üzere, çeşitli medya mecralarındaki 
yazılarımda, insanlara yaklaşım şeklim ve 
birleştiriciliğim, toplum faydası gözeten 
aktif çabalarım nedeniyle vakfın gazetecilik 
dalında, Manila’da gerçekleşecek olan ödül 

törenine davet edildim. “Çin, Filipinler, Asya Uluslararası 
Barış Ödülleri Vakfı” kendisini bütün insanlığın yaşam 
kalitesini yükseltmeye adamış bir vakıf. Dünyanın dört bir 
yanından profesörler, akademisyenler, sanatçılar, gazeteciler, 
politikacılar ve seçkin insanları bir araya getirip dünya 
barışına katkısı olan bu insanları güçlendirmek için ortak 
kaynaklarını birleştirmek ve doğru insanlar bir araya 
getirildiğinde dünyada barışın nasıl yükseldiğini benzersiz 
bir bakış açısıyla gözler önüne sermek gibi misyonları var. 
O bölgedeki ve dünya çapındaki bağımsız hukukçulardan 
oluşan uluslararası panellerinde, kendi uzmanlık 
alanlarında barışçı insanları belirlemek için önemli seçim 
kriterleri var.  

Vakfın önemli bir diğer özelliği ise; her yıl görsel, işitsel 
sanatlar, eğitim, yaratıcılık, çevresel sorumluluk, tıp, 
gazetecilik, kamu hizmeti, bilim ve teknoloji, spor gibi 
tüm kategorilerinin tamamını doldurmayı tercih etmiyor 
oluşları. Bunun yerine gerçekten şerefiyle tanınan, bilinen; 
istenilen kriterlere tüm yaşamı ve kişiliği ile uyan; liyakate 
dayalı olarak hak eden bireylere ve kurumsal varlıklara 
veriliyor ödüller. Kurucu stratejik ortakları arasında 
Rizal Şövalyeleri, World Brother Chapter, Rotary Club 
International, Diliman Central Chapter olan bu vakıf, 
uluslararası mecrada her yıl giderek daha da güçlenmekte. 

Y

MR. MHER BAGHDASARYAN, MR. MARTIN MACIAK, MS. SHOHREH SOLATI, PROF.DR. ALOK SHARMA, SIR 
DR. REGHIS ROMERO, MR. AUGUSTO NOGUEIRA, SIR YAN CHUNQING, SİNEM YILDIRIM, DR. PATRICIA 
THOMPSON, PROF. DR. SIR KEVIN ‘’KIT’’ THOMPSON



üçüncü göz

İnanın her iki durumda da bütün insanlar en içten ve en 
samimi şekilde hep gülümsüyorlar. Gerçekten ada halkları 
hep çok mutlu. Şehri gezmek için kızımla bindiğimiz tüm 
taksi şoförleri sürekli espriler, şakalar yapıyorlardı. Herkes 
hayatı olduğu gibi kucaklamış orada. Manila hakkındaki 
tarihî ve kültürel yazımı sonraki aylarda  kaleme alacağım.

Programımız dahilinde ulusal müze, Malacanang Sarayı, 
senato gezisi, gıda ve sağlık ekipmanı yardımı yapmak için 
gittiğimiz bir okul da vardı. İnanın çok değişik duygular 
yaşadık orada. 

Ödül töreni gününün sabahı çok erken saatte Rizal Park’ta 
Filipin Silahlı Kuvvetlerinin silah atışıyla başlayan askerî 
bir tören ve resmî geçit vardı. Devlet erkanının da hazır 
bulunduğu bu askerî törenden sonra; Filipin bağımsızlık 
mücadelesi öncüsü olan, ulusal kahraman, şair, sanatçı, 
filozof, mimari deha, Dr. Jose Rizal’ın anısına, onun nasıl 
şehit edildiğini canlandıran heykellerle dolu parkta bilgiler 
aldık, onun şiirleri okuduk ve onu andık. 

Gece ödül töreni seremonileri için Shangri-La otele geçtik. 
Kokteyl sonrası yapılan ödül töreninde Rizal Şövalyelerinin 
yanı sıra üst düzey devlet erkanları, çeşitli büyükelçiler ve 
konsoloslar, ülkenin ileri gelen isimleri de vardı davetliler 
arasında. Benimle birlikte Dünya Barışı Ödülü’nü alan bu 
değerli ve özel insanları tanımanızı isterim: 

RIZAL ANITI

SİR. DR. MANSON FOK, A.B.D. ATLANTA SENATÖRÜ SİR 
EMANUEL JONES, SİNEM YILDIRIM, SİR DR. BILLY CHAN
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• Çin Halk Cumhuriyeti’nden Mr. Yan Chunqing, 
• Hindistan’dan Prof. Dr. Alok Sharma, 
• Birleşik Krallık’tan Dr. Patricia Thompson ve Prof. Dr. Kevin 
Thompson, 
• Filipinler’den Dr. Reghis Romero, Mr. Feliciano Belmonte ve Mr. 
Adelio Angelito Cruz, 
• Ermenistan’dan Mr. Mher Baghdasaryan, 
• Amerika Birleşik Devletleri’nden sanatçı Ms. Shohreh Solati, 
• Portekiz’den Mr. Augusto Nogueira, 
• Amerika Birleşik Devletleri’nden Mr. Martin Maciak.

Bu değerli insanlar, ülkelerinde ve dünyada medikal, teknolojik, 
bankacılık, iş yönetimi, iklim ve su problemleri, sanat, müzik, 
okullar ve öğrenciler, medya gibi alanlarda çalışmalarına hep en 
iyiyi hedef alarak, aralıksız devam eden ve kendilerini sürekli 
güncelleyerek dünyaya ve insanlığa en iyi çözümleri sunmaya 
çalışan ilim ve bilim insanları.

Tören sonrası konser veren İran asıllı Amerikalı ses sanatçısı 
Ms. Shohreh Solati’nin dünyaca meşhur şarkılarının bitiminde, 
İran’da yaşanan olaylar nedeniyle çok zor günler yaşayan İranlı 
kadınlara destek veren bir konuşma yapması, İran bayrağı 
açması ve dünyanın öbür yanından bile onların yanında 
olduğumuzu ifade etmesi herkese duygusal anlar yaşattı. 

Vakfın başkanı Dr. Sir Billy Chan’in bir atölye çalışmasında 
öğrencilere yaptığı bir konuşmasında, Dr. Jose Rizal’ın bir 
sloganı olan “Non Omnis Moriar” yani “Tamamen Ölmeyeceğim” 
cümlesinden esinlenerek ben de, yaşadığımız bu törenin, 
ödüllerimizin, tanıştığımız güzel insanlarla kurduğumuz bu özel 
bağın, bu anıların asla ölmeyeceğini, bizimle hep yaşayacağını 
ve bizden sonra da sonsuzlukta yankılanarak tüm insanlığa ve 
dünya barışına yansıyacağına inanıyorum.

Amerika’da yaşamını sürdüren onursal başkan Sir Parviz 
Pargari, Uzak Doğu’da ve Asya’da büyük projelerin altına 
imza atmaya devam ediyor. Kendisinin İstanbul’da ve 
Türkiye’de de projeler almış olmasından büyük mutluluk 
duyuyorum. Başta Sir Parviz Pargari ve Dr. Sir Billy Chan 
olmak üzere Çin, Filipinler, Asya Uluslararası Dünya Barış 
Ödülleri törenlerinde emeği geçen herkese tek tek teşekkür 
ederim.  

MALACANANG SARAYI

KAMBOÇYA SANAYİ VE TEKNOLOJİ BAKANI SİR HENG SOK KONG, 
SİR PARVİZ PARGARİ, SİNEM YILDIRIM, A.B.D ATLANTA SENATÖRÜ 
SİR EMANUEL JONES

PROF DR. ALOK SHARMA
DR. PATRICIA THOMPSON, SİNEM YILDIRIM,
PROF. DR. KEVIN ‘’KIT’’ THOMPSON 



n bir ilimizi etkileyen 6 Şubat tarihli afet süreci 
tüm milletimizi derinden üzdü. Yaşanan tarifi 
imkânsız facia, kayıplarımız ve bir gecede altüst 
olan hayatlar... Belki de son yüzyılın en büyük 
doğal afetlerinden biri olan deprem, yediden 
yetmişe herkesi, yaraları sarmak adına canla 

başla çalışmaya ve bölge insanına destek olmaya kenetledi. 
Öte yandan süreç zorlu ve uzun. Ele alınması gereken birçok 
gündem, dokunulması gereken birçok hayat var. Bu nedenle 
iş birliği yapılması, konuların önceliklendirilmesi, dayanışma 
sağlanması ve koordine bir şekilde aksiyon alınması şart. 

Bölgede yaşamı yeniden inşa ederken daha çok çalışmalı ve 
daha çok üretmeliyiz ki süreci birebir yaşayan kişilere umut 
olabilelim. 

Bereketin ve bolluğun simgesi Hatay topraklarında doğan 
bir marka olarak, doğduğumuz topraklara karşı kendimizi 
sorumlu hissediyoruz. Hatay, verimli ovalara ve birinci sınıf 
tarım arazilerine sahip ve gelecekte tarımsal üretim açısından 
ön plana çıkma potansiyeli yüksek olan illerden biri. 2018 yılı 
verilerine göre, ülkedeki turunçgillerin %21’i, pamuğun %12’si, 
havucun %11’i ve zeytinin %8’i Hatay ilinde üretilmekte. Bölge 
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n bir ilimizi etkileyen 6 Şubat tarihli afet süreci 
tüm milletimizi derinden üzdü. Yaşanan tarifi 
imkânsız facia, kayıplarımız ve bir gecede altüst 
olan hayatlar... Belki de son yüzyılın en büyük 
doğal afetlerinden biri olan deprem, yediden 
yetmişe herkesi, yaraları sarmak adına canla 

başla çalışmaya ve bölge insanına destek olmaya kenetledi. 
Öte yandan süreç zorlu ve uzun. Ele alınması gereken birçok 
gündem, dokunulması gereken birçok hayat var. Bu nedenle 
iş birliği yapılması, konuların önceliklendirilmesi, dayanışma 
sağlanması ve koordine bir şekilde aksiyon alınması şart. 

Bölgede yaşamı yeniden inşa ederken daha çok çalışmalı ve 
daha çok üretmeliyiz ki süreci birebir yaşayan kişilere umut 
olabilelim. 

Bereketin ve bolluğun simgesi Hatay topraklarında doğan 
bir marka olarak, doğduğumuz topraklara karşı kendimizi 
sorumlu hissediyoruz. Hatay, verimli ovalara ve birinci sınıf 
tarım arazilerine sahip ve gelecekte tarımsal üretim açısından 
ön plana çıkma potansiyeli yüksek olan illerden biri. 2018 yılı 
verilerine göre, ülkedeki turunçgillerin %21’i, pamuğun %12’si, 
havucun %11’i ve zeytinin %8’i Hatay ilinde üretilmekte. Bölge 
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kırsalında yaşayan birçok insan, geçimini tarım ve hayvancılıkla 
sağlıyor. Kırsaldan göçlerin önemli bir sorun olarak karşımıza 
çıktığı bugünlerde bölge insanına uzun soluklu destek sağlanması, 
tarım faaliyetlerinin sürdürülebilirliği açısından en önemli ve acil 
ihtiyaçlardan biri. Aksi taktirde gıda tedarik zincirinin bozulma riski 
yüksek. Bu da, önlem alınmazsa büyük kentlerde gıdaya ulaşımın 
ciddi bir sorun olarak karşımıza çıkacağı anlamına geliyor. Dolayısıyla; 
acılar tazeyken oluşan duyarlılığı bir daha benzer acılar yaşatmayacak 
somut çözümlere dönüştürmemiz gerekiyor. Frea Naturalz olarak 
bölge kırsalında yaşayan, sorumlu olduğumuz birçok üretici, aile, 
hane ve iş arkadaşımız var. Depremin ilk gününden beri onlara nasıl 
destek olacağımız, üretim faaliyetlerine devam etmeleri için neler 
yapabileceğimiz üzerine çalışıyoruz. Bölge şartlarını göz önünde 
bulundurduğumuzda desteği daha uzun vadeli kılabilmek adına bu 
işi projelendirmeye karar verdik.

Bu bağlamda “Geleceğe Umutla Antakya” adını verdiğimiz projemizle, 
depremde üretim ve tedarik zinciri zarar gören, iş gücü kaybı yaşayan, 
depoları hasar gören, paketleme yapma imkânı bulunmayan lokal 
üreticilerimizden toplu satın alımlar yapıyor ve yerel üretimi tedarik 
zincirimizde tekrar kullanmaya çalışıyoruz. Yöresel ürünleri büyük 
bir emekle üreten üreticilerle aranızda köprü olup, yerel ürün 
çeşitliliğini görünür kılmaya çalışırken aynı zamanda kültürümüzün 
bir parçası olan kıymetli ürünlerin büyük şehirde yaşayan insanların 
beslenme rutinlerine konumlandırmak adına beslenme uzmanları, 
diyetisyen ve şeflerle iş birliği yapıyoruz. Bu sayede; Kozkalesi 
Mahallesi sakinleri lokal bir lezzet olan tuzlu yoğurt üretimine 
devam ederken, Altınözü ilçesi sakinlerinden zahter ve zeytin, 
Karaağaç Köyü’nden nar ekşisi, Narlıca Mahallesi’nden zeytinyağı, 
İskenderun’dan reçel çeşitleri ve daha birçok gurme lokal lezzet 
tedarik ediyoruz. 

Tarım faaliyetlerinin sürdürülebilmesinin, sadece bölge insanına 
umut olmakla kalmayacağına aynı zamanda bozulan gıda tedarik 
zincirine de katkı sağlayacağına inanıyoruz. Deprem süreci ile birlikte 
tehdit altında olan gıda arz ve talebi dengeli bir şekilde işlemeye 
devam ederse bizler de kendi üzerimize düşen sorumluluğu bir nebze 
olsun yerine getirmiş olacağız. Unutmayalım ki mesele sadece deprem 
bölgesinin meselesi değil, tüm Türkiye’nin meselesidir. Ülkemizin bu 
güzel topraklarında yeniden ayağa kalkmak için bir arada, birlik ve 
beraberlik içinde el ele vermemiz gerekiyor.

Deprem bölgesindeki yerel üreticilere nasıl destek olabileceğini merak 
edenler için bazı önerilerimizi sizlerle de paylaşmak isteriz:
Yerel üreticilerden ürün satın alın: Frea Naturalz ailesi olarak, 
tükettiğimiz her şeyin kendine özgü bir coğrafyası olduğu gerçeğinden 
ilham alıyoruz. Bu nedenle özenle hazırladığımız tatlar, doğadan 
sofranıza yöresel aromaları ile beraber geliyor. Bu anlamda katkısız, 
doğal, taze, sağlıklı, %100 doğal içerikli ham maddeler ile üretim 
yaparken, ilham aldığımız yerel üreticilerden satın alımlar yaparak 
onları destekleyebilirsiniz. Bu ürünler arasında tarım ürünleri, el 
sanatları ve gıda ürünleri gibi çeşitli seçenekler bulunabilir.
Sosyal medyada paylaşın: Deprem bölgesindeki yerel üreticilerin 
ürünlerini sosyal medya hesaplarınızda paylaşarak onların tanıtımını 
yapabilirsiniz. Böylece daha geniş bir kitleye ulaşmalarına yardımcı 
olabilirsiniz.
Yerel pazarlara katılın: Deprem bölgesindeki yerel üreticilerin 
ürünlerinin satıldığı yerel pazarlara katılarak hem ürünlerini satın 
alabilir hem de onları destekleyebilirsiniz.
Gönüllü olun: Deprem bölgesindeki yerel üreticilerin iş gücü 
kayıplarına gönüllü olarak yardımcı olabilirsiniz. Örneğin; ürünlerini 
paketleyebilir veya satış yapmalarına yardımcı olabilirsiniz. 
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İlgi Otizm Derneği; Avrupa Birliği 
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the Blue” (Maviyi Kucakla) 
projesinin tanıtımını şık bir davetle 
yaptı.
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Sağlığın; hem fiziksel hem zihinsel hem de sosyal 
olarak refahın iyi olması șeklinde tanımlanması 

üzerine, alanında bașarılı doktorlardan çok değerli 
bilgiler, beslenme uzmanlarından önemli ipuçları 

ve güzellik uzmanlarından, iyi hissetmenizi 
sağlayacak ve öz güveninizi güçlendirecek 

tavsiyeler MAG Sağlık-Güzellik sayfalarında...
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Obezitede, cerrahi dıșı kilo verme yöntemlerinin geçici çözümler olduğunu 
belirten Doç. Dr. İbrahim Sakçak, kesin ve geri dönüșsüz kilo verme yöntemi 

olan tüp mide ameliyatının detaylarını MAG Okurlarıyla paylașıyor...

Doç. Dr. İbrahim Sakçak
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Tüp mide ameliyatı, gelișen teknoloji 
ve deneyim birikimi nedeniyle 
günümüzde riskli bir ameliyat 

olmaktan çakmıștır.

ağımızın en önemli ve sık sağlık sorunlarının 
başında gelen obeziteden kalıcı  olarak 
kurtulmak hemen hemen kilolu herkesin 
önemli bir sorunu olarak karşımıza çıkmaktadır. 
Cerrahi dışı kilo verme yöntemleri olan diyet, 
spor, ilaçlar, bitkisel ürünler, mide botoksu, 
akupunktur, mide balonu gibi yöntemlerin 
tamamı geçici kilo verme yöntemleridir. 

Bu yöntemlerle kilo verip alma süreçleri hep kısır döngü 
nedeniyle al-ver  şeklinde devam etmektedir. Bir süre sonra 
kişinin direnci kırılmakta ve durumu kendi haline bırakıp 
daha çok kilo alınmakta veya obezite ameliyatı olarak kesin 
ve geri dönüşsüz kilo verme yöntemi seçilmektedir. Tüp mide 
ameliyatı ile kesin ve kalıcı kilo verilebilir. Her yıl ülkemizde 
elli bin civarında kişi tüp mide ameliyatı olarak obeziteden 
kurtulmaktadır. Obeziteden kurtulmak, fiziksel ve ruhsal 
sağlığı, dolayısıyla hem iş hayatını hem de sosyal yaşamı pozitif 
yönde etkilemektedir.

Tüp mide ameliyatı; obezitenin en etkili ve kalıcı tedavi 
yöntemidir. En az yirmi beş kg fazlası olan on sekiz ila altmış 
altı yaşındaki kişilere tüp mide ameliyatı yapılabilir. Ameliyat 
öncesi yarım gün süren tahliller ve muayeneler yapılmaktadır. 
Ameliyattan sonra aynı gün yürütülen hasta, ertesi gün su ve 
komposto suyu ile ağızdan beslenmeye başlayabilir. Genellikle 
ameliyattan iki gün sonra hastaneden çıkılabilmektedir. Bir 
hafta sonra ayakta klinik kontrolü yapılmaktadır. Ameliyat 
olan hastalarımızı diyetisyenimizle birlikte bir yıl süreyle 
düzenli olarak  takip etmekteyiz. Genellikle bir yılda ideal 
kiloya ulaşılır.  Ameliyat öncesi kaç kilo olunursa olunsun 
ameliyattan sonra hedef her zaman ideal kilo civarıdır. Örneğin; 
yüz kırk kg iken ameliyat olan kişi ile aynı boyda olup doksan 
kg ağırlığında olan kişi, bir yıllık süreç bittiğinde yaklaşık ideal 
kilo civarında bir kiloya düşerler. 

Tüp mide ameliyatı ile ilgili halk arasında kulaktan dolma, 
gerçekle ilgisi olmayan yanlış algılar vardır. Bunlardan biri 
aylarca çorba ile beslenmedir. Oysaki ameliyattan yirmi gün 
sonra her şey yenilebilir ve içilebilir. Tüp mide ameliyatı olan bir 
kişi her türlü ilacı kullanabilir, her şeyi yiyebilir, her türlü sporu 
yapabilir. Gebe kalmak, kilo verildiği için kolaylaşmaktadır, 
gebelik sürecine olumsuz hiçbir etki olmamaktadır. Kısacası 
tüp mide ameliyatı olmak sağlık demek, tüp mide ameliyatı 
öz güven demek, tüp mide ameliyatı olmak başarı demektir. 
Bu ameliyatla organ eksikliği olmayıp mide, olması gereken 
boyuta küçültülmektedir. Midenin dörtte üçü çıkarılmakta ve 
hiçbir zaman eski boyutuna dönmemektedir. Ameliyat sonrası 
küçülen mide hacmi, yıllar içinde bir miktar genişler; ancak, 
hiçbir zaman eski boyutuna yaklaşamaz ve dolayısıyla eski 
kilolara dönüş olmaz. 

Tüp mide ameliyatı, gelişen teknoloji ve deneyim birikimi 
nedeniyle günümüzde riskli bir ameliyat olmaktan çakmıştır. 
Burada önemli olan, deneyimli bir cerrah ve deneyimli bir 
merkezde ameliyat olmaktır. Obezite cerrahisine karar verirken 
fiyat, esas belirleyici olmamalıdır. En çok dikkat edilmesi 
gereken, güvenilir bir merkezde ameliyat olmak. Obezite 
cerrahisi sonrası hasta takibi de önemlidir. Takip bir bariatrik 
diyetisyen tarafından yazılmalı ve ameliyatı yapan cerrahın 
kontrolünde olmalıdır. Başlangıç kiloları değil, hedef kilo 
belirleyicidir. Hastaneden çıkarken ağrı kesici, antibiyotik, 
vitamin içeren reçete verilmektedir. 
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sağlık ve güzellik

Uzman Dermatolog Özge Banu Öztürk, sarkan dokuların toparlanması 
amacıyla uygulanan ip askı ile yüz germe ișlemini ve yüzdeki sarkmıș 

görünümü azaltmak amacıyla șakak, elmacık kemikleri ve çene hattına 
uygulanabilen sıvı yüz germe ișlemini MAG Okurları için detaylandırıyor...

Dr. Özge Banu Öztürk 
On Yaşa Kadar Gençleşin
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Sıvı yüz germe uygulaması otuz beș 
ila altmıș beș yaș aralığında kadın 

ve erkeklerde bașarılı bir șekilde 
uygulanabilir. 

p Askı ile Yüz Germe
Son zamanlarda bana sıkça sorulan bir konu; iple yüz 
germede en uzun kalıcı ipler hangileri? İp askılama ile on 
yaşa kadar gençleşmek mümkün mü? 

İple askılama; temelde yer çekimi etkisiyle sarkmış 
yumuşak dokuların toparlanması amacıyla  vektörel olarak 
kaldırılıp saçlı deri, şakak veya orta yüze sabitlenmesidir. 
Askı görevi gören iplerle, sarkma olan bölge yukarı vektörel 
olarak kaldırılıp sabitlenir. Daha sonra cilt, bu ipleri eritmeye 
çalışırken, kan dolaşımını ve metabolizmasını arttırır. İpler, 
etrafında yeni kolajen oluşturur ve bu yeni oluşan kolajen ile 
cilt yapılandırılmış, sıkılaşmış, gençleşmiş olur. Uzun süre 
etkili ip askılama için, iplerin dokuda parçalanma süresi uzun 
olanlarının tercih edilmesi gerekir. En hızlı eriyen ipler, PDO 
iplerdir. Bu sebeple genellikle PDO ipleri örümcek ağı tekniği 
ve çok sayıda kullanmamız gerekiyor. 

Polikaprolakton (PCL) içeren Rus askısında yaklaşık etki 
süresi iki ila üç yıl ilken, Polilaktik asit (PLA) içeren ve çift  
yönlü konileri sayesinde dokuyu sıkıştırma ve deriyi kaldırma 
etkisiyle yer değiştirme ve kayma olmadan yüzü asan iplerin 
kullanıldığı Fransız askısı ile iki ila beş yıla kadar etkili ve 
ameliyatsız yüz germek mümkün olabiliyor. Özellikle kırk beş 
yaş üstü, sarkmanın başladığı kişiler için uygun olabilir. 

Emilebilme özelliği ile polilaktik asit, deri altı dokusunda 
harekete geçer, fibroblast aktivasyonu ve kolajen üretimini 
tetikleyerek yüze şeklini yeniden kazandırır. Polilaktik 
asit yavaş salınım gösterir, sert ve uzun, kalıcı tip 1 kolajen 
oluşumunu sağladığı için uygulama alanında cilt kalitesinde 
belirgin artış görülür. Takılacak ip sayısına göre on yaşa kadar 
gençleşmek mümkün olabilir. Yoğun sarkma ve kolajen 
yıpranması olan kişilerde PCL/PLA ipleri; akıllı dolgu veya 
hyalüronik asit dolgular ve kolajen aşıları ile kombine 
uygulamak da mümkün olabiliyor.

Sıvı Yüz Germe  
Sıvı yüz germe; sıklıkla hyalüronik asit dolguların, yüz 
ovalini netleştirmek ve yüzdeki sarkmış görünümü azaltmak 
amacıyla şakak, elmacık kemikleri, çene hattına kemik üstü 
derinlikte yapılmasıdır. Kişiye özel muayene sonrasında 
uygulama yapılabilir. Sıvı yüz germe amacıyla, hyalüronik asit 
dolgular sıklıkla kullanılır. Ayrıca kalsiyum hidroksiapatit 
(mineral aşı) ve polikaprolakton (akıllı dolgu) maddeleri de 
sıvı yüz germede tercih edilebilir. 

Uygulama yapılacak dolgu malzemesi ve uygulama tekniği 
ile uygulama noktaları kişiye özeldir, çünkü yaşlanma ve cilt 
sarkma paterni kişiden kişiye değişir. 

Sıvı yüz germe uygulaması otuz beş ila altmış beş 
yaş aralığında kadın ve erkeklerde başarılı bir şekilde 
uygulanabilir. 

Sıvı yüz germe uygulamasında kullanılan akıllı dolgu 
maddesi polikaprolaktondur ve biouyumlu, alerji yapma riski 
çok çok düşük olan bir maddedir. Akıllı dolgu uygulaması 
yüz ve çene hattı gibi bölgeler dışında iç kol, iç bacak, karın 
ve sarkmaların olduğu pek çok bölgeye uygulanabilir. Akıllı 
dolgunun kalıcılığı iki ila beş yıla kadar devam eder. 
Sıvı yüz germe amacıyla kullanılan bir diğer malzeme 

İ

kalsiyum hidroksiapaptit olup vücudumuzda bulunan kemik 
tozudur. Yüzde yüz biouyumlu olan bu madde, mineral aşı 
olarak yüz bölgesi dışında boyun, eller, iç bacak, iç kollar, karın 
gibi farklı alanlara uygulanabilir. En önemli avantajı, vücutta 
kaldığı bir buçuk ila iki yıl boyunca yeni kolajen ve elastin 
lif yapımını arttırarak cilt kalitesini desteklemesi, sarkma ve 
kırışıklıkların oluşumunun önüne geçmesidir.

Özetle; medikal estetikte, doğru koşullarda, kişiye özel 
yaklaşım ile, on yaşa kadar yüzü ve boyun bölgesini 
gençleştirmek mümkün!  



endinizden biraz bahsederek başlar 
mısınız?
Ankara Üniversitesi Beslenme Bilimleri 
Anabilim Dalı Yüksek Lisans programı ile teorik 
eğitim hayatımı 2006 yılında tamamladım. Asıl 
eğitimim ise, profesyonel olarak çalışma hayatına 

dahil olduğum 2006 yılı ortalarında başladı. Uluslararası 
kurumsal bir firmada, beslenme uzmanı kimliğim ile 
yöneticilik ilk iş deneyimimdir. Daha sonra; on yıla yakın 
bir süre boyunca, kamu kurumları ve özel okul öğrencilerine 
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Betden Diyet Danıșmanlık Merkezinin kurucusu Beslenme Uzmanı ve 
Yașam Koçu Betül Deniz; aldığı eğitimlerden bahsederek, merkezinde 

verdiği hizmetleri MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Betden Diyet Danışmanlık Merkezi
Beslenmeyi Uzmanına Sorun

sağlık ve güzellik

BETÜL DENİZ

Hiçbir zaman kabak diyeti, su diyeti gibi 
kısıtlayıcı modeller kullanmadığımız gibi 

baskı olușturan öğün adetlerimiz de 
yok. Bilimsel yöntemlerle ilerleyerek, 

sürdürülebilir programlar yapmayı 
tercih ediyoruz.

Üniversite eğitimlerime; Yeditepe Üniversitesi Bilimsel 
Fitoterapi Uzmanlığı, Yeditepe Üniversitesi Yaşam Koçluğu ve 
Anadolu Üniversitesi Turizm – Otel İşletmeciliği’ni de katarak 
alanımda farklı bakış açıları kazandım. Tüm bu eğitimler ile 
faydalı olmak ve çoğalmak için 2009 yılında kendi şirketimi 
ve onun çatısında Betden Diyet Danışmanlık Merkezini 
kurdum. Ankara’da iki farklı lokasyonda diyetisyen ekibimle 
birlikte hizmet veriyorum. Merkezimizde, zayıflama ve kilo 
alma diyet programları, hastalıklarda diyet programları, 
kurumsal eğitimler, bölgesel ve bütünsel incelme destekleri, 
andulasyon ile ağrı tedavisi hizmeti vermekteyiz. 

Andulasyon terapisi nedir? 
Andulasyon medikal bir uygulamadır. Andulasyon 
terapisinde hem sıkılaşarak inceliriz hem de hücresel 
olarak gençleşiriz. Cihaz Almanya’da ağrı tedavisi için 
üretilmiş olmakla birlikte, kan ve vücut sıvısının dolaşımını 
hızlandıran infrared teknolojiye sahiptir. Hücrelerimizdeki 
enerji miktarını artırarak metabolizmayı hızlandırır, bu 
şekilde de yağ yakımını destekler. Ayrıca ödem atımı sağlar 
ve kolajen üretimini artırır. Vücudumuzdaki akut veya 
kronik ağrıların tedavisi ile günlük hayatımızın daha kaliteli 
olarak sürdürülmesini sağlar. Uygulamada süre on beş ila 
otuz dakika olarak belirlenmekte, sıklık ise haftada iki kez 
olmaktadır. Seans sayısı on ila kırk arasında, kişinin kilosuna 
göre ayarlanmaktadır. Merkezimizde on seansta on beş ila 
yetmiş yedi santimetre bütünsel incelme görülmüştür. 

Hangi yaşam şekline nasıl bir diyet 
uygulanabilir?
Hayatın içinden olmayan hiçbir yöntem bizim 
alışkanlıklarımızı değiştirmeye yeterli gelmez. Beslenme tıpkı 
parmak izimiz gibidir, kişiye özeldir. Bu nedenle hiç kimse bir 
başkasına ait program ile yeteli ve dengeli beslenemez.  

Betden Diyet Danışmanlık Merkezi olarak diyetisyen 
ekibimle diyet programlarımızı keyifli bir yolculuğa çıkmak 
olarak tanımlıyoruz. Bu yolculukta temel prensibimiz;
kişilerin sağlıklı beslenmesini sağlamak ve süreci aç 
kalmadan, yasaklarla mücadele etmeden yönetmektir. 
Standart oluşturulmuş, hazır diyet listelerimiz 
bulunmamaktadır. 2022 yılında toplam yetmiş dokuz 
bin dokuz yüz adet diyet programı hazırlamışız. 
Danışanlarımızın her ölçümünde çıkan sonuçlarına göre 
farklı listeler ile ilerliyoruz. Hiçbir zaman kabak diyeti, su 
diyeti gibi kısıtlayıcı modeller kullanmadığımız gibi baskı 
oluşturan öğün adetlerimiz de yok. Bilimsel yöntemlerle 
ilerleyerek, sürdürülebilir programlar yapmayı tercih 
ediyoruz. 

İştahın gün geçtikçe artması ne anlama geliyor?
İştahınız her geçen gün daha çok artıyorsa, dikkat. Sürekli 
açlık hissetmek normal bir durum değildir. Son yıllarda 
sürekli olarak duyduğumuz duygusal yeme davranışı ardına 
sığınmak bazen fiziksel rahatsızlıklarınızı da görememenize 
sebep olabilir.  Yani aslında her açlık nöbetiniz, canınızın 
sıkkın veya stresli bir durumda olduğunuz anlamına gelmez. 
Uzun süreli uygulanan yetersiz beslenme modelleri, vücutta 
yağ oranı yüksekliği, yetersiz su alımı, yeme davranışının 
sosyal aktivite haline getirilmesi ve bazı metabolik hastalıklar, 
fiziksel açlığın, yerini duygusal açlığa bırakmasına yol 
açabilir. 

Medya aracılığıyla yaygınlaşmış, doğru bilinen beslenme 
yanlışları, toplumda pek çok kişinin kendisini hatasız 
besleniyor gibi hissetmesine sebep olurken diğer yandan bu 
durum giderek sağlığını kaybetmesine zemin hazırlar. Kendi 
alanı dışındaki alanlar hakkında, verdiği bilgiler toplum 
tarafından sorgusuz kabul edilen popülaritesi yüksek kişiler 
yerine beslenme alanında eğitim almış uzmanların ışığında 
ilerlenmelidir.  

betden_diyet_danismanlik - betden_diyet_danismanlik2
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otoyaşlanma (Güneş Hasarlı Cilt) Nedir?
Yaşlanma; zamanla artış gösteren, kaçınılmaz 
ve doğal olan bir süreçtir. Doğduğumuz günden 
itibaren yaşlanma sürecimiz başlar; ancak, 
neden bazı insanların, olduklarından çok daha 
yaşlı göründüğünü, diğerlerinin ise daha genç 

göründüğünü hiç merak ettiniz mi? Deri yaşlanması hem 
kronolojik (yaşa bağlı) yaşlanma hem de fotoyaşlanma ile 
olur. Ultraviyole (UV) ışınlarının, derimizde erken yaşlanma 
değişikliklerini oluşturmasına “fotoyaşlanma” denir. Kırışıklıklar, 
ince çizgiler ve renk tonu eşitsizliği, yaşlandıkça sıklıkla 
ortaya çıkan kaçınılmaz cilt sıkıntılarıdır. Cildimizdeki bu 
değişikliklerin asıl suçlusu fotoyaşlanmadır; güneş ışığına ve UV 
ışığa maruz kalmanın neden olduğu, cilde verilen hasardır. Ciltteki 
gözle görülür değişikliklerin yüzde doksanından sorumlu olan 
fotoyaşlanma, yaşamınız boyunca maruz kaldığınız kümülatif 
(yıllar içerisinde oluşan, birikici) güneş hasarının doğrudan bir 
sonucudur. Cildinizin ne kadar yaşlı göründüğü, güneşte ne kadar 
zaman geçirdiğiniz ile doğru orantılıdır.

F
Cildin yașlanmasına etki eden faktörleri ele alarak fotoyașlanmanın 

sebeplerini ve sonuçlarını açıklayan Doç. Dr. Ebru Karagün, güneș hasarını 
en aza indirmek için uygulanabilecek yöntemleri

MAG Okurları için detaylandırıyor...

Doç. Dr. Ebru Karagün
Fotoyaşlanma 

sağlık ve güzellik

DOÇ. DR. EBRU KARAGÜN

Fotoyaşlanma Risk Faktörleri 
Güneşte geçirdiğiniz süre, en büyük risk faktörlerinden biridir. 
Güneşli bir yerde yaşıyorsanız, dışarıda çalışıyorsanız, yüksek 
rakımda yaşıyorsanız güneş hasarı ve fotoyaşlanma riskiniz daha 
fazladır. Diğer ana risk faktörü ise açık ten rengidir. 

Fotoyaşlanma Nedenleri:
Kolajen fibrilleri ve elastin lifleri cildimizin sıkılığını, 
elastikiyetini, parlak, canlı görünmesini sağlayan bileşenlerdir. 
UVB ışınları (öğle saatlerinde daha yoğundur), cildin üst 
tabakasına zarar vererek güneş yanığına neden olur; ancak, UVA 
ışınları (akşam saatlerinde daha yoğundur), güneş ışınlarının 
yüzde doksan beşini oluşturur. Bu dalga boyu cildin derinliklerine 
inerek kolajene zarar verir ve anormal elastin üretimine neden 
olur. Cildinizin daha yaşlı görünmesine, yani fotoyaşlanmaya 
neden olur. Bunun yanında, cildimiz kendini korumak için UV 
maruziyetine tepki olarak melanin (kahverengi renk) üretir ve 
bu süreç güneş lekelerine, çiller, yaşlılık lekeleri gibi renk tonu 
eşitsizliklerine neden olur.
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bu süreç güneş lekelerine, çiller, yaşlılık lekeleri gibi renk tonu 
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Fotoyaşlanma Belirtileri:
• Kırışıklıklar
• Sarkık cilt (esneklik kaybı)
• Koyu lekeler (güneş lekeleri)
• Kan damarlarının belirginleşmesi
• Ciltte renk eşitsizliği
• Cildin çok kuruması ve sertleşmesi
• Cildin hassaslaşması

Fotoyaşlanmadan korunmak için çok düzenli bir 
şekilde güneş koruyucu kullanılmalı ve güneşin 
hasarını azaltabilen uygulamalar (mezoterapi, 
Scarlet X) yapılmalıdır.

Güneş Işınlarından Nasıl Korunurum?
• En az SPF 30 olan güneş koruyucu kullanmalıyız. SPF 50 
üstü güneş koruyucu kullanmak ek katkı sağlamayacaktır.
• İçeriğinde çinko oksit ve/veya titanyum dioksit içeren güneş 
koruyucular tercih edilmelidir. Özellikle güneş koruyucunuz 
demir oksit içeriyorsa mavi ışık spektrumuna da etkin koruma 
sağlayacaktır, çünkü kullanacağız güneş koruyucularının hem 
UVB ve UVA hem de mavi ışığa karşı koruma faktörü içermesi 
önemlidir.
• Dermatologlar olarak bizler, “Saat 10.00-16.00 arasında 
güneşe çıkmayın, denize girmeyin.” uyarısında bulunuruz, 
çünkü bu saatlerde UVB ışınları fazladır, bu ışınlar güneş 
yanıkları ve uzun dönemde deri kanserlerine neden olur. Sizin 
her kötü güneş yanığınız, derinizdeki DNA yapısına zarar 
verir ve ilerleyen yaşlarda deri kanserine maalesef zemin 
hazırlar. Saat 16.00’dan sonra UVB ışınları azalır, UVA ışınları 
yoğunlaşır. UVA ışınlarının, güneş yanığı ve deri kanseri yapma 
ihtimali daha zayıftır fakat fotoyaşlanma yapma riski çok daha 
fazladır. Bu sebeple güneş koruyucunuzu sabah kalktığınız 
gibi uygulamanızı ve gün batana kadar kullanmanızı 
önermekteyiz. Akşama doğru güneşin yakıcı etkinliği azalır 
fakat yaşlandırıcı etkinliği artar.
• Gün içinde güneş koruyucularınızı dört saatte bir 
tekrarlamanız gerekmektedir. Güneş koruyucu kullanmak; 
deri kanserlerinden, fotoyaşlanmadan korunmak için olmazsa 
olmazımızdır. Fotoyaşlanma sürecini minimalize etmek, 
cildimizin kalitesini artırmak, daha canlı, daha sağlıklı 
bir cilde kavuşmak, ince kırışıklarımızı ve sarkmalarımızı 
azaltmak için yaz ve kış dönemlerinde Scarlet X ve/veya 
mezoterapi uygulamalarını yaptırabilirsiniz.

Fotoyaşlanma Süreci Tersine Çevrilebilir mi?

Mezoterapi
Yüz mezoterapisi ile, biorejuvenation (cildi uyarıcı) ve mezolift 
(cildi germe) temel hedeftir. Vitaminler, mineraller, amino 
asitler, koenzimler, antioksidanlar ve hyalüronik asit gibi, 
cildin ihtiyaç duyduğu maddelerin cildin alt katmanlarına 
enjekte edilmesiyle gerçekleştirilen bir tedavi yöntemidir. 
Mezoterapi uygulaması hangi amaçla yapılacaksa, kullanılan 
ürünlerin içerikleri buna bağlı olarak farklılık gösterir. 
Özellikle yaz döneminde güneş hasarı belirgin olduğundan 
dolayı antioksidan etkinliği yüksek mezoterapiler tercih 
edilmelidir. Lekelenme; çoğu kişinin yaz döneminde en 
çok canını sıkan durumdur, bu durumu azaltmak için leke 
oluşumunu önleyen veya oluşmuş bir leke varsa deri içerisinde 
yayılmasını engelleyen bileşimleri içeren mezoterapi ürünleri 
kullanılmalıdır. 

Mezoterapi Seansları
Mezoterapiyi yaz döneminde, güneş hasarını azaltmak için iki ila 
üç hafta ara ile üç ila dört seans olarak planlamaktayız.

Mezoterapi Sonrası Güneşe Çıkmak
İki gün boyunca, yoğun güneş ışınlarından uzak durmanızı 
istemekteyiz; güneş koruyucu kullanarak rutin yaşantınıza 
devam edebilirsiniz. Güneşin cildinize verdiği hasarı minimalize 
etmek ve cilt altındaki geri dönüşümsüz süreci önleyebilmek 
için yaz dönemlerinde güneş hasarını ve lekelenmeyi azaltarak 
cildinizi koruyacak mezoterapi seçeneklerini düşünebilirsiniz.

Scarlet X
Cildin yenilenmesi, gençleştirilmesi (antiaging) amacıyla son 
yıllarda altın iğne teknolojisi kullanılmaya başlanmıştır. Scarlet 
X, ABD Silikon Vadisi’nde geliştirilen son teknoloji bir altın iğne 
uygulamasıdır. Cildin bir bütün olarak gençleştirilmesinde, 
ince kırışıklıkların giderilmesinde, cilt lekeleri ve kızarıklığının 
tedavi edilmesinde, cilt tonunun aydınlatılmasında, gözeneklerin 
sıkılaştırılmasında, akne izlerinin iyileştirilmesinde, deri 
çatlaklarının (stria) tedavisinde güvenlik ve etkinlik açısından 
klinik olarak kanıtlanmış FDA onaylı bir cihazdır. Güneş 
ışınları kolajen sentezini azaltarak ve elastik liflerin yapısını 
bozarak fotoyaşlanmaya neden olmaktadır. Yaşlanma sürecini 
durduramayız ama yavaşlatabiliriz. Bu yavaşlatmayı ise cilt 
kalitesini artırarak sağlayabiliriz. Cilt kalitesini artırmak, 
fotoyaşlanmayı azaltmak için en doğru seçenek Scarlet X’tir.

Scarlet X İşleminde Ağrı
Uygulamada kişiye özel başlıklar kullanılır. Bu başlıklarda 
mikro iğneler bulunur ve bu mikro iğneler aracılığıyla cilt altına 
radyofrekans dalgaları gönderilir. Ağrı eşiği kişiden kişiye göre 
değişmektedir. Genellikle minimal ağrı hissedilmektedir. Ağrı 
ihtimalini mümkün olduğunca azaltmak için uygulamadan 
yaklaşık otuz dakika önce tedavi bölgesine topikal anestezik 
krem uygulanmaktadır. İşlem süresi ortalama kırk beş dakika 
sürmektedir.

Scarlet X Tedavisinde İyileşme Süreci
Uygulama sonrasında, bir ya da iki saat içinde geçen hafif bir 
kızarıklık oluşur. Hasta sosyal yaşamına hemen geri dönebilir. 
İşlem sonrasında ciltte mikro kanallar oluştuğundan yirmi dört 
saat boyunca banyo yapılması ya da havuza girilmesi önerilmez. 
Cildin üst tabakasında herhangi bir hasar oluşmadığından Scarlet 
X uygulamaları yaz ve kış dönemlerinde yapılabilir. Sonrasında 
güneş koruyucu kullanmak ve nemlendirmek yeterlidir.

Scarlet X Uygulaması Sonrasında Yan Etki 
Scarlet X uygulaması son derece güvenli bir sistemdir. Uygulama 
sonrasında morarma, kanama oluşmaz, iğne izi kalmaz. Her 
mevsim uygulama yapılabilir.

Scarlet X Seans Sayısı ve Sonuçlar
Cildi gençleştirmek için yapılan uygulamalarda bir ay arayla üç 
seans yapılması yeterli olacaktır.

Ultraviyole ışınları deri yaşlanmasını artıran faktörlerin başında 
gelmektedir. Güneş koruyucu kullanmak hem deri kanserlerinden 
hem de fotoyaşlanmadan korunmada önemlidir. Fotoyaşlanma 
sürecini azaltabilmek, cilt kalitesini artırmak, cildimizdeki 
kolajen, elastin kaybını minimalize edebilmek için Scarlet X ve 
mezoterapi en doğru yaklaşımdır. 



rtodontide en son yeniliklerden biri olan 
şeffaf plak tedavisi nedir?
Şeffaf plak tedavisi kişiye özel üretilen, takıp 
çıkartılabilir, dışarıdan neredeyse görünmeyen 
incelikte ve şeffaflıkta olan plaklarla dişleri tedavi 
etmeye imkân veren bir yöntemdir. Bu yöntem, biz 

ortodontistlere telsiz ortodontik tedavi seçeneğini sunan en güncel 
ve modern ortodontik tedavidir. Bu yöntemle yedi ila on dört gün 
arasında değiştirilen plaklar ile dişlere belirli kuvvetler iletilir 
ve dişlerde ve çenelerde var olan bozukluklar giderilerek, dişler 
olması gereken ideal pozisyona getirilir. Bu tedavi yönteminin 
tercih edilmesini sağlayan en önemli özelliği, şeffaf plakların 
dışarıdan fark edilmemesidir. Bu yönüyle hastalar tedavi süresi 
boyunca estetik kaygı yaşamadan konforlu bir tedaviden 
faydalanır. 
 
Şeffaf plak tedavisinde en uygun yaş aralığı nedir? 
Çocuk ve yetişkinlerde uygulanabiliyor mu?
Şeffaf plakların uygulanması için herhangi bir yaş sınırlaması 
yoktur. Çocuklarda karma dişlenme dönemi dediğimiz daimi 
dişlerin sürmeye başladığı ve henüz süt dişlerinin hepsinin 
düşmediği dönemden, erişkin hastalara kadar her yaş grubuna 
şeffaf plak tedavisi uygulanabilir.

O
Invisalign Sağlayıcı Ortodonti Uzmanı Dr. Merve Karaıșık Soysal,

șeffaf plak tedavisi hakkında merak edilenlere ıșık tutuyor.

Dr. Merve Karaışık Soysal
Neden Şeffaf Plak Tedavisi

sağlık ve güzellik

Şeffaf plakların kullanımı yaşamı kısıtlıyor 
mu? Örneğin; spor yapılabilir mi, müzik aleti 
çalınabilir mi?
Şeffaf plaklarla tedavi sırasında neredeyse hiçbir alanda 
kısıtlama yaşamazsınız ve konuşmanız etkilenmez. Plaklar 
ilk uygulandığında ağızda oluşan yeni duruma alışana 
kadar konuşmada ufak bir değişiklik hissedilse de, bu 
durum birkaç gün içinde geçer ve konuşma tamamen eski 
haline döner. Günlük aktivitelerinizin çoğunu plaklar 
ağzınızdayken rahatlıkla gerçekleştirilebilirsiniz. Spor 
yaparken ya da yüzerken plaklar ağzınızda kalabilir. Müzik 
aletinin çalınması durumunda ise plaklar çıkarılabilir 
ve daha sonra tekrar takılabilir. Bunun yanında düğün, 
mezuniyet, iş toplantıları gibi önemli anlarda ortodontik 
tedaviye ufak bir ara verilebilirsiniz. Bu gibi durumlarda 
plakların değişim günü ertelenerek telafisi sağlanabilir.

Kontrol süreçlerinde hastaların kliğine fiziksel 
olarak gelme zorunluluğu var mı? Kontrol 
süreci nasıl yönetiliyor?
Genellikle beş ya da altı haftada bir kontrol yapılması 
uygundur; ancak, yapılacak bir ağız içi işlem olmadığı 
durumlarda bu süre iki ya da üç aya kadar uzayabilir. 

DR. MERVE KARAIȘIK SOYSAL
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Bu durum yurt dışında ve il dışında yaşayan hastalar 
için de kolaylık sağlıyor. Şeffaf plaklarla tedavilerin bazı 
aşamalarında ağız içinde işlemler uygulanabilir. Bu gibi 
durumlarda ise hastaların fiziksel olarak kontrole gelmesi 
gerekiyor; ancak herhangi bir sebeple gelemeyeceğini 
belirten hastalarda tedavi planını yeniden geleceği tarihe 
göre planlayıp aylık kontrollerini online görüşmeler ile 
sağlayabiliyoruz. Yurt dışından gelen hastalar için bu süreci 
bu şekilde yürütüyoruz.

Klinik kontrolüne gelemeyen hastalar için 
herhangi bir dijital araç kullanıyor musunuz?
Hastalarıma, telefonlarına uygulama yüklemelerini 
öneriyorum. Bu uygulama, hastalara tedavi süreçlerini 
takip etme imkânı sunuyor. Program hastalara plak değişim 
gününün hatırlatılmasında, toplam takma süresinin 
takibinde, randevu tarihinin hatırlatılmasında ve tedavi 
ilerleyişinin takibinde yardımcı oluyor. Kontrole gelemeyen 
hastalar ise ara aşamada çekilen fotoğraflarını bizimle 
paylaşabiliyor. Bu fotoğraflar üzerinden nasıl bir ilerleme 
kaydedildiğini birlikte inceliyoruz ve tedavinin seyri için 
gerekli olan geri bildirimler ile tedavi süreçlerini yürütüyoruz.

Hastalar şeffaf plaklarının ve dişlerinin 
bakımlarını nasıl yapabilir?
Hastaların ortodontik tedavi gördükleri süre boyunca, tel 
ya da şeffaf plak tedavisi fark etmeksizin, her yemekten 
sonra ve gece yatmadan önce dişlerini fırçalamaları ve diş 
ipi kullanımına özen göstermeleri konusunda tavsiyede 
bulunuyorum. Bununla birlikte şeffaf plakların günlük 
temizliğinde, gece yatmadan önce plakların fırçalanmasını 
öneriyorum. Plakların günlük temizliğiyle birlikte renk 
değişimine karşı temizleme kristalleri kullanılması da 
plakların temizliğinde oldukça etkili. Aslında şeffaf 
plaklar yedi ila on gün gibi kısa bir sürede yeni plaklar ile 
değiştirildiğinden hastalar, plaklarda çok ciddi renk değişimi 
oluşmadan bir sonraki plaklara geçilebiliyor.

Hastaların ağız içi ölçümlerini nasıl alıyorsunuz? 
Hangi teknolojileri kullanıyorsunuz?
Teknoloji sağlık alanında da hızla gelişmeye devam ediyor. 
Bu nedenle ben de teknolojinin hızına yetişmeye ve kendimi 
güncel tutmaya önem veriyorum. Kliniğimde üç boyutlu 
ağız içi tarayıcı ile hastalarımın ağız içi ölçümlerini alıyorum. 
Hastalarımın ölçülerini dijital ortama aktararak hem gelişimi 
üç boyutlu olarak değerlendirme imkânı buluyorum hem 
de tedavi planlamalarını bilgisayar ortamında hazırlama 
kolaylığından faydalanıyorum. Bu tarayıcı aynı zamanda 
hastalara, tarama yapıldıktan yaklaşık beş dakika sonra 
dişlerinde oluşacak değişimi simüle etme şansı da sunuyor. 
Böylelikle hastalar dişlerinin tedavi sonundaki halini 
değerlendirebiliyor. Bu durum hastalarımı tedavi olma 
konusunda cesaretlendirirken tedaviye daha motive bir 
şekilde devam etmelerini de sağlıyor.

Hastalar geleneksel yöntemler yerine neden 
şeffaf plak kullanmalı? Avantajları nelerdir?
Şeffaf plakların geleneksel yönteme göre en büyük 
avantajlarından birisi estetik olmalarıdır. Hastalarımın 
büyük çoğunluğu; dışardan neredeyse belli olmaması, 
görünürlüğünün az olması sebebiyle bu tedaviyi geleneksel 
tedaviye tercih ediyor. Şeffaf plakların bir diğer avantajı 

ise takıp çıkarılabilir olmasıdır. Bu sayede hastaların; diş 
fırçalama, diş ipi kullanımı gibi ağız bakımlarını uygularken 
plaklarını çıkarabiliyor olması daha sağlıklı ve kolay bir 
tedavi süreci geçirmelerini sağlıyor. Bu avantajın getirdiği bir 
diğer kolaylık da tel tedavisi sırasında var olan yeme içme 
yasaklarının bu tedavide bulunmamasıdır. Diğer yandan şeffaf 
plakların kullanılarak uygulandığı tedavilerin geleneksel 
yöntemlere kıyasla daha az ağrılı olduğu da söylenebilir. Bu 
tedavide uygulanan kuvvetler, bir ay boyunca kullanılan 
plaklara yayıldığı için her bir plağın verdiği kuvvet daha az 
oluyor, bu da hastaya daha konforlu bir tedavi süreci sunuyor. 
Aynı zamanda tel tedavisinde var olan tel ve metal parçalarını 
içermediği için yanak ve dudak içinde oluşabilecek batma ya 
da yaralanma ihtimali de ortadan kalkıyor. 

Şeffaf plak tedavisi süresince hastaların 
nelere dikkat etmesi gerekiyor? Gıda tüketimi 
konusunda tavsiyeleriniz neler?
Şeffaf plaklar takıp çıkarılabilir olduğu için bu tedavide, tel 
tedavisinin aksine herhangi bir yeme içme yasağı bulunmuyor. 
Bu noktada önemli olan tek husus şeffaf plaklar ağızdayken 
herhangi bir yeme içme işleminin yapılmamasıdır. Bu durum 
plakların renklemesine sebep olacağı gibi aynı zamanda 
plakların doğru kuvveti etkin bir şekilde uygulayamadan 
deforme olmasına sebep olabilir. Bir diğer önemli nokta ise 
plaklar en az yirmi saat kullanılmalıdır. Hastalar plaklarını her 
taktıklarında mutlaka tam oturduklarından emin olmalıdır.

Daha önce dişlerinde bir işlem görmüş her 
hastada bu tedavi uygulanabilir mi?
Dişlerine daha önce dolgu ya da kanal tedavisi uygulanmış 
hastalarda, şeffaf plak tedavisi uygulanmasında herhangi 
bir engel yoktur. Her ortodonti tedavisinde olduğu gibi şeffaf 
plak tedavisinden önce de ağızda işlem görmesi gereken 
bütün dişlerin tedavilerinin tamamlanması ve sonra 
ortodonti tedavilerin gerçekleştirilmesi ve varsa sadece 
protetik işlemlerin ve implantların ortodonti tedavi sonrasına 
bırakılması gerekir, çünkü implantlar kemikle kaynaştıkları 
için doğal diş gibi hareket ettirilemezler. Hastalarımızda zaten 
var olan bir implantın ya da protetik restorasyonun olması 
tedavi olmasına engel teşkil etmez, bu dişin tedavi içerisinde 
hareket etmesi gerekmiyorsa şeffaf plak implantı ya da 
protetik restorasyonları olan hastalara da uygulanabilir.  



ncelikle kendinizden biraz bahseder 
misiniz?
Mesleğine âşık bir göz hastalıkları uzmanıyım.  
Yıllar önce, henüz on bir yaşında iken, gözümde 
bir enfeksiyon gelişti. Ailemin beni götürdüğü göz 
doktoru çok güzel ve sempatik bir hanımdı. İçimden 

dedim ki, “Günün birinde ben de böyle bir göz doktoru olmak 
istiyorum”.

İlköğretimimi Kırıkkale Tınaz İlköğretim Okulunda, orta 
öğretimimi TED Vakfı Ankara Kolejinde, lise öğretimimi ise 
Ankara Fen Lisesinde tamamladım. Tıp Fakültesi lisans eğitimimi 
Hacettepe Üniversitesi Tıp Fakültesinde, tıpta uzmanlık eğitimimi 
ise yine kendi okulumda, Hacettepe Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Göz Anabilim Dalı’nda bitirdim. Ardından, göz hastalıkları 
uzmanı olarak ülkemizin en büyük göz hastanelerinden biri olan 

Ö
Küçük  yașlarında göz doktoru olmayı kendine hedef edinen 

Prof. Dr. K. Ufuk Elgin, katarakt problemi ve akıllı mercek uygulamaları 
hakkında MAG Okurları için oldukça değerli bilgiler veriyor.

Prof. Dr. K. Ufuk Elgin
Akıllı Mercek Ameliyatı

Ulucanlar Göz Hastanesinde göreve başladım. 2007 yılında 
doçent doktor, 2017 yılında Sağlık Bilimleri Üniversitesi 
kadrosuna geçerek profesör doktor, öğretim üyesi unvanlarını 
aldım. 

Ekim 2021’de meslek hayatımda bir değişiklik arzu ederek, 
Ulucanlar Göz Hastanesindeki görevimden ayrıldım ve 
Ankara Dünyagöz Tunus Hastanesine başladım. Halen aynı 
hastanede genel göz hastalıkları, katarakt cerrahisi, glokom 
cerrahisi ve refraktif lens cerrahisi (akıllı mercek ameliyatı) 
alanlarında çalışmaktayım.

Hiç farkında bile olmadan beni mesleğime yönlendiren 
sevgili Sunay (Duman) hocamla tabii ki yollarımız defalarca 
kesişti. Kendisi de, benim göz doktoru olmamdaki rolünden 
dolayı çok mutlu. 

PROF. DR. K. UFUK ELGİN

sağlık ve güzellik
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www.kadriyeufukelgin.com  -  ufuk.elgin@dunyagoz.com

Evliyim ve Amerika Seattle’da bilgisayar mühendisi olarak 
çalışan bir oğlum var.  Müzik dinlemeyi, kitap okumayı, 
seyahat etmeyi ve uzun yürüyüşleri çok severim. 

Katarakt neden oluşur? Risk faktörleri nelerdir? 
Hangi tedaviler uygulanır?
Katarakt tüm dünyada, önlenebilir körlük nedenleri 
içerisinde ilk sıradadır. Katarakt daha ziyade ileri yaş 
hastalığı olarak bilinse de yeni doğan bebekler dahil her 
yaşta ortaya çıkabilmektedir. Gözümüzün içinde, renkli 
iris tabakasının hemen arkasında yer alan göz merceğin 
saydamlığını yitirmesi sonucunda oluşur. Birtakım kimyasal 
değişiklikler sonucunda, normalde cam gibi saydam olan 
göz merceği sarı-kahverengi bir renk alır. Mercek, görevini 
yeterince yapamaz ve ışığı retinaya yönlendirilemez. Adeta 
sisli havalarda olduğu gibi, puslu bir görüş oluşur. Kataraktın 
daha da ilerlemesi ile mercek adeta buzlu cam görünümünü 
alır. 

Kataraktın en büyük risk faktörü ileri yaştır. Ayrıca göz 
yaralanmaları bir diğer risk faktörüdür. Bu yaralanmalar 
delici, kesici cisimlerle olabildiği gibi, yumruk ya da tenis 
topu gibi künt cisimlerle de olabilir. Katarakt, yaralanmadan 
yıllar sonra bile gelişebilir. Diyabet yani şeker hastalığı bir 
diğer önemli risk faktörüdür. Kanda artmış glikoz miktarı, 
merceğin saydamlığının yitirilmesine neden olur. Kontrolsüz 
kullanılan kortikosteroid (kortizon) içeren haplar, burun 
spreyi, inhaler ya da damlalar da katarakt için önemli bir 
risk faktörüdür. Ayrıca tütün ve içki bağımlılığı da katarakta 
sebep olur. Diğer risk faktörleri arasında X-ray ve güneş ışığı 
dahil aşırı ultraviyole ışınlarına maruziyet, yüksek miyop 
ve üveit gibi bazı göz hastalıkları sayılabilir. Kataraktın tek 
tedavisi cerrahi yöntemdir. Cerrahi genellikle lokal anestezi 
ile yapılır ve on beş ila otuz dakika arası sürer. Hasta ağrı 
duymaz. Fakoemülsifikasyon denilen yöntemle kataraktlı 
mercek parçalanarak alınır ve yerine yapay göz içi lensi 
konulur. Bu şekilde eski netlik kazanılır.

Akıllı mercek ameliyatı nasıl yapılıyor? Ne işe 
yarıyor?
Maalesef gözümüz de yaşlanır ve kırklı yaşlardan itibaren 
yakın görmemiz bozulur. Yakını görememe, günlük 
hayatımızı çok kısıtlar ve yakın gözlüğü, hayatımızın bir 
parçası olur. Kimi zaman gözlüğü kaybederiz, unuturuz ya da 
takmaktan hiç hoşlanmayız; ama yaşlanmak kader değildir. 
Akıllı mercek yani premium göz içi lens uygulamaları son 
yıllarda oldukça popüler. Akıllı mercek ameliyatı tıpkı 
katarakt ameliyatı gibi yapılır. Kırma kusuru olan mercek, 
fakoemülsifikasyon yöntemiyle parçalanarak alınır; yerine, 
yakını ve uzağı düzeltebilen akıllı mercek konulur. Bu 
mercekler çok odaklıdır ve hastanın uzağı, yakını ve orta 
mesafeyi (bilgisayar mesafesi) görmesi hedeflenir.

Peki, bu ameliyat hangi hastalar için uygun olur, 
kimlerde tercih edilmez?
Akıllı mercek ameliyatı, eğer kişinin gözünde katarakt varsa, 
gözü uygun erişkin her hastaya yapılabilir. Katarakt mevcut 
değil, kişi sadece gözlükten kurtulmak istiyorsa, tercihen elli 
yaş ve üzerindeki hastalara uygulanır. Ayrıca, her iki gözün 
gözlük numaraları arasında çok fazla fark varsa ve diğer 
yöntemler uygun değilse, bu ameliyat gözü uygun erişkin 
her hastaya yapılabilir.

Akıllı mercek ameliyatı her durumda uygulanamaz. Bazı 
gözler yapı olarak bu ameliyatlara uygun değildir. Akıllı 
mercek ameliyatı öncesinde hastalar titizlikle incelenir, çok 
önemli tetkikler yapılır ve gözün bu mercek için uygun olup 
olmadığı anlaşılır. Ayrıca, diyabet yani şeker hastalığı olan 
kişilerde, glokom, üveit, sarı nokta hastalığı ve diğer retina 
hastalıkları olan gözlerde uygulanmamalıdır. 

Bu merceklerin seçiminde kişinin mesleği ve alışkanlıkları 
da çok önemlidir.  Örneğin; gece araba kullanan bir 
şoförün, karanlıkta ve aydınlıkta uzağı çok net görmesi 
gerekir. Akıllı mercekler, özellikle ilk bir yılda gece araba 
kullanırken farların gözü almasına sebep olabileceği için, bu 
gibi hastalarda mümkün olduğunca tercih edilmez. Kitap 
okumayı çok seven ya da el işleriyle uğraşan bir hasta yakını 
görmek isterken, sürekli bilgisayar başında oturan ya da 
piyano çalan bir kişi için ise orta mesafe önemlidir.  Kısaca bu 
ameliyatlar öncesinde, tüm bu faktörler göz önüne alınmalı ve 
hastaya en uygun akıllı mercek seçilmelidir.  

Akıllı mercek ameliyatından sonra yakın veya 
uzağı görme problemleri bitiyor mu? Gözlük 
kullanımı devam ediyor mu?
Gözlük kullanmadan yakını ve uzağı görmek gerçekten 
büyük bir konfor. Akıllı mercekler ile çok büyük bir oranda, 
ömür boyu gözlük ihtiyacı ortadan kalkar. Özellikle ilk altı ay 
ila bir senede ışık parlamaları, yansımaları gibi bazı şikâyetler 
olsa da kişiler uzağı, yakını ve orta mesafeyi gözlüksüz görür; 
ancak, bazı hastalarda seneler içerisinde az da olsa gözlük 
ihtiyacı belirse de cerrahi öncesi değerlerin yanında oldukça 
düşük kalır.  



ocuklar duygusal zorluklarla nasıl başa 
çıkabiliyor? Afetzede bir çocuğa nasıl 
destek vermek gerekir? 
Her şeyin dilde başladığına inanıyorum; afetzede 
ifadesini kullanmak yerine ‘’afet yaşamış birey’’ 
ya da ‘’afet yaşamış çocuk’’ ifadesini kullanabiliriz. 
Afetzede ifadesinin kendisi bile kişinin mağdur 

durumda olduğunu hissettirebiliyor. Dilin kendisi afet yaşamış 
çocuğa yaklaşımımızı tamamen farklılaştırabiliyor. Afet yaşamış 
çocukların acınma duygusu yerine yanında olma, anlaşılma, 
kapsanmaya ihtiyaçları var. 

Öncelikle afet yaşamış bir çocukla bir arada olabilmekle ilgili 
kendi hislerimize bakmak gerekir. Çocukla kendi çocuğumuz 
vasıtasıyla mı bir araya geliyoruz, yoksa destek vermek için mi 

Ç
“Çocuklar için Farkındalık” platformunun kurucusu Klinik Psikolog Güneș 

Ulus, ampütasyonun çocuklarda yarattığı duygusal etkileri ele alarak 
çocuklara nasıl yaklașılması gerektiği konusunda bilgi veriyor.

Çocuklarda Duygusal Zorluk

röportaj

bir aradayız? Tüm bunlar yaklaşımımızda önemli farklar 
yaratabilir. Bunun için bazı temel prensipleri birlikte ele alalım. 

Şunu belirtmekte fayda var; çocuğun yaşına, mizacına, 
geçmiş yaşam deneyimlerine, bağlanma öyküsüne ve esnek 
dayanıklılığına göre etkilenme düzeyleri birbirlerinden farklı 
olacaktır. İki yaşında bir çocuk ile on altı yaşında bir ergenin 
yaşadıkları ve hissettikleri, olayı algılama biçimleri değişkenlik 
gösterecektir. Bununla birlikte çocuğun ailesinde birincil 
figürlerde ya da akrabalarda kayıplar varsa, ev yitirildiyse, 
şehir değiştiyse bu durumun etkisinin daha büyük olması 
beklenir; ancak, şunu belirtmeliyim ki tüm bunlara rağmen 
çocuklardaki esnek dayanıklılık yetişkinlere göre çok daha 
yüksektir. Çocuklar yaşamda kalmak için çevrelerinde olup 
bitenlere çok hızlı uyum sağlama eğiliminde olurlar. 

GUnES Ulus 
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Çocuğun yașına, mizacına, geçmiș 
yașam deneyimlerine, bağlanma 

öyküsüne ve esnek dayanıklılığına 
göre bir olaydan etkilenme düzeyleri 

birbirlerinden farklı olacaktır.

Afet yaşamış çocuklarla iletişim konusunu ele alırken 
belki aklınıza gelen ilk soru “Ne söylemeliyim, nereden 
başlamalıyım?” olabilir. Afet yaşamış çocukların ihtiyacı, onlara 
soru sormamızdan ziyade onları dinlemektir. Yaşadıkları 
felaketin ne büyüklükte olduğu ve kayıplarını sormadan sadece 
yanlarında olabilmek, onları kendi acımıza odaklanmadan 
dinleyebilmektir. Bazı çocuklar konuşmak istemeyebilirler; bu 
durumda kendi sessizliklerinde, onlarla birlikte oturmak da 
onlara eşlik etmektir.  Zaten böyle bir dönemde kelimeler çok 
kifayetsiz kalıyor. 

Eğer okul öncesi dönemden afet yaşamış bir çocukla bir 
aradaysanız, çocuk sık sık sorular sorabilir ya da oyunları 
ile afeti ya da sonrasında olanları canlandırabilir, anlatabilir. 
Anlatması ya da canlandırmasının onu incitebileceğini 
düşünebilirsiniz, ancak oyunla ya da anlatarak çocuklar bu 
konudaki kendi hikâyelerini oluştururlar. Çok soru soran 
bir çocuk ile birlikteyseniz onun anlayabileceği şekilde 
sakince, sadece merak ettiği kadar bilgiyi ona sunarak 
yanıtlayabilirsiniz. Sorularını yanıtlarken yorum katmadan 
ifade edebilirsiniz. Evini, köyünü, yurdunu kaybeden 
çocukların duyguları daha büyük olabilir. Bu çocuklarda ve 
gençlerde, davranışlarda zorlanmalar olduğunu görebiliriz. 
Daha erken yaşlarındaki gibi davranışlar sergileyebilirler, 
uyumayabilirler, yoğun korku ve kaygı hissedebilirler. 
Çocuklara kaygı ve korku gibi duyguları hissetmenin 
normal olduğunu, herkesin böyle bir durumda bu duyguları 
hissedebileceğini hatırlatarak duygularını normalize edebiliriz.

Peki, çocuklarda ampütasyonun yarattığı duygusal 
etkiler karşısında nasıl hareket etmek gerekir? 
Çocuklara bu operasyon anlatılır?
Çocuklara ampütasyonu anlatmak zorunda kaldığımız için 
çok üzgünüm. Ampütasyon kararını bilgilendiren kişi çocuğu 
takip eden hekim olmalıdır. Öncelikle eğer hastanedelerse 
hekim, anne ve baba ile iletişime geçmeli ve onları operasyon 
ile ilgili bilgilendirmelidir. Ampütasyon kararını aileye ve 
çocuğa açıklayacak hekim, öncelikle bu bilgiyi verirken 
sakin olmalıdır. Aileden veya çocuktan gelebilecek her türlü 
duygunun ifadesine açık olmalıdır. Anne baba mümkünse 
sakin bir ortama alınmalı, hekim uygun bir dille durumu aileye 
açıklamalıdır. Aileye, duygularını ifade edebilmek için gerekli 
zamanın verilmesi yararlı olacaktır, bu nedenle bu görüşme 
için gerekli zaman ayırılmalıdır. Tıbbi terimlerden uzak, açık 
ve net bir dil kullanılması önerilir. Öncelikle çocuğun sağlık 
durumunun önemi aktarılır ve ampütasyona neden ihtiyaç 
duyulduğunun nedenleri anlatılır. Ampütasyon, çocuğun 
hayatını kurtarmak için alınan yaşamsal bir karardır. 

Eğer aile bireyleri yoksa, ideal durum olmamakla birlikte 
hekim çocuğu bilgilendirebilir. Bir sosyal hizmet görevlisinin 
bu açıklamaya dahil olması faydalı olacaktır. Çocuğa açıklama 
yaparken, ‘’bacağı veya kolu kesmek’’ gibi ifadelerden 
kaçınılmalı, bunun yerine makul ve sakin bir açıklama 
yapılmalıdır. Örneğin; “Sağlık durumunu değerlendirdik, 
senin hayatta kalman için en iyisini yapmaya karar verdik. 
Yaşamına devam edebilmen için bedeninin hasta olan bölgesini 
almaya karar verdik. Böylece bedeninin diğer bölgeleri sağlıklı 
olabilecek.” gibi bir açıklama yapılabilir. Açıklamanın, çocuğun 
yaşına uygun olarak yapılması ve çocuğun soruları olursa 
bunları yanıtlayabilmek için zaman ayrılmalıdır. Ayrıca çocuğa 
ilerde oluşabilecek protez desteğiyle ilgili de bilgi verilebilir. 

Çocuğun hastaneye getirildiğinde ampütasyon aşamasında 
bilinci açık değilse hemen uyanır uyanmaz, çocuk sakin bir 
şekilde bilgilendirilmeli ve rahatlatılmalıdır. 

Ampüte edilen çocuklar için bu durumla sağlıklı 
bir şekilde başa çıkma yolları neler olabilir? Bu 
çocuklara çevrenin yaklaşımı nasıl olmalıdır? 
Doğrular veya yanlışlar var mı?
Afet sonrası ampütasyon yaşamış bir çocuk ile karşılaşmak 
kolay bir durum değildir. Bölgeden pek çok sağlık görevlisi 
bunu açıklamanın onlar için ne denli zor olduğunu 
belirtmişlerdir. Ampüte edilen çocuklar uzuv kaybı yaşadıkları 
için bu duruma alışmaları zaman alacaktır. İhtiyaç duydukları 
zaman çocuklara verilmeli ve çocuklar en kısa zamanda uzman 
desteği almalıdırlar. Ampüte edilen çocuklar yaşlarına bağlı 
olarak da pek çok soru soracaklardır. Örneğin; küçük bir çocuk, 
ampüte edilen yerden uzvun yeniden çıkacağını düşünebilir 
ve sorabilir. Bu gibi durumlarda kendi sakinliğimizi koruyarak 
çocukları net ve doğru bilgilerle yanıtlamak önemlidir. 
Sorularına yanıt vermediğimiz çocuklar kendi hikâyelerini 
yazarlar. 

Çocuk, uzuv kaybı nedeniyle suçluluk duygusu hissedebilir, 
yaptığı bir yaramazlık nedeniyle başına bu durumun geldiğini 
düşünebilir. Bu gibi duyguları paylaşan çocuklara bunun 
gerçeği yansıtmadığı, uzuv kaybının onların yaptığı ya da 
yapmadığı herhangi bir şeyle ilgisi olmadığı, hayatlarını 
kurtarmak için yapıldığı anlatılabilir. Ampütasyon yaşayan 
çocukların tedavilerinin tamamlanması ve kısa zamanda 
proteze erişimleri değerlidir; bu süreci atlatabilmeleri için 
onlara destek olacak, onları tekrar mobil hale getirecektir. 
Mobil hale gelebilen ve rutinlerini gerçekleştirmeye devam 
edebilen çocukların ruh sağlıkları olumlu yönde gelişecektir. 

Ampütasyon yaşamış bir çocukla bir arada olduğumuzda, en 
dikkat etmemiz gereken konu kendi acıma duygumuzdur. 
Eğer bunu yüksek oranda hissediyorsak, iletişimde çocuğa 
yansıtabiliriz ve bu durum çocuk tarafından hissedilebilir. 
Bu nedenle kendimizi merkezleyerek, çocukla çocuğun 
duygusunda kalmak değerlidir. Büyük bir operasyon geçirmiş 
olsalar da çocuklar çocukturlar; onlar boyamak, anlatmak 
ve oynamak isterler. Onunla sadece o anda olabilmek, onun 
yönlendirdiği oyunları oynayabilmek ve anlatmak istediklerini 
kalpten dinleyebilmek yeterli olacaktır.   



endinizden biraz bahseder misiniz? Sizi 
zihinle ilgili araştırmalar yapmaya iten 
motivasyon neydi?
Lise eğitimimi Özel Özalp Kolejinde tamamladım. 
Selçuk Üniversitesi Hukuk Fakültesi Hukuk 
lisans eğitimimi tamamlamamın ardından, 

Konya’da yaşamaya başladım ve şu an Konya Gıda ve Tarım 
Üniversitesi Psikoloji lisans eğitimimi sürdürmekteyim. 
Diğer sorunuzu cevaplayacak olursam, çocukluk yaşlarımda 
yaşadığım kekemelik problemi beni hipnoza yönlendirdi. 

K

Küçük yașlardaki kekemelik probleminin hipnoz ile çözülmesinin ardından 
zihinle ilgili eğitimler yaparak bu alana yönelen ve zihinsel maskeleme 
modelini kullanarak beynin bașarı ve mutluluk için kontrolünü sağlayan 

Korzay Koçak, hipnoz hakkında merak edilenleri MAG Okurları için açıklıyor...

Zihinsel Maskeleme ve Hipnoz

röportaj

Korzay KoCak 

Kekemelik problemimin hipnoz ile hızlıca çözülmesi, zihnin 
inanılmaz derinliğini görmeme ve hipnoz alanında eğitimler 
araştırmama sebep oldu. Yurt dışında aldığım İngilizce hipnoz 
eğitimleri sayesinde başladım. 

Zihinsel maskeleme (mental masking) nedir? 
Mental masking®; kelime anlamı olarak, zihinsel maskeleme 
anlamına gelmektedir. Mental Masking® bir meta disiplin ve 
modeldir. En etkili oldukları alanlarda kullanılarak beynin 
başarı ve mutluluk için maskelenmesini sağlar. Zihni kontrol 
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Korzay KoCak 

Kekemelik problemimin hipnoz ile hızlıca çözülmesi, zihnin 
inanılmaz derinliğini görmeme ve hipnoz alanında eğitimler 
araştırmama sebep oldu. Yurt dışında aldığım İngilizce hipnoz 
eğitimleri sayesinde başladım. 

Zihinsel maskeleme (mental masking) nedir? 
Mental masking®; kelime anlamı olarak, zihinsel maskeleme 
anlamına gelmektedir. Mental Masking® bir meta disiplin ve 
modeldir. En etkili oldukları alanlarda kullanılarak beynin 
başarı ve mutluluk için maskelenmesini sağlar. Zihni kontrol 

size başlıklar halinde bazı fenomenleri söyleyeyim; bu yazıyı 
okuyanlar internetten biraz da olsa araştırabilirler.  Amnezi, 
katalepsi, zaman bozulması, halüsinasyonlar, post hipnotik 
telkin, analjezi ve anestezi gibi ve yazamadığım birçok 
fenomen gerçekleşebilir. Yetkili kişiler tarafından tedavi 
amaçlı olarak kullanılmaktadır. 

Sosyal medya üzerinden paylaştığınız 
içeriklerinizin birinde, çok kısa sürede, 
birbiriyle bağlantısı bulunmayan kelimeleri 
ezberliyorsunuz. Bu nasıl oluyor? Hızlı 
ezberleme teknikleri hakkında kısaca bilgi verir 
misiniz? 
Zihnimiz birbiri ile bağlantılı bilgileri tekrar getirme 
eğilimindedir. Yaptığımız çalışmada ezberlenecek kelimeleri 
maskeliyoruz, bu sayede kelimeler birbiri ile bağlı kalıyor 
ve ezber gerçekleşiyor. Hukuk bitiren biri olarak bunun 
garantisini verebilirim.

Herhangi biri kendi kendini hipnoz edebilir mi?
Otohipnoz ile mümkün ama çok fazla tekrar gerekmektedir. 
Bir kişinin sizi hipnoz etmesi ile kendinizi hipnoz etmeniz 
arasında zamansal fark oluşabilir. Kendinizi hipnoz etmeniz 
yani telkini bilinç altınıza kabul ettirmeniz uzun bir zaman 
alabilir. 

Verdiğiniz eğitimlerle, katılımcılar hipnoz 
ve zihinsel maskelemeyi öğrenip kısa sürede 
uygulamaya geçebilirler mi?
Kesinlikle evet. Eğitimimizden çıkan çoğu öğrencimiz, 
çıktığı gün hipnozu başarılı bir şekilde uyguladığının 
videolarını bize atmaktadır. Eğitimin çok şeffaf olması 
ve eğitimden sonra sürekli ekip olarak verdiğimiz 
destek, kişilerin uygulama sürecinde hızlı yol almasını 
sağlamaktadır. 

altına alma yöntemi olarak bilinen, tüm problemlerin üstesinden 
gelebilecek bir uygulamadır. Kişisel beceri ile yeteneklerin ortaya 
çıkarılması ve pekiştirilmesinde kullanılan Mental Masking®; 
algılama, duygu, düşünme ve davranış süreçlerini bilinçli hale 
getiren, yapıcı bir şekilde geliştirmede kullanılan bir dizi yöntem 
içerir. Ayrıca bu model eğitim, sağlık, aile, yönetim, satış ve spor 
bilimlerinde de başarılı bir şekilde kullanılmaktadır.

Örneğin; yıllarca annesi ve babası tarafından “Tabağındakini 
bitirmezsen doyamazsın.” telkinleri ile doygunluğun mideden 
beyine gelen bir sinyal ile değil de “tabağın bitmesiyle” ilişki 
olduğuna dair zihnine maske takılmış birisinin, ilerleyen 
yaşlarda kilolu olması kaçınılmazdır. Bizi korkutan şey 
yükseklik ya da örümcekler ya da yeni insanlarla tanışmak 
değildir; asıl sorun bizim yükseklikten, örümceklerden ve yeni 
insanlardan korkmayı öğrenmiş olmamızdır. Bebeklerin sadece 
iki korku ile doğduklarını biliyoruz: Bunlar düşme korkusu ve 
yüksek seslere karşı duyulan korku. Geri kalan tüm korkular 
zihnimize öğretilmiştir. Bu korkuyu işleyen maskeyi yıllar önce 
takabildiysek, korkmadığımız ya da cesur olduğumuzla ilgili 
yeni bir maskeyi de takabilir ve yeni tasarlanmış kişilik modeli 
olarak benimseyebiliriz.

Kavramların maskelenmesi, o kavramların 
temelden değişebileceği anlamına mı gelir, yoksa 
bir süre sonra her şey eski haline dönebilir mi?
Şu şekilde açıklık getirebilirim bu sorunuza, aksi bir telkin 
uygulanmadığı sürece ömür boyu o kişi ile gidecektir. 
“Tabağındakini bitirmezsen doyamazsın.” telkini eğer ki “Yarısı 
ile doyacaksın.” telkini ile değişmezse; ömür boyu, tabağında 
bulunanı yemeden doymayacağını düşünecektir.

Seminer ve eğitimlerinizde katılımcılara rakamları 
unutturduğunuz oluyor. Bu yöntemlerle, kişilere 
bir şeyleri geri gelmemek üzere unutturabilmek 
mümkün mü? 
Bu duruma amnezi diyoruz; geçici süre hafıza kaybı olarak 
söyleyebilirim. Kişinin herhangi bir sayıyı veya ismini 
unuttuğunu görmenizi, aslında o bilgiye erişimi engellemek 
olarak açıklayabiliriz. Bir duvar olarak düşünün; sadece bilgi 
erişimine ulaşamıyor zihin. Şu şekilde örnekleyebilirim: 
Anahtarı nereye koyduğunuzu unuttuğunuz olmuştur veya 
elinizde bulunan telefonu aradığınız olmuştur. Kesinlikle, bu 
durumunun bilinçli yapılma halidir. Uzun süreli unutma elbette 
mümkündür ama çok fazla tekrar ve hatırlatacak herhangi bir 
durumun olmaması gerekmektedir. İsmini unutturduğunuz bir 
kişiye arkadaşları sürekli ismi ile hitap ederse, tekrar hatırlama 
gerçekleşecektir. 

Hipnoz uzaktan da yapılabilir mi, yoksa yüz yüze 
veya temas içerisinde mi olmak gerekir? Örneğin; 
bazı uygulamalarınızda kişilerin ellerinin birbirine 
yapıştığını söylüyorsunuz ve bu kişiler ellerini 
açamıyorlar. Bu uzaktan da yapılabilir mi?
Kesinlikle gerçekleşebilir ve biz bunu gerçekleştiriyoruz 
psikologlarım ile. Herhangi bir şekilde yanınızda olması ve 
dokunmanız, hipnozun etkisini arttıracak bir etken değildir.  
Telefondan bile hipnoz gerçekleştirmek mümkündür; 
günümüzde çok fazla örneği vardır. 

Peki, hipnoz ile neler yapılabilir?
Çok fazla şey yaptırabilirsiniz. Çok geniş bir soru aslında. Ben 



Sonbaharın hüzünlü yapraklarına basarken yosun kokusu eșliğinde deniz 
kenarında adımladım Erdek sahilinde. Yalnızlık, içime ișlemiș bir tütsü gibiydi. 
Kabullenilmiș bir yalnızlık belki de yanlıș bir ilișkiden iyidir, diye düșünürken 

zihnimin karanlık sokaklarında bir an martılara takıldı bakıșlarım. Bundan tam 
yirmi iki sene önce, yine bu sahilde fakat yanımda sevdiğim kadınla yürüyüș 

yaparken yine martılar bizi gözetliyordu uzaklardan sessizce.

Yarım Kalmış 
Bir Aşk Hikâyesi

kadın-erkek-ilişki

Adil Yıldırım
adil@magmedya.com.tr
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Tek gecelik așkların bana ne kadar 
zarar verdiğini anlayalı epey bir zaman 

geçmiști hayatımda, yazın neșesiyle 
kendini sımsıcak sokaklara atarsın ve 

tanımadığın insanlarla sanki uzun zamandır 
tanıșıyormuș gibi konușmalara dalarsın.

arih boyunca hep aynı soruya cevap aranmış: 
“Aşk nedir?”

Bu soru ne zaman aklıma gelse hep aynı yanıtı 
verdim yıllar içinde: “Onsuz kalmak…”

Bir şeyin olmaması onu ne kadar değerli kılıyorlarsa, bir 
şeyin sürekli yanımızda olması da o kadar sıradanlaştırıyor. 
Ruhumu dinledim rüzgârın çıkardığı seslerin arasında ve 
akşamüstü olmasına rağmen etrafta kimse yoktu. Erdek, 
benim kadar yalnız olamazdı ekim akşamında, âşık bir 
adamın çaresizliği kadar yalnız olamazdı. Derler ki, erkekler 
âşık olamaz. Oysa hayat hep beklenmeyen sorularla gelir 
karşımıza ve biz yanıt veremeden soruları değiştirir. Aşk bizi 
ele geçirdiğinde artık geri adım atamayız, tek bir seçenek 
kalır avuçlarımızın içinde: Ona doğru yürümek, hiç arkaya 
bakmadan.

Bakışlarımı martılardan uzaklaştırıp sahildeki tek çay 
bahçesine çevirdim. Rüzgâr, sahile gelişigüzel dizilmiş 
masaların yanındaki plastik beyaz sandalyeleri dövüyordu 
uzaktan baktığımda ve hiç düşünmeden o yöne doğru 
yürümeye başladım. Dışarıdan bakıldığında kaybedeceği 
hiçbir şey kalmamış gibi yürüyen bir adama benzediğime 
emindim, bir aşkı kaybettiğin zaman kaybedecek başka ne 
kalır geriye?

Dalga sesleri bana eşlik ederken, geride bıraktığım yaz 
mevsimini anımsadım ve gülümsedim. Tek gecelik aşkların 
bana ne kadar zarar verdiğini anlayalı epey bir zaman 
geçmişti hayatımda, yazın neşesiyle kendini sımsıcak 
sokaklara atarsın ve tanımadığın insanlarla sanki uzun 
zamandır tanışıyormuş gibi konuşmalara dalarsın. Oysa, 

kalbinde hep aynı buruk tat vardır. Unutamadığın kadının 
uzaklardan sana ulaşan gülümsemesi, ses tonu, birlikte 
geçirdiğiniz güzel bir akşam. Hepsinin geçmişte kaldığını 
anımsayıp sessizce yutkunursun.

Cesare Pavese öyle der: “Hayattaki en büyük acı, mutsuz 
bir anında, geçmişte kalan mutlu anları anımsamaktır.” 
Sonra şöyle sürdürür eşsiz ruhunun yansımasını: “Günleri 
hatırlamayız, anları hatırlarız.” Yıllardır bana sorarlar, erkekler 
neden âşık olamazlar, diye. Uzun zamandır veremediğim 
yanıtı o ekim akşamında çay bahçesinde otururken çaycının 
bana getirdiği ufak bir parça kağıda yazıverdim. “Erkekler 
âşık olamazlar, çünkü acı çekmekten korkarlar.” Çevremde 
hayatını çapkınlık yaparak geçirmiş ne kadar çok erkek 
varsa hepsinden aynı cümleyi duydum: “Abi baktım ki 
kıza tutuluyorum, hemen engelledim numarasını, çünkü 
aşk olayları bana göre değil!” Erkek kaçmaya çalışır aşktan. 
Duygularını ifade etmeyi hiç öğrenememiş bir cinsiyetten, 
bundan başka bir davranış da beklenemez elbette, çünkü 
biz olduğumuz zaman çok âşık oluruz aslında. Belli etmeyi 
sevmeyiz ama derinlere ineriz kendi ruhumuzda.

Kimi erkek, annesinden hiç alamadığı o kayıp sevgiyi arar 
başka kadınların gözlerinde, kimisi de yalnızlıktan yorulur 
ve onu gerçekten seven bir kadın arar bu yalnızlığı birlikte 
göğüslemek için. Yalnızlık kesiftir, derindir, yorucudur, 
sonsuzdur. Karanlık bir tünelde yürümek gibidir aşktan 
kaçan yalnızlık. Hayatın tüm acılarına rağmen yine ve inatla 
hayatta kalma arzusudur yalnızlık. 

Siz bakmayın erkeklerin aşktan kaçmalarına. Sizi kaç erkeğin 
derinden sevdiğini asla bilemezsiniz, çünkü onlar size 
söylemeden uzaklaştılar martılara doğru… 

T



Ailesinden gelen fado geleneğini caz, pop ve rock müzikleriyle bulușturan 
ve son albümü “Portuguesa”daki șarkılarıyla 12 Nisan’da ilk kez CSO Ada 
Ankara Ana Salon’da müzikseverlerle bulușacak olan Carminho, albüm 

hakkında merak edilenleri MAG Okurlarıyla paylașıyor. 

Türkiye’de Şarkı Söylemek 

CarmInho

röportaj
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Fadonun okulu yok. Bu yüzden 
ebeveynlerimiz, akrabalarımız ve fado 
evlerindeki fadistalardan öğreniyoruz.

ortekiz kültürünün bu albümde size 
ilham veren en önemli yönü nedir?
Aslında fadonun kendisi, çünkü bu albüm fadodan 
ilham aldı. Annem bir fado şarkıcısı ve onu hep 
fado söylerken ve bu geleneği yaşatırken izledim. Bu 
albüm, fado geleneğine dayalı bir repertuvarı nasıl 

oluşturabileceğimize dair hem bir gözlem hem bizim neslimize 
bir gönderme içeriyor.  

Anneniz ilk öğretmeninizdi diyebilir miyiz? Ondan 
fado hakkında neler öğrendiniz?
Evet, annem harika bir öğretmendi. Fadonun okulu yok. Bu 
yüzden ebeveynlerimiz, akrabalarımız ve fado evlerindeki 
fadistalardan öğreniyoruz. Henüz karnında iken, daha 
doğmadan fado dinlemeye başladım. Ana dilim olan 
Portekizceyi konuşmayı öğrendiğim dönemde şarkı söylemeyi 
de öğrendiğimi söyleyebilirim. Ben küçükken Lizbon’dan 
ayrıldık ve babamın işi nedeniyle Algarve’ye gittik. Orada fado 
evleri olmadığı için ailem bizim evde kendi fado seanslarını 
yapardı. Ben de geç saatlere kadar babamın, annemin ve diğer 
fadistaların şarkı söylemesini dinlerdim. Sadece müzikten değil, 
yaptıkları tartışmalardan da çok şey öğrendim. Annem bana 
yaşıma en uygun sözleri olan fadoları ve şarkıları söylerken her 
kelimenin önemini ayırt etmeyi öğretti. Daha sonra Lizbon’a 
döndüğümüzde ailem “O Embuçado” adlı bir fado evi açtı ve bu 
da benim bir fado şarkıcısı olarak gelişmemi hızlandırdı.

Geçtiğimiz günlerde, yeni albümünüz 
Portuguesa’yı yayımladınız. Albümün tarzını 
nasıl tanımlıyorsunuz? Albüm için yeni şarkılar 
seçerken kriterleriniz neler?
Bu albümü bir fado albümü olarak tanımlayabilirim, çünkü 
dediğim gibi, herkesin bir fado gecesinde duymak istediği 
sesleri içeren, aynı zamanda yeni dokular deneyebileceğim, 
bazı boşluklar bulabildiğim geleneksel bir fado tarzı. Fado 
sadece bir müzik türü değil; müzisyenler ve ses arasındaki 
iletişimde ulaştığınız bir nokta ve hatta bu enerji ve gerçekliği 
yakaladığınızda ulaştığınız metafizik bir durum. Eski fadoları 
kendi yazdığım yeni şiirler ve sözlerle karıştırabildiğim, 
geleneksel fadonun yeni bestelerini yaptığım bir repertuvar 
içeren albüm oldu. Ayrıca benim neslimden bestecilerin yeni 
bestelerinden oluşan şarkılar da var.

Albümü yayımladıktan sonra nasıl tepkiler aldınız?
Albüme gelen tepkilerden çok mutluyum. Çok güzel eleştiriler 
alıyorum. Albümün çıktığı gün arkadaşlarımın ve ailemin 
yanındaydım, inanılmazdı. Her şeyden önce, konserlerdeki 
seyircilerin tepkileri çok olumlu. En önemlisi de; yaptığım şeyle 
gurur duyuyorum, sadece benim değil büyük bir ekibin emeği 
var.

Fado dışında hangi müzik türlerini tercih 
ediyorsunuz, boş zamanlarınızda ne tür müzikler 
dinliyorsunuz?
Rock, Brezilya müziği, klasik, caz ve punk severim... 

Fado aslında dünyada bilinen bir halk müziği türü. 
Portekiz’den dünya sahnelerinde şarkı söyleyen 
birçok şarkıcı var. Fado şarkıcıları arasında bir 
rekabet var mı?
Hepimiz her zaman daha fazlasını ve daha iyisini yapmak 
istediğimiz için sağlıklı bir rekabet olabileceğini düşünüyorum 

P

ama bu aynı zamanda kendimizle de bir rekabet. Fadonun 
özünü kaybetmeden, bu müzik türünün sürekli yeniden 
keşfedilerek devam ettirilmesinin önemli olduğunu 
düşünüyorum.

Türkiye’ye gelmek ve burada konser vermek 
sizin için ne ifade ediyor? Türkiye’deki fado 
dinleyicisi hakkında ne düşünüyorsunuz?
Türkiye’de daha önce de bulundum. Benim için inanılmaz 
bir deneyim olduğunu hatırlıyorum. Türkiye’deki 
seyirciye şarkı söylemek çok özeldi, çünkü fado, Portekiz 
ve kültürümüz hakkında çok şey biliyorlar. Türkiye’deki 
dinleyici farklı seslere ve farklı müzik türlerine çok açık.   



Üçüncü 
Sergisini 
Açtı
Ressam Nezih 
Çavuşoğlu’nun üçüncü 
kişisel sergisi, Ekavart 
Gallery’de kapılarını açtı.
Soyut sanatın önemli temsilcilerinden Nezih 
Çavuşoğlu’nun, küratörlüğünü Marcus Graf’ın 
üstlendiği “Soyutun Sözlüğü (A Dictionary of 
Abstraction)” başlıklı sergisi şık bir davetle 
sanatseverlerle buluştu. Konuklar sergiyi büyük 
bir keyifle gezerken sanatçı ile sohbet etme 
imkânı da elde etti. 

davet

MARCUS GRAF, İNCİ AKSOY, NEZİH ÇAVUȘOĞLU

HASAN BÜLENT-YASEMİN KAHRAMAN ZEYNEP GERMEN

LEYLA ALATON SİBİL İLKİZ

-ONE Derneği Yönetim Kurulu Başkanı Demet 
Sabancı Çetindoğan’ın ev sahipliğinde, Napoli’de 
bulunan Fondazione Morra kurucusu ve sahibi 
Giuseppe Morra; Türkiye’nin başarılı ve gelecek 
vadeden çağdaş sanatçıları Huo RF, Oddviz, 
Cansu Çakar ve Serra Tansel’in Residency 

projesi çerçevesinde iki ay süreyle Napoli’ye gitmesi onuruna 
derneklerin yönetim kurulu üyelerinin katılımıyla bir davet 
düzenledi. Davette bir konuşma yapan Çetindoğan, sanatta 
ileriye doğru atılacak her adımda desteklerinin devam 
edeceğini açıkladı.

Residency projesi; sanatçıların kendilerini geliştirmeleri, 
kültürel alışveriş, ülkeler arası iş birliği ve bölgenin tarihsel 
bağlamı ile sanatına yönelik araştırmaları desteklemek üzere 
tasarlanan uluslararası bir programdır.

Dernek tarafından yürütülen bu programın hedefleri, 
Türkiye’de çağdaş sanatın ve sanatçının hem yerel hem 
uluslararası platformlarda temsil edilmesi, sanatçıların 
deneyimlerini arttırmak, bu deneyimleri farklı küratörlerle ve 
araştırmacılarla paylaşabilmelerine vesile olmak, aynı zamanda 
uluslararası iletişim ağlarını genişletmektir.  

T
Kurulduğu günden bu yana, Türkiye ile dünya ülkeleri arasında köprüler 

olușturup ülkenin geleceğine katkıda bulunmak üzere çalıșmalarını yürüten 
Türkiye Ortak Nesiller Entegrasyonu Derneği (T-ONE) bir davet düzenledi.

T-One Residency Projesi

haber
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Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk 
tarafından dünya çocuklarına armağan edilen 

23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı için 
modadan alıșverișe, çocuk oyunculardan eğitimcilerin 

röportajlarına kadar hazırladığımız sayfalarımız sizlerle... 
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eni dizi, film ve reklamlardaki başarılı 
oyunculuğun ile tanıdık ama biraz 
daha yakından tanımak istiyoruz. Bize 
kendinden bahsedebilir misin? İleriye 
dönük hayallerin neler? Oyunculukta 
devam etmek mi istiyorsun yoksa aklında 

başka bir meslek var mı?
Henüz bir yaşında bile değilken başladığım bir serüven aslında. 
Instagram’ın bu sürece çok katkısı oldu. Zaman içerisinde 
daha çok insana ulaştım ve markalarla fotoğraf çekimleri 

S

Henüz hatırlamadığı yașlarından itibaren stüdyo ve setlerde bulunan
Bade Arazlı, konuk oyunculukla bașlayan serüveninde bașardıklarını, rolüne 
nasıl hazırlandığını ve 23 Nisan’a dair dileklerini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Bade ArazlI

kids

yapmaya başladım. Sonrasında “Maria ile Mustafa” dizisinde 
konuk oyuncu oldum. Hemen ardından, sırayla “Bir Zamanlar 
Kıbrıs”, “Uçuş 811”, “Gülümse Kaderine”, “49” ve “Başım Belada” 
yapımlarının ana kadrosunda yer aldım. Bunlara ek olarak şu 
anda “Şahsiyet” dizisinin çekimlerine devam ediyorum.

Yer aldığım projelerin büyük çoğunluğu ülke dışı ve şehir 
dışında geçtiği için oynadığım her karakter benim yeni 
yerler keşfetmeme sebep oldu ve oyunculuk beni daha da 
heyecanlandırmaya başladı. 
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Atatürk’ün biz çocuklara geleceği emanet 
ettiğini, bize inandığını bilmek, onun ilkeleri 

ıșığında Çocuk Bayramımızı kutlamak 
onur verici. Gerçekten çok șanslı çocuklar 

olduğumuzu düșünüyorum.

Gelecekte daha iyi bir oyuncu olmak için çeşitli eğitimler alıyorum. 
Örneğin; Mimar Sinan Üniversitesinin Çocuk Konservatuvarının 
Klasik Bale bölümünde öğrenciyim. Okul, konservatuvar ve 
setlerden fırsat buldukça kendi sanat merkezimizde de dans, 
oyunculuk, piyano ve resim dersleri alıyorum.

Küçük yaşta stüdyo çekimlerinde bulunmuş olmak, 
ekranlara çıkmak nasıl bir duygu senin için? Neler 
hissediyorsun?
Hem çok şanslı hissediyorum hem de hatırlamadığım 
yaşlarımdan bu yana sete gittiğim için normalim buymuş gibi 
hissediyorum.

Kendini rolüne nasıl hazırlıyorsun? Ön hazırlıklarını 
anlatır mısın?
Bu konuda çok şanslıyım. Tüm projelerimde oyuncu koçum 
annemdi. Yeni bir projeye başladığımızda çeşitli görseller ve 
materyaller ile bana hikâyeler anlatıyor, birlikte karakteri 
hayal ediyoruz. İlerleyen zamanda ise kamera açıp kendimizi 
çekip izleyerek sahnelere çalışıyoruz. Yani sadece sette kısıtlı bir 
zamanda değil, evde uzun bir ön hazırlık süreci yapabiliyordum. 
Bu da sete çok daha hazır gitmeme sebep oluyor, beni çok 
rahatlatıyor.

Oynamayı çok istediğin bir rol var mı?
Fantastik bir projede, sihir yapabilen bir karakteri oynamayı 
çok istiyorum. Ayrıca kardeşim Bora ile birlikte rol almak en çok 
istediğim şeylerden biri.

Sektörde en çok kiminle çalışırken keyif aldın?
Kimi seçsem diğerine haksızlık olur. O kadar çok kişiyle o kadar 
güzel anılar biriktirdim ki ayrım yapamıyorum.

Peki, biraz da hobilerinden bahseder misin? Okul 
dışında neler yapıyorsun?
Kardeşim Bora’yla vakit geçirmeyi seviyorum. Onunla bilgisayar 
oyunu oynuyoruz, şarkı söylüyoruz, hatta şarkı ve hikâyeler 
yazıyoruz.

Mustafa Kemal Atatürk’ün çocuklara armağan ettiği 
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nın 
öneminden biraz bahseder misin? Bu kutlu gün 
senin için ne anlam ifade ediyor?
Atatürk’ün biz çocuklara geleceği emanet ettiğini, bize sonsuz 
inandığını bilmek, onun ilkeleri ışığında Çocuk Bayramımızı 
kutlamak onur verici. Gerçekten çok şanslı çocuklar olduğumuzu 
düşünüyorum.

23 Nisan’ı nasıl kutlamak istersin?
Elimizde bayraklarla sokaklarda hep bir ağızdan marşlar 
söyleyerek kutlamak isterim.
   
Tüm dünya çocuklarına vermek istediğin bir 
mesaj var mı?
Barış, mutluluk, sanat ve bilim içinde bir geleceği 
biz çocuklar inşa edeceğiz. Kendinize güvenin, 
yapabileceklerinize inanın. Unutmayın, Atatürk geleceği 
bizlere emanet etti!  



Yakın bir gelecekte izleyicisiyle bulușacak olan “Atatürk” dizisinde 
Ulu Önder’in çocukluğunu canlandıran ve șimdilerde de “Sarmașık 

Zamanı”nda rol alan Emre Mete Sönmez, gelecekte seçmek istediği 
mesleği, hobilerini ve 23 Nisan mesajını MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Emre Mete Sonmez

kids

aralı Kuşlar dizisinde Efe rolünü 
canlandırdın ve başarılı oyunculuğun ile 
hepimizin gönlünü kazandın. Seni senden 
dinleyebilir miyiz? Bize kendinden bahseder 
misin?
On yaşındayım, dördüncü sınıfa gidiyorum. Bunun 

haricinde oyunculuk yapıyorum ve futbol oynuyorum.

Oyunculuk yapmaya nasıl karar verdin? Bu fikir sende 
neler hissettirmişti?
Annemin beni ajansa yazdırmasıyla oyunculuk serüvenim 
başladı. Kameranın karşısına geçmek beni çok  heyecanlandırdı. 
Televizyonda izlediğim oyuncularla aynı karede olmak beni çok 
mutlu etti.

İleride neler yapmak istiyorsun? Oyunculuğa devam 
etmek mi yoksa aklında başka bir şey var mı?
Tahtalarla oynamayı ve bir şeyleri tamir etmeyi çok seviyorum. 
Büyüyünce mühendis veya marangoz olmak isterim. Oyunculuğu 
da çok sevdiğim için ikisini bir arada devam ettirebilirim.

Bu zamana kadar yer aldığın projelerde en çok kimle 
çalışırken keyif aldın?
Şu anda “Sarmaşık Zamanı”nda rol alıyorum. Burada Onur Tuna ve 
Burçin Terzioğlu’yla çalışmaktan çok keyif alıyorum.

En sevdiğin aktivitelerden, hobilerinden bahseder 
misin?
Kitap okumayı ve futbol oynamayı çok seviyorum. Ayrıca vakit 
buldukça buz patenine gitmekten keyif alıyorum.

Cumhuriyetimizin yüzüncü yılında yayına girmesi 
beklenen Atatürk dizisinde, Mustafa Kemal 
Atatürk’ün çocukluğunu canlandırmak nasıl bir 
duygu?
Atatürk’ün çocukluğunu canlandırdığım için çok gurur duyuyorum. 
Role seçildiğimi öğrenince çok heyecanlandım ve mutlu oldum. 
Hemen Atatürk’ün çocukluğu ile ilgili şeyler okudum, öğrendim. Bu 
rolü başarılı bir şekilde canlandırmak istedim, çünkü Ulu Önder’in 
çocukluğunu insanlara en iyi şekilde göstermek istedim.

Atatürk’ün çocuklara armağan ettiği 23 Nisan Ulusal 
Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nın öneminden biraz 
bahseder misin? Bu kutlu gün senin için ne anlam 
ifade ediyor?
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nın önemi oldukça 
büyüktür, çünkü dünyada çocuklara bayram hediye eden ilk 
ve tek ülke Türkiye’dir. Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk, 
çocukların milletin geleceği olduğunu düşündüğü için bugünü 
çocuklara hediye etmiştir. Bu, onlara duyduğu sarsılmaz güveni 
ve sevgiyi gösterir. 23 Nisan, Mustafa Kemal Atatürk’ün bize ve 
bütün çocuklara bıraktığı özel bir armağan ve bu armağanı hep 
yaşatacağız.

23 Nisan’ı nasıl kutlamak istersin?
Ata’mızın bize verdiği en özel günü şarkılar söyleyerek, güzel 
hediyeler alarak ve oynayarak, coşkuyla kutlamak isterim.

Tüm dünya çocuklarına vermek istediğin bir mesaj 
var mı?
Sevgi ve barışın olduğu, çocukların üzülmediği bir dünya mesajı 
vermek isterim. 

Y
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aralı Kuşlar dizisinde Efe rolünü 
canlandırdın ve başarılı oyunculuğun ile 
hepimizin gönlünü kazandın. Seni senden 
dinleyebilir miyiz? Bize kendinden bahseder 
misin?
On yaşındayım, dördüncü sınıfa gidiyorum. Bunun 

haricinde oyunculuk yapıyorum ve futbol oynuyorum.

Oyunculuk yapmaya nasıl karar verdin? Bu fikir sende 
neler hissettirmişti?
Annemin beni ajansa yazdırmasıyla oyunculuk serüvenim 
başladı. Kameranın karşısına geçmek beni çok  heyecanlandırdı. 
Televizyonda izlediğim oyuncularla aynı karede olmak beni çok 
mutlu etti.

İleride neler yapmak istiyorsun? Oyunculuğa devam 
etmek mi yoksa aklında başka bir şey var mı?
Tahtalarla oynamayı ve bir şeyleri tamir etmeyi çok seviyorum. 
Büyüyünce mühendis veya marangoz olmak isterim. Oyunculuğu 
da çok sevdiğim için ikisini bir arada devam ettirebilirim.

Bu zamana kadar yer aldığın projelerde en çok kimle 
çalışırken keyif aldın?
Şu anda “Sarmaşık Zamanı”nda rol alıyorum. Burada Onur Tuna ve 
Burçin Terzioğlu’yla çalışmaktan çok keyif alıyorum.

En sevdiğin aktivitelerden, hobilerinden bahseder 
misin?
Kitap okumayı ve futbol oynamayı çok seviyorum. Ayrıca vakit 
buldukça buz patenine gitmekten keyif alıyorum.

Cumhuriyetimizin yüzüncü yılında yayına girmesi 
beklenen Atatürk dizisinde, Mustafa Kemal 
Atatürk’ün çocukluğunu canlandırmak nasıl bir 
duygu?
Atatürk’ün çocukluğunu canlandırdığım için çok gurur duyuyorum. 
Role seçildiğimi öğrenince çok heyecanlandım ve mutlu oldum. 
Hemen Atatürk’ün çocukluğu ile ilgili şeyler okudum, öğrendim. Bu 
rolü başarılı bir şekilde canlandırmak istedim, çünkü Ulu Önder’in 
çocukluğunu insanlara en iyi şekilde göstermek istedim.

Atatürk’ün çocuklara armağan ettiği 23 Nisan Ulusal 
Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nın öneminden biraz 
bahseder misin? Bu kutlu gün senin için ne anlam 
ifade ediyor?
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nın önemi oldukça 
büyüktür, çünkü dünyada çocuklara bayram hediye eden ilk 
ve tek ülke Türkiye’dir. Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk, 
çocukların milletin geleceği olduğunu düşündüğü için bugünü 
çocuklara hediye etmiştir. Bu, onlara duyduğu sarsılmaz güveni 
ve sevgiyi gösterir. 23 Nisan, Mustafa Kemal Atatürk’ün bize ve 
bütün çocuklara bıraktığı özel bir armağan ve bu armağanı hep 
yaşatacağız.

23 Nisan’ı nasıl kutlamak istersin?
Ata’mızın bize verdiği en özel günü şarkılar söyleyerek, güzel 
hediyeler alarak ve oynayarak, coşkuyla kutlamak isterim.

Tüm dünya çocuklarına vermek istediğin bir mesaj 
var mı?
Sevgi ve barışın olduğu, çocukların üzülmediği bir dünya mesajı 
vermek isterim. 

Y



Taçsız Prenses’in Masal karakterine hayat veren Elif Kurtaran;
rolüne nasıl hazırlandığını, hobilerini ve 23 Nisan’a dair dileklerini

MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Elif Kurtaran

kids
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Hayvanları çok seviyorum. Hâlihazırda 
evde muhabbet kușumuz var zaten ama 

en çok köpekleri seviyorum.

iz seni ekranlardan tanıyoruz 
ama seni senden de dinlemek 
isteriz. Kendinden biraz bahseder 
misiniz? 
Genelde sıcakkanlı olduğumu söylerler. Ben 
biraz utangaç olduğumu düşünüyorum 

ama utangaç olsam da doğruları söylemeye çok önem 
veririm; ayrıca biraz da inatçıyım sanırım.

Taçsız Prenses dizisi ile izleyenlerin gönlüne 
taht kurdun. Çok başarılı bir oyunculuğun 
var. Rolüne nasıl hazırlıyorsun? 
Yalnız başıma odama girip yüksek sesle ezberimi ve 
rolümü çalışıyorum. Bu noktada annem ve ablamın 
yanında birçok büyüğüm bana çok destek oluyor. 

Oynamayı çok istediğin bir rol var mı?
Şimdilik yok. Rol seçmiyorum, zaten yaşım da küçük. 
Olabildiğince, güzel projelerde farklı karakterlerde yer 
almak istiyorum.

Sektörde en çok kiminle çalışırken keyif 
aldın?
İsmail Hacıoğlu ve Volkan Keskin.

Peki, biraz da hobilerinden bahseder misin? 
Okul dışında neler yapıyorsun?
Boş vakitlerimde ailemle ve arkadaşlarımla zaman 
geçiriyorum. Ayna karşısında dans etmeyi çok 
seviyorum.

Hayvanlarla aran nasıl? Çok sevdiğin bir 
hayvan var mı?
Hayvanları çok seviyorum. Hâlihazırda evde muhabbet 
kuşumuz var zaten ama en çok köpekleri seviyorum. 
Umarım bir gün babamı köpek sahiplenme konusunda 
ikna edebilirim.

Mustafa Kemal Atatürk’ün çocuklara 
armağan ettiği 23 Nisan Ulusal Egemenlik 
ve Çocuk Bayramı’nın öneminden biraz 
bahseder misin? Bu kutlu gün senin için ne 
anlam ifade ediyor?
23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı, 
dünyadaki tüm çocukların bayramıdır. Mustafa Kemal 
Atatürk’ün çocuklara armağanıdır. Dünyadaki bütün 
çocukların eşit olduğu, güzel yaşamayı hak ettiği 
anlamına geliyor.

23 Nisan’ı nasıl kutlamak istersin?
Ben hep annemden onun çocukluğundaki 23 Nisan 
kutlamalarını dinledim. Annem küçükken bando 
takımındaymış ve 23 Nisan kocaman stadyumlarda 
kutlanırmış. Ben de 23 Nisan’ı stadyumda, kalabalıklar 
etrafında, bando takımlarıyla kutlamak isterim.

Tüm dünya çocuklarına vermek istediğin 
bir mesaj var mı?
Hepimiz dünyanın farklı yerlerinde yaşıyoruz, 
hepimizin farklı hayatları var ve hepimizin farklı 
hayalleri var. Ben tüm çocukların hayallerinin peşinden 
koşabilmesini diliyorum. 

B



Pek çok yapımla ekranlarda izleyici karșısına çıkan ve yakın bir zamanda 
“Sarmașık Zamanı” dizisinde hayranlarıyla bulușacak olan

Yiğit Kağan Yazıcı; rolüne nasıl hazırlandığını, gelecek planlarını ve
23 Nisan hakkındaki düșüncelerini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

röportaj
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Çocukluğumdan beri Spider-Man 
filmlerinin hayranıyım, bir gün o 

karakteri oynamayı hayal ediyorum.

ize biraz kendinden bahseder misin? 
Gelecek hayallerin neler, hangi 
mesleğe yönelmek istiyorsun, neler 
yapmak istiyorsun?
On altı yaşındayım, onuncu sınıf öğrencisiyim. 
Yedi yaşımdan beri oyunculuk yapıyorum. 

Ankara’da başlayan yolculuğum yaklaşık beş senedir 
İstanbul’da devam ediyor. TV8’deki “Aşkların En Güzeli”, 
Fox TV’deki “Unutma Beni” ve “Kusursuz Kiracı”, TRT1’deki 
“Payitaht Abdülhamit” ve “Elimi Bırakma”, son olarak 
Netflix’teki “Rise of Ottoman Empire” yapımlarında rol 
aldım. Şu an, TOD’da yakında ekranlara gelecek olan 
“Sarmaşık Zamanı” dizisinde devam ediyorum. Annemin 
de sanatçı olmasından dolayı yeteneğimi biraz erken 
keşfetmiş diyebilirim. Aslında çok mutluyum, sevdiğim bir 
işi yapıyorum. Küçükken setler bana lunapark gibi geliyordu; 
büyüdükçe çalışmanın, bir şeyler başarmanın, her şeyden 
önemlisi emek harcamanın beni ne kadar mutlu ettiğini 
keşfettim. 

Gelecekle ilgili çok hayalim var… Şu aralar bir hayalimi 
gerçekleştiriyorum; birkaç ay sonra Harvard Üniversitesi 
New York Film Academy Actors Studio’da oyunculuk 
eğitimi almak için Amerika’ya gideceğim, çok heyecanlıyım. 
Açıkçası sinema ve televizyon üzerine yurt dışında eğitim 
alıp hem işin kamera önünde hem arkasında ilerlemek 
istiyorum. Belki ileride yapım şirketim olur ve güzel projelere 
imza atarım. Ben en çok, gerçekleştirebileceğim hayallerin 
peşindeyim. Şu an için hayallerim, her genç gibi yapacağım 
işte başarılı olmak ve gerçekleştirirken de eğlenmek. Dünyayı 
gezmek istiyorum. Tabii ki hayallerimi gerçekleştirmek için 
en büyük desteği ailem ve menajerim veriyor, şanslıyım.

Kamera karşısında olmak sana neler 
hissettiriyor? Kendini rolüne nasıl 
hazırlıyorsun?
Bana göre hepimiz iyi birer oyuncuyuz. Her karakter benim 
için yeni bir heyecan. Benim sizden farkım kameraya 
oynamak. Kamera karşısında tamamen karakterim 
oluyorum. Küçük yaşımdan beri bilinçsizce yaptığım, 
aslında metot oyunculuk. Mesela “Elimi Bırakma” dizisinde 
otizmli bir çocuğu oynuyordum, herkes benim otizmli olup 
olmadığımı sormaya başlamıştı. Çok iyi gözlem yapıyorum 
ve öyle hissediyorum. Otizmli arkadaşlarımla vakit geçiriyor, 
oynayacağım karakterimle birleştiriyordum. Tabii ki oyuncu 
koçumun da hakkını yiyemem, eksiklerimi tamamlıyordu. 
Yaşım büyüdükçe, tecrübem arttıkça, benim için daha kolay 
olmaya başladı. Sete girdiğim an Yiğit Kağan’ı bir kenara 
bırakıp karakterime bürünüyorum; set bittiği an karakterimi 
orda bırakıp hayatıma geri dönüyorum. Keyifli bir şey 
kesinlikle. Tabii ki benim en büyük şansım gerçekten işinde 
çok profesyonel oyuncularla çalışmak oldu.

Oynamayı çok istediğin bir rol var mı? 
Birini gerçekleştirdim: Netflix’teki “Rise of Ottoman 
Empire”ın ikinci sezonunda Fatih Sultan Mehmet’i 
canlandırdım. Dönem projesi ve İngilizce olması, onun 
gibi tarihe geçmiş bir hükümdarın hayatından bir kesitini 
oynamak gerçekten çok heyecan vericiydi; Sultan Mehmet 
unutamayacağım bir karakterdi. Çocukluğumdan beri 
Spider-Man filmlerinin hayranıyım, bir gün o karakteri 
oynamayı hayal ediyorum.

B

Hobilerin neler? Neler yapmaktan hoşlanıyorsun?
En büyük tutkum elektro gitar. Saatlerce çalmaktan asla 
yorulmuyorum. Spor yapmak ve film izlemek, ormanda 
yürüyüş yapmak, müzik dinlemek en sevdiklerim.

Mustafa Kemal Atatürk’ün çocuklara armağan 
ettiği 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk 
Bayramı’nın öneminden biraz bahseder misin? 
Bu kutlu gün senin için ne anlam ifade ediyor?
Atatürk demek zaten tek başına bile çok şey demek. 23 
Nisan’da Büyük Millet Meclisi açılıyor ve Türk halkının 
egemenliğinin ilan edildiği gün, o gün, Türk milleti için 
yeniden doğmak gibi bir şeydi. Ata’ma sonsuz teşekkürler, 
bu güzel vatanı ilkeleriyle bize armağan ettiği için... Biz Z 
Kuşağı’yız ve her daim Ata’mın izindeyiz.

Tüm dünya çocuklarına vermek istediğin bir 
mesaj var mı?
Hayallerinizin peşinden koşun...  



Eğitime 
Yeni Bir Soluk
Beysukent Koleji ile aynı çatı altında 
birleşerek eğitim sektörüne yeni 
bir oluşum ile öncülük yapmaya 
hazırlanan Monte Bia Okullarının 
tanıtım toplantısı gerçekleşti. 

Beykusent Kolejinin kurucusu Tolga Demir’in konuşması ile 
başlayan etkinlik, çok sayıda velinin katılımıyla gerçekleşti. 
Monte Bia Okulları kurucusu Feride Aydın’ın, donanımlı 
bireyler yetiştirme amaçlarında olduklarını ifade ettiği tanışma 
toplantısı, okulun Yönetim Kurulu Başkanı Serkan Aydın’ın 
konuşmasıyla devam etti. Monte Bia Okullarının, eğitim 
sistemine getireceği yeniliklerin konu olduğu etkinlik programı 
ülkenin saygın üniversitelerinde görev alan ve konusunda 
uzman akademik danışmanlardan oluşan kurul üyelerinin 
sunumları ve özgün eğitim programlarının tanıtımı ile son 
buldu.  

davet
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Çok sayıda velinin katılımıyla 
gerçekleșen toplantıda; Monte 
Bia Okullarının eğitim sistemine 
getireceği yeniliklerden 
bahsedildi. 

Beysukent Koleji ile Monte Bia Okulları 
aynı çatı altında birleșerek bir tanıtım 
toplantısı düzenledi.

Öğrencilerinin entelektüel ve insani 
niteliklerini geliștirerek kendilerine güvenen, 
ahlaklı, lider ve sorumluluk sahibi dünya 
vatandașları olmalarını amaçlayan Monte Bia 
Okullarının açılıș toplantısında ülkenin saygın 
üniversitelerinde görev alan kurul üyeleri  
eğitim programlarını tanıttı.

TOLGA DEMİR

FERİDE AYDIN



ürkiye’de yaşanan deprem 
felaketinden sonra gerçekleştirdiğiniz 
faaliyetlerinizden bahseder misiniz?
Deprem sonrası; Anakamp Eğitim Köyümüzde 
Bolu Valiliği, MEB ve Mudurnu Kaymakamlığı iş 
birliğiyle, depremzede ailelere konaklama ve eğitime 
devam etmelerini sağlayacak bir sosyal destek 

programı, tasarımı oluşturduk. Kampımızda ağırladığımız 
yüz kırk beş kişiye (10-15 Mart 2023) sadece konaklama değil; 
yetişkinlere akşamları bir arada olabilecekleri sosyal alanlar 

T
Beysukent Kolejinin kurucusu Tolga Demir ve Monte Bia Okulları Yönetim 

Kurulu Bașkanı Serkan Aydın, yașanan deprem felaketinden sonra Anakamp 
Eğitim Köyü’nde yetișkinler ve çocuklara verdikleri desteği

MAG Okurları için detaylandırıyor...

Anakamp
Umutla Daha İleriye

röportaj

ve programlarla, çocuklaraysa resim, spor, müzik, yaratıcı 
drama alanlarında her gün düzenli katılabilecekleri dersler 
ve serbest zaman aralıklarında ise farklı öğrenme alanlarıyla 
destek vermeye çalıştık.

Deprem nedeniyle göç etmek zorunda kalan 
öğrenciler için ne gibi çalışmalar yapıyorsunuz? 
Depremden etkilenen ve ilimize göç etmek durumunda kalan 
öğrencilerimizi, onlar için ayrılan kontenjanlara her türlü 
desteği de sağlayarak yerleştirdik ve okulumuzun konumu 

SERKAN AYDIN, TOLGA DEMİR
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itibarı ile gelen öğrencilerin, çevre semtlerde oturan velilerimizin 
yakınları olmalarından ötürü kendileri ikamet konusunda destekçi 
olmuştur.

Depremzede çocuklar bünyenizde nerede ve nasıl 
eğitim alıyorlar?
Afetzede öğrencilerimiz, mevcut öğrencilerimizle birlikte 
okulumuzda aynı sistem üzerinden ilerleyerek eğitim süreçlerine 
devam ediyor. Bu konu ile ilgili öğretmenlerimiz, velilerimiz ve 
öğrencilerimiz gerekli hassasiyeti göstererek süreci daha sağlıklı 
şekilde yönetebilmek adına büyük destekçimiz oldu.

Kurmuş olduğunuz kampın çocuklara olan etkileri 
nasıl değerlendiriyorsunuz?
Kampımıza katılan depremzede çocuklarımız, geldikleri andan 
itibaren, yaşadıkları bu ağır acı, travma ve yükü paylaşan nice 
insan olduğunu ve bu paylaşımı büyük bir istek ve gönüllükle 
yürüttüklerini gördüler. Bu, acıyı ve gerçekleri dindirmese, 
değiştirmese de güvenmeyi ve hâlâ umut içinde olmayı, birlikte 
olmanın nice başarıya ulaştırabilecek bir formül olduğunu gösterdi.
Kamp süreçleri kısa da olsa, uzun yıllar hatırlayacaklarını, uzun 
süreli hafızalarına kazındığını umuyoruz. Kamptan ayrılırken 
yazdıkları notlar içinden bir cümleyi sizinle paylaşmak isteriz:

“Anakamp ve burada geçirdiğim zamanlar bir sihir gibiydi, 
hafızamda  kalan o acı olay burada yaşadığımız güzel anlarla geride 
kaldı. Dünyanın çok iyi insanlarla dolu olduğunu ve büyük bir 
iyiliğin içinde olduğumu düşünüyorum. Çok mutluyum. Sihir gibi 
ama gerçek... Bize çok iyi geldiniz.” (Yusuf Poyraz, 11 yaş)

Böyle bir dönemde çocuklar için yapılan etkinliklerin 
önemine değinir misiniz?
Böylesi zorlu zamanlarda çocukların kendi başlarına 
bırakılmamaları ve zihinlerinde yaşadıkları korkunç kargaşa ve 
isteksizlikten kurtulmaları için, programlanmış bir gün geçirmeleri 
sağlanarak, istekli oluş hallerinin açığa çıkarılmasının ve tüm 
bunları büyük bir hassasiyetle yürütülmesinin önemine inanıyoruz.

Yaşanılan afeti unutturmaya çalışmadan, sadece yaşamın devam 
ettiğini anlatmak ve devam edebilmeleri için gerekli olan gücün 
önce bizler tarafından onlara aktarılması için kendi güçlerinin de 
açığa çıkarılıp yine uygun ortamlara çevrilmesi gerekmektedir.

Çocukların hem sosyal alanlarda (sanat, spor, felsefe vb.) hem 
de akademik alanda ara vermeden eğitimlerinin devam etmesi 
gerektiği kanısındayız.

Çocuklar kampımıza geldiğinde, hepsi, hazırlanmış olan 
programlara istekle katılım sağlamadı. Odalarından çıkmayan, 
tepki gösteren, düzensiz katılım sağlayan çocuklarımız vardı. 
Anlayışla, sevgiyle, doğru pedagojik yaklaşımlarla; gerek birebir 
görüşmeler gerekse toplu görüşmelerle, zaman kaybetmeden 
dahil olması sağlandı. Kampın dördüncü gününde tüm çocuklar 
çalışmalara istekle eşlik ettiler.

Unutulmaması gereken önemli bir şey varsa o da şudur: Böylesi 
acılar, kayıplar, travmalar yaşamış insanlar için en önemli şey çok 
kaliteli bir mekânda ağırlanmaları, harika yemekler yemeleri, 
mükemmel aktiviteler yapmaları değildir. Onlar önce mekânın 
ya da kişilerin, sahip oldukları koşulları samimiyetle paylaşıp 
paylaşmadıkları, bunu adil ve sistemli bir şekilde yönetip 
yönetmedikleriyle ilgilenirler. 



Mevsimden bağımsız ton 
çeșitleriyle olușturulan 
kombinlerde renklerin 

enerjisi çocuklara yansısın!

Renklerin 
Etkisi

kids

ATASAY
Takı Seti 8.120  

B&G
Etek 699  

B&G
Gömlek 229  

B&G
Saç Bandı 139,90  

BEYMEN
Ceket 11.950  

BEYMEN-MERELL
Ayakkabı 1.599,99  

GAP
Pantolon 429,99  

VAKKORAMA-ADIDAS
Tişört 3.749  

VAKKORAMA
Elbise 1.295  

VAKKORAMA
Gözlük 1.200  

BEYMEN-POLO RALPH LAUREN
Mayo 2.999  
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Mevsimden bağımsız ton 
çeșitleriyle olușturulan 
kombinlerde renklerin 

enerjisi çocuklara yansısın!

Renklerin 
Etkisi

kids

ATASAY
Takı Seti 8.120  

B&G
Etek 699  

B&G
Gömlek 229  

B&G
Saç Bandı 139,90  

BEYMEN
Ceket 11.950  

BEYMEN-MERELL
Ayakkabı 1.599,99  

GAP
Pantolon 429,99  

VAKKORAMA-ADIDAS
Tişört 3.749  

VAKKORAMA
Elbise 1.295  

VAKKORAMA
Gözlük 1.200  

BEYMEN-POLO RALPH LAUREN
Mayo 2.999  

Göz zevkine hitap eden 
kombinleriyle çocuklar șık 
bir görünüm elde ederek 
kendilerini dikkat çekici ve 
öz güvenli hissedecek...

Öz Güvenli 
ZARA

Fitili Takım 549,95  
B&G

Çanta 669  

B&G
Şapka 259  

BEYMEN-JACADI PARIS
Tişört 900  

BEYMEN-MONCLER
Mayo 3.199  

BEYMEN-VANS
Ayakkabı 1.199  

E-BEBEK
Sweatshirt 259,99  

GAP
Pantolon 799,95  

GUCCI
Kemer 5.950  

GUCCI
Tişört 5.950  

VAKKORAMA
Gömlek 995  



ürkiye’de yaşanan deprem felaketinin 
ardından Millî Eğitim Bakanlığı eğitim 
konusunda pek çok uygulama başlattı. Peki, 
Türk Eğitim Derneği’nin bu konuda yaptığı 
çalışmalar nelerdir?
Yaşadıklarımızın atlatılması zor, yaraların sarılması 
vakit alacak; ancak bu felakette de gördük ki toplumsal 

reflekslerimiz güçlü. 6 Şubat Depremi için “Yüzyılın Felaketi” ifadesi 
kullanılıyor. Doğru. Yüzyılın felaketi ile karşı karşıya kaldık. Deprem 
ve hemen ardından yaşanan sel baskını ile zorluklar katlandı. 
Ben Türkiye’nin en köklü eğitim sivil toplum kuruluşunun genel 
başkanı olarak sorumluluk kelimesinin altını çizmek isterim. Bizim 
alanımız sivil toplum. Sivil toplum sorumluluğunda çocuklarımızın 
nitelikli eğitime kavuşması. Biz de 6 Şubat sabahı itibarı ile hızla 
hareket aldık. Genel merkezimizde deprem koordinasyon ekibimizle 
AFAD’ın bilgi ve yönlendirmesiyle ihtiyaç sahibi alanları ve bölgeleri 
tespit ederek alana ulaştık. Tüm TED kurumlarının yardım toplama 
merkezi haline geldiği süreçte; toplam kırk bir yardım tırı (on üç 
tır su, sekiz tır gıda, yedi tır ısınma, beş tır giyim, dört tır muhtelif, 
üç tır hijyen malzemesi, bir tır un) ulaştırdık. Üç mutfak kurulumu 
gerçekleştirerek sıcak yemek temin ettik. Bir fırın kurulumu ile taze 
ekmek dağıtımı yaptık. Günlük kırk üç bin beş yüz kişiye yemek, 
bölge okullarımızda binlerce depremzedeye barınma hizmeti 
sağladık. En önem verdiğimiz nokta şeffaflık. TED koordinasyonu ile 
bölgeye gönderilen yardım içerikleri, şeffaflık ilkesi gereği her gün 
kamuoyu ile düzenli olarak paylaşıldı. 

Okullarımız içinse öğrencilerin nakil süreçleri hızla devreye sokuldu. 
Bugün itibarıyla Türkiye genelinde yaklaşık bin beş yüz öğrencinin 
farklı TED okullarına nakli gerçekleştirildi. Eğitim ve öğretimleri 
aksamadan devam ediyor. 

T

Türk Eğitim Derneği Genel Bașkanı 
Selçuk Pehlivanoğlu; deprem felaketinin 

ardından, șeffafl ık ilkesiyle yaptıkları 
çalıșmaları ve TED’in dünü ile bugününü 

MAG Okurlarıyla paylașıyor...

Çocukların 
Eğitimdeki

Güven Kapısı 

röportaj

Ayrıca yıllardır süregelen “tam eğitim bursu” sınavımızı 
bu yıl için iptal ederek, bu alan için ayırdığımız kontenjanı 
depremzede öğrenciler için kullanma kararı aldık. Bu 
kapsamda “Deprem Geleceğimizi Yıkmasın” kampanyası 
başlatarak, afette ebeveyn kaybı yaşamış çocuklarımız 
için  hazırladığımız çalışmayı hayata geçirdik. Millî Eğitim 
Bakanlığının tespit edeceği öğrencilerden ilk ve ortaöğretim 
seviyesindekileri biz, yükseköğretim aşamasındaki 
öğrencileri ise Türk Eğitim Vakfı destekleyecek. Bunun için 
başlattığımız yardım kampanyasının detaylarına www.ted.
org.tr adresinden ulaşılabilir. Herkes bize “Ne yapabilirim?” 
sorusuyla geliyor. Yanıtımız belli: Çocuklara kucak açın. Bir 
elleri boşta kalan çocuklarımızın diğer ellerini biz tutalım. 
Bugün biz tutmazsak yarın istenmeyen gruplar, örgütler 
bu çocukların etrafını hızla saracak. O yüzden lütfen 
kampanyamız incelensin. Şeffaf yürütülecek bu süreç için 
herkesi katkı sunmaya davet ediyoruz.

TED eğitimcileri, mezunları, çalışanları 
ve velilerinin bu konuya yaklaşımını nasıl 
değerlendiriyorsunuz?
Sivil toplum, gönüllülük işi. Bizim çok büyük bir gönüllü 
kitlemiz var. Bu insanlar kendi profesyonel iş yaşamları 
dışında gerektiğinde ailelerinden, kendilerine ayıracakları 
özel zamandan kısarak TED için emek harcıyorlar. 6 
Şubat’tan itibaren velilerimiz, mezunlarımız, gönüllülerimiz, 
çalışanlarımız ve altını çizmek isterim öğrencilerimiz ile 
koordine olduk. Hatta herkes kendi okulunda bir sistem 
içinde birleşerek ne yapabileceklerine ilişkin genel merkezi 
bilgilendirdiler. Böylelikle iş bölümünü hızla tamamlayıp 
neredeyse felaketin olduğu her alana ulaşabildik. 

SELÇUK PEHLİVANOĞLU
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Tüm TED kurumlarının yardım toplama 
merkezi haline geldiği bu süreçte; toplam 

kırk bir yardım tırı afet bölgelerine ulaștırıldı.

Depremden etkilenen öğrenciler ve velileri olmak üzere, 
nakil oldukları okullardaki öğrencilerle uyumlarını 
sağlayacak nitelikte psikososyal destek hizmetleri verilmeye 
başlandı. Tüm öğrencilerimizin sağlıklı gelişimleri ile iyi 
olma hallerini koruyacak bir okul iklimi uzmanlarımızca 
oluşturulmaya gayret ediliyor.

Peki, doksan beş yıl önce kurulan TED’in 
projelerinden bahseder misiniz? Dün nasıldı 
bugün neler oldu?
Bize çok büyük bir miras, bir o kadar büyük bir sorumluluk 
bırakıldı. Bunun bilinciyle doksan beş yıldır Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kurucusu Mustafa Kemal Atatürk’ün 
önderliğinde hayata geçirilen tüzüğümüzde yer alan üç 
büyük hedef ve bir kıymetli kural ile ilerliyoruz.

• Türkiye’nin uygun olan her ilinde millî, dünya insanı 
yetiştirmek üzere yabancı dilde eğitim veren okullar açmak.
• Maddi olanaksızlıklar içindeki başarılı çocukları 
keşfederek onlara nitelikli eğitim sunmak.
• Ülkenin eğitim sistemi için politikalar üretmek.

Türkiye’de görünürlük sağlayan kadın köy öğretmenlerine 
yönelik “Eğitimin Sigortası Öğretmenlerimiz” 
projemizi başa çekmek isterim. Millî Eğitim Bakanlığı, 
Türk Eğitim Derneği ve Zurich Vakıf ortaklığında 
yürüttüğümüz çalışmada, mesleğinin ilk yıllarında 
köylere atanan kadın köy öğretmenlerini eğitime alıyoruz. 
Onları sosyal ve kişisel gelişim yönünden desteklerken, 
merkezdeki öğretmenlerden geri kalmamaları için 
yönlendirmeler yapıyoruz. Elli öğretmen ile başladığımız 
projemizde bugün dokuz yüz otuz sekiz öğretmenimiz 
var. 2020’den 2022’ye dünyayı etkisine alan pandemi 
krizine karşı “Okulları Açın Okul Sokaktan 
Daha Güvenli” kampanyasını yürüttük. Kısa bir süre 
sonra kampanyanın etkisi ile okullarımız belli oranda 
da olsa açıldı, çocuklarımız sınıflarına ve yüz yüze 
eğitime döndü. Geçtiğimiz yıl ise salgın kadar önemli 
bulduğumuz “Dijital Obezite” konusunu Uluslararası 
Eğitim Forumu’muzun başlığı olarak seçtik. Bunun için 
dünyanın en önemli fütüristlerinden Gerd Leonhard 
başta olmak üzere, alanında uzman isimler bir araya geldi. 
Konda ile birlikte bir ilki gerçekleştirdik ve Türkiye’nin 
siyasi hafızasında eğitim vaatlerini çıkardık, vatandaşa 
“Seçimin kaderi eğitimin vaatlerine mi bağlı?” 
sorusunu sorduk. Seçmen, eğitim sisteminden ne istiyor, ne 
bekliyor sorusunun yanıtını Türkiye’de ilk kez biz ortaya 
koyduk. Son olarak sınav sistemine ve sınav baronlarına 
karşı yürüttüğümüz sınav karşıtı bir kampanya hazırladık. 
Bunun için, “Ciao Bella” şarkısının müziği üzerine yeni 
sözler yazdık. “Sınavların Gölgesinde Eğitim Sistemi” 
raporunu yayınladı. Öğretim programları ve ders işleyiş 
biçimleri anlamlı bir öğretme-öğrenme yaklaşımı 
çerçevesinde tasarlanmalı, ezbere dayalı içeriğin aktarılması 
yerine erken yaşlardan itibaren çocuklara yaşam 
becerilerinin kazandırılması önceliklendirilmelidir dedik. 
Tüm bu çalışmalarımıza sanat camiası da elini uzatıyor. Bu 
bizim için çok kıymetli. İlk olarak, 8 Nisan’da TED Gençlik 
Korosu ve Borusan Quartet, İş Sanat Kültür Merkezi’nde 
bir konser verdi. Ardından 5 Mayıs’ta Hadise, Volkswagen 
Arena’da depremzede çocukların eğitimlerine destek olmak 
adına konser verecek. 

Cumhuriyetin yüzüncü yılında TED’in hedefleri 
nedir?
Hedef çok… Öncelikli olarak Tekirdağ ve Çanakkale okullarımızı 
açacağız. Özellikle depremde anne baba kaybı yaşamış çocukların 
eğitim yaşamlarının kesintisiz sürdürülmesi için çalışmamız 
sürecek. Sanat dünyasının önemli isimleri bizimle el ele bu 
çocuklara yardım kararı aldı. Onlar çocuklarımız yararına 
konserler vermeye başlayacak, biz de onların eğitim yaşamları 
boyunca yanlarında olmaya devam edeceğiz.  



kul öncesi öğretimin çocuğa sağladığı 
yararlar nelerdir?
Çocukların kişilik gelişimlerinin büyük 
oranda gerçekleştiği sıfır ila altı yaş arasında 
alacakları nitelikli bir okul öncesi eğitimi; 
öz güvenli ve kendi doğasından kopmamış, 

kendi biricikliğini ortaya koyabilen, kendini rahatlıkla ifade 
edebilen ve hem kendinin hem başkalarının sınırlarının 
farkında olan bireyler yetiştirebilmek adına çok ama çok 
önemli.

Okul öncesi çocuklarda eğitime ve öğretime 
başlama yaşı nedir? Bu konunun önemine 
değinir misiniz?
Bu, her ailenin dinamiklerine ve tercihlerine göre değişkenlik 
gösterebilen bir konu ancak, en geç otuz altı ay itibarıyla 
nitelikli bir okul öncesi eğitimine başlamış olmak çok önemli. 
Özellikle pandemiden sonra evlerde telefon, tablet kullanımı 

O
BE More Anaokulu kurucu ortakları Elif Özmenek Çarmıklı ve Burcu Haboğlu 

Baba; okul öncesi eğitim ve öğretimin önemine değinerek 23 Nisan’da, 
okullarında yapmayı planladıkları etkinlikleri MAG Okurları için anlatıyor...

BE More Anaokulu  
Etkinliklerle Eğitim ve Öğretim

röportaj

ne yazık ki gözle görülür şekilde arttı. Çocuklar akranlarından 
uzun süre uzak kaldılar. Uzun süre evde yetişkinlerle kalan 
çocukların tüm öz bakım sorumluluklarını bakım veren kişiler 
üstlendi ve pek çok çocuk kendi başına yapabileceği en temel 
günlük yaşam becerilerini bile öğrenmekte geç kaldı ne yazık 
ki. O nedenle okula başlama yaşı olarak alt limiti her aile kendi 
sosyoekonomik koşullarına göre belirleyebilir elbette ancak, üst 
limit en fazla otuz altı ay olmalı görüşündeyim.

Çocukların öz güvenli bireyler olarak yetişmeleri 
için eğitim ve öğretimde yapılması gerekenler 
nelerdir?
Çocuğun yaş ve gelişim özelliklerine göre yapabileceği tüm 
sorumlulukları onlara vermeliyiz. Örneğin; ev içindeki 
sorumluluklara mutlaka çocuklarımızı da dâhil etmeliyiz.  
Öz güven deneyimle, yaşantıyla gelişir. Bir çocuğun öz 
güveninin gelişmesi için ona gerçek yaşam deneyimleri 
sunmalı, fırsat vermeli ve yapamadığı noktalarda çabalaması 

ELİF ÖZMENEK ÇARMIKLI
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için onu cesaretlendirmeliyiz. Örneğin; biz okulumuzda her 
sabah çemberinde öğrencilerimizin günlük sorumluluklar 
almalarını sağlıyoruz. Sofra kurma, öğretmene sınıf işlerinde 
asistanlık etme, bahçedeki bitkilerin kontrolü, sınıftaki 
bitkilerin sulanması vb... Gerçek yaşama dair yaşlarına uygun 
sorumluluklar bunlar. Ayrıca kendi yapabildikleri her işi 
(kıyafet giyip çıkarma, kişisel eşyalarını toplama ve yerlerine 
yerleştirme, kirli tabakla ve bardaklarını kaldırma vb.) 
yapmaları için öğrencilerimize fırsat veriyoruz. 

Bu yıl 23 Nisan etkinlikleri kapsamında neler 
yapmayı planlıyorsunuz? Türkiye genelinde 
gerçekleştirilmesi beklenenler var mı?
Bu sene okulumuzda ilk defa 23 Nisan’ı kutlayacağımız için 
çok heyecanlıyız. Bahçe açısından da oldukça şanslı bir okul 
olduğumuz için hem kendi öğrencilerimizin hem de dileyen 
tüm misafirlerimizin katılacağı coşkulu bir şenlik havasında 
bahçemizde bir kutlama yapmayı planlıyoruz. Geçtiğimiz sene 
29 Ekim’i de yine bahçemizde kutlamıştık. Öncesinde tüm 
haftayı demokrasi temasına ayırıp çeşitli etkinlikler yapmıştık. 
Sınıflara hangi tür balık alacağımızı öğrencilerimizin oy 
pusulalarını sayarak belirlemiştik örneğin. 29 Ekim günü ise 
bahçemizde kocaman bir demokrasi çemberi oluşturup sohbet 
edip marşlarımızı söylemiştik.  

Etkinliklerin çocuklar açısından faydalarına 
değinir misiniz?
Etkinliklerin en temel faydası dünyada kutlanan ilk ve tek 
çocuk bayramı olan 23 Nisan’ın önemine dair bir farkındalık 
oluşturmak elbette. Bunun yanı sıra, bayramın asıl sahibi olan 
çocukların kendilerini özel ve değerli hissettikleri bir gün 
yaşamaları ve akranlarıyla bir arada bulunup bu ortak duyguyu 
paylaşmaları çok önemli. 

23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nı 
evde geçirecek çocuklar için etkinlik önerileriniz 
neler olurdu?
Henüz Anıtkabir’i ziyaret etmeyen çocuklarımız varsa onlara 
mutlaka bayraklarını alıp en sevdikleri kıyafetlerini giyip 
Anıtkabir’i ziyaret etmelerini öneririm. Evde olan çocuklar da 
odalarını, evlerini bayraklarla, sevdikleri resimlerle süsleyip 
o gün en sevdikleri kıyafetleri giyip bayram coşkusunu evde 
yaşayabilirler. Bununla birlikte, evde bir aile meclisi oluşturabilir 

ve aile kurallarını tüm aile bireyleriyle birlikte konuşup 
tartışabilirler. Ayrıca internetten ulaşılabilecek çok keyifli 
çocuk şarkıları var, aileleriyle birlikte onları dinleyip ritim 
tutup minik bir aile konseri verebilirler.   



Yeni neslin ruhunu yansıtacak 
konforlu ve fonksiyonel 

mobilyalarla, çocuk ve genç 
odaları hem hoș bir havaya 

bürünecek hem keyifl i zamanların 
destekçisi olacak.

Renkli 
Zamanlar

kids

ALMİLA
Çalışma Masası 6.841  

TEPE HOME
Karyola 13.240  

E-BEBEK
Beşik 1.099  

TEPE HOME

H&M
Kilim 649,99  

TEPE HOME
Komodin 2.360  
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ALMİLA
Puf 1.953  

ZARA HOME
Katlanabilir Çanta 799,95  

BEYMEN-SMOBY
Oyun Masası 1.333,90  

BEYMEN-BORN ALPHA
Emzirme Koltuğu 19.500  

CAPLOONBA
Kitaplık 3.090  

CAPLOONBA
Şifonyer 6.090  

ZARA HOME
Oyuncak 659,95  

H&M
Süs 229,99  

BEYMEN-GOOD NIGHT KIDS
Yatak Süsü 1.000  

ZARA HOME
Saat 559,95  

E-BEBEK
Oyun Evi 749,99  



ek çok öğrenci, ülkede yaşanılan 
deprem felaketinden etkilenerek il 
değiştirdi. Bu konuda Nesibe Aydın 
Eğitim Kurumlarının depremzede 
öğrencilere sağladığı imkânlar neler?
Öncelikle hepimizi derinden etkileyen deprem 

felaketinde yaşamını yitiren yurttaşlarımızın aileleri başta 
olmak üzere ülkemize başsağlığı diliyor ve tekrar aynı 
acıları yaşamamayı temenni ediyorum.

Belirtmiş olduğunuz gibi depremin ardından birçok aile, 
yaşadıkları şehirlerden ayrılmak zorunda kaldı. Tabii bu 

P

Çalıșma disiplini ve çağdaș eğitimi ile fark yaratan Nesibe Aydın Eğitim 
Kurumlarının Bașkan Vekili Mirkan Aydın, kurum olarak elde ettikleri bașarıları 

ve ülkede yașanan deprem felaketinin ardından aldıkları aksiyonları
MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Mirkan Aydın 
İlkleri Yaşatmak

röportaj

durumdan en çok etkilenenler ise çocuklarımız oldu. 
Nesibe Aydın Eğitim Kurumları olarak Türkiye’deki tüm 
kampüslerimizde yaklaşık iki yüze yakın çocuğumuzu 
hiçbir ücret talep etmeden misafir öğrenci olarak 
okullarımıza kabul ettik. Çocuklarımızın yemek, kıyafet, 
kitap ve kırtasiye gibi temel ihtiyaçlarını da karşılıyoruz. 
Bununla birlikte okul psikologlarımız tarafından 
depremzede öğrencilerimiz ve ailelerine psikolojik 
destek de sağlıyoruz. Tabii bu daha başlangıç. Gidenleri 
geri getiremeyiz ama yaralarımızı sarana kadar 
elimizden geldiğince onların yanında olmaya devam 
edeceğiz. 
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Türk sporuna ve kadının toplumdaki 
yükselen yerine destek olmak bizler 

için büyük bir gurur.

Nesibe Aydın Eğitim Kurumları, deprem 
felaketinin ilk gününden itibaren öğretmen, veli, 
çalışan, öğrenci demeden yardıma koşarak öncü 
oldu. Bu konu hakkında duygularınız neler?
Deprem haberini aldığımız ilk günden itibaren Türkiye 
genelindeki tüm yöneticilerimizle toplantı yaparak aksiyon 
planı oluşturduk. Temel önceliğimiz, deprem felaketinde 
evlerini kaybeden yurttaşlarımızın barınma sorununu 
çözmek oldu. Gaziantep, Diyarbakır ve Malatya okullarımızı 
depremzedelerin kullanımına açtık. Ardından hem 
okullarımızda misafir ettiğimiz hem de deprem bölgesinde 
bulunan yurttaşlarımızın temel ihtiyaçlarını karşılamak 
için yardım kampanyası başlattık. Gururla söylemek isterim 
ki, Nesibe Aydın Ailesinin her bir ferdi, az çok demeden 
yardımda bulundu ve dört gün gibi kısa bir sürede onlarca 
tır dolusu temel ihtiyaç malzemesini deprem bölgelerine 
ulaştırdık. Gönüllü ekiplerimiz, toplanan yardımları özellikle 
Hatay ve çevre illerde ihtiyaç sahiplerine bizzat ulaştırdılar. 
Duru Yemek firmamız ise Elbistan’dan Diyarbakır’a kadar 
tüm ilçe ve köylere, on beş gün boyunca sıcak yemek 
dağıtımı yaptı.

Yardım kampanyasına başlarken “Birlikte İyileşeceğiz” 
sloganıyla yola çıkmıştık. Bu nedenle gönüllü ekiplerimiz 
hâlâ, Ankara’ya yerleşmek isteyen diğer depremzede ailelere 
barınma, eşya ve gıda gibi konularda yardımcı olmaya 
devam ediyorlar. Bu vesile ile tüm çalışma arkadaşlarıma ve 
velilerimize bir kez daha teşekkür etmek isterim. 

Çocuklar için çok önemli etkinliklere imza 
atıyorsunuz. Geçtiğimiz aylarda kütüphanede 
yatılı bir etkinlik düzenlemiştiniz. Bundan biraz 
bahseder misiniz? Bu tür etkinliklerin devam 
etmesinin önemi nedir? 
Ülkemizde okuma yazma oranı yüzde doksan dokuz olsa 
da okuduğunu anlama ve anladığını aktarma becerilerimiz 
dünya ortalamalarının epey altında. Büyükler zamanlarının 
büyük bir kısmını TV, öğrencilerimiz ise tablet başında 
geçiriyorlar. Okullarımızda uyguladığımız uluslararası PYP 
programının da bir gereği olan “derinlemesine öğrenme” 
ve en az bir disiplinde uzmanlaşmanın altyapısı ile okuma 
alışkanlığı ve kitap sevgisine dayanıyor.

İlkokul öğretmenlerimiz buradan yola çıkarak “Kütüphanede 
Bir Gece”  isimli bir etkinliğe imza attılar. İlkokul 
öğrencilerimiz pijamalarını giydiler, kitaplarını aldılar 
ve okul kütüphanemizde okumaya başladılar. Ardından 
okudukları kitaplardaki hikâyeleri birbirleriyle paylaştılar. 
Devamında ise bu hikâyeler üzerine arkadaşlarıyla sohbet 
ettiler ve sonrasında da günlük rutinlerini bozmadan 
21.30’da uykuya geçtiler. Akran iletişimini, hayal etme 
becerisini ve okuma alışkanlığını destekleyen zengin bir 
etkinlik oldu. Sanıyorum ki Türkiye’de bir ilkti. İlkleri 
yapmak ise Nesibe Aydın klasiği…

Nesibe Aydın Eğitim Kurumları denince akla 
ilk olarak spora ve sporcuya verdiğiniz önem 
geliyor. Geçtiğimiz yıl elde ettiğiniz başarılardan 
söz eder misiniz? 
Nesibe Aydın Eğitim Kurumları kültüründe akademik başarı 
kadar önem verdiğimiz iki şey; sanat ve spor. Sanata duyarlı 
ve sporu bir yaşam felsefesi olarak benimsemiş bireylerin her 

alanda daha başarılı olacağını yıllar içinde deneyimleyerek 
gözlemledik. 

Özellikle son altı yıldır da kadın basketboluna daha bir 
özenle yaklaşıyoruz. Bildiğiniz üzere Nesibe Aydın Kadın 
Basketbol Takımımız, şu an Türkiye Kadınlar Basketbol 
Süper Ligi’nde mücadele eden tek okul takımı. Bölgesel ligden 
başlayan mücadelemiz başarıyla devam ediyor ve ülkemizi 
Avrupa kupalarında temsil etmenin gururunu yaşıyoruz. 

Yaşadığımız bir diğer gurur ise son dönemde başarılı 
performansıyla dikkat çeken U16 Kız Basketbol 
Takımımızdan iki sporcumuzun hem okulumuzun öğrencisi 
olması hem de süper lig maçlarında takım kadrosuna dâhil 
olmaları. Aynı anda Türk sporuna ve kadının toplumdaki 
yükselen yerine destek olmak bizler için büyük bir gurur.

Peki, işinizle ilgili en büyük motivasyonunuz 
nedir?
Nesibe Aydın Eğitim Kurumları olarak temel hedefimiz ve 
gayemiz, her zaman daha iyisini yapmak oldu. Üniversite 
sınavları başta olacak şekilde, akademik alanda süregelen 
başarılarımızı devam ettirirken uluslararası bakalorya 
programından mezun ettiğimiz öğrencilerimizin de kalıcı 
başarılarını görmek bizleri mutlu ediyor. Yakın bir gelecekte, 
Nesibe Aydın mezunlarının ülkemizin ve dünyanın önde 
gelen bireyleri olarak önemli işler yapacağına inanıyorum. 
Okulumuzun çalışma disiplini ve çağdaş eğitimi ile 
donatılmış mezunlarımızın bu başarılarını görebilmek en 
büyük heyecanım ve motivasyonum diyebilirim. 



enise başlama yaşı bulunuyor mu? 
Örneğin; ilerleyen yaşlardaki birisi 
de tenise başlasa başarılı olabilir mi? 
Tavsiye ettiğiniz yaş aralığı nedir?
Tenise başlama yaşı bilimsel olarak altıdır; fakat 
gerek bireylerdeki antropometrik gelişim, gerek 

malzemelerdeki konfor ve rahatlık arttıkça, günümüzdeki 
tenise başlama yaşı giderek düşmektedir.

İlerleyen yaşlarda tenise başlayıp performans, yani turnuva 
tenisinde başarılı olmak çok zordur. Tenise başlama yaşı 
çok küçük olduğundan başarı beklentisi de çok erken 
başlamaktadır. İstisnalar da vardır tabii ki.

Tenisin çocuk gelişimindeki fiziksel ve psikolojik 
faydaları neler?
Çocuklar için tenis oynamanın psikolojik olarak birçok faydası 
vardır. Öz güven kazanmak, stres ve depresyondan uzaklaşmak, 
yaşam becerilerinin öğrenilmesi, kişisel gelişim, olumlu beden 
algısı bunların başında gelir. 

Fiziksel olarak da; tenis hem aerobik hem de anaerobik 
ortamda yapılan bir spordur. Müsabaka süreleri uzun 
olduğundan, bizim dayanıklılık yani aerobik enerji sisteminiz 
devreye girmektedir. Antrenmanlarımızı şekillendirirken bu 
enerji sistemlerimizi  geliştirici egzersizleri tercih ederek fiziksel 
formumuzu üst düzeyde tutabiliyoruz.

T
Royal Tenis Akademi antrenörlerinden Gökhan Yadigar, tenisin çocuk 

gelișimindeki rolünü ve akademi olarak düzenledikleri etkinlikleri 
MAG Okurlarıyla paylașıyor...

Royal Tenis Akademi
Çocuklar ve Tenis

röportaj
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??????

Royal Tenis Akademi olarak çocuklar için düzenlediğiniz 
etkinliklerden bahseder misiniz?
Akademimizde, sosyal ve kültürel etkinlikler de düzenlemektedir. Royal 
Tenis Akademi öğrencileri ve velileri ile birlikte tiyatro, müzik, sinema 
etkinlikleri, çocuklar için yaz okulu programları, oyun ve koordinasyon 
parkurları gibi etkinlikler gerçekleştirilmektedir.

Akademi içinde yahut il genelinde turnuvalarınız oluyor 
mu? Bunlar nasıl geçiyor?
Evet, turnuvalarımız il genelinde ve şehir dışlarında olmaktadır. Kısaca 
turnuva şekillerinden bahsedecek olursak:

Hafta İçi Hafta Sonu Turnuvaları
Puan toplamak amacıyla sporcuların kendine yakın puanlı gruplarda 
yarışarak sonuca gitmeye çalıştıkları turnuvalardır. Dörderli gruplar 
halinde oynanır.

Yaz ve Kış Kupaları
Eleme usulü oynanan turnuvalardır. Eleme ve ana tablo fikstürleri vardır. 
Otuz iki kişilik ana tabloda puanı en yüksek yirmi dört oyuncu, eleme 
tablosundan gelen sekiz kişiyi bekler. Ana tablo tamamlandığında, 
sporcular birbirlerini eleyerek şampiyon olmaya çalışırlar.

Millî Takım Belirleme Turnuvaları
Konsepti yaz ve kış kupaları gibi olan turnuvanın sonunda en iyi üç 
kişinin kendi yaş grubunda millî takıma girmesiyle ödüllendirilen 
turnuvalardır.

Tennis Europe ve ITF Turnuvaları 
“Grade” dediğimiz zorluk derecesine göre sınıflandırılan ve ona dokuz 
doğru orantılı puan toplanılan turnuvalardır . Bu turnuvalar uluslararası 
olup iPhone kimliği ve numarası olan oyuncular yine eleme usulü olan bu 
turnuvalara katılabilirler.

Dünya turnuvalarına öğrenci yetiştirirken nasıl bir yol 
izliyorsunuz?
Tenis branşı ülkemizde amatör sporlar arasına girmektedir. Dolayısıyla 
bireysel olan bu spor, amatör olmakla birlikte gerekli maddi desteği 
alamamaktadır. Bu ve buna benzer sebeplerden bizim önceliğimiz önem 
sırasıyla;
1. Ulusal; Millî Takım Turnuvaları, Yaz ve Kış Kupaları
2. Hafta İçi Hafta Sonu Turnuvaları
3. Uluslararası; Tennis Europe ve ITF turnuvaları şeklindedir.

Tenis oynayan çocukların ailelerine neler önerirsiniz?
Aileler; çocuklarını araştırdıkları ve güvendikleri bir akademiye verdikten 
sonra onlara her türlü desteği sağlarken işin teknik ve taktik kısmına 
müdahil olmamalı, karar vermede işi ehil ve bilgili antrenörlere bırakmalı. 
Sporcuya destek amaçlı; antrenör, kondisyoner, sporcu ve aileler koordineli 
bir şekilde çalışmalı.

Akademimiz; öğrencilerinin tenis becerilerini geliştirmelerine ve rekabet 
ortamında başarılı olmalarına yardımcı olmak için çeşitli programlar 
sunmaktadır. Bunlar arasında turnuva hazırlık programları, yurt içi ve 
yurt dışı turnuvalara katılım, tenis kampları ve özel dersler yer almaktadır.

Sonuç olarak; Royal Tenis Akademi, Ankara’da faaliyet gösteren bir 
tenis akademisidir. Kaliteli eğitim programları, deneyimli antrenörler 
ve modern tesisleri ile tenis oyuncularının becerilerini geliştirmelerine 
ve rekabet ortamında başarılı olmalarına yardımcı olmaktadır. Ayrıca, 
sosyal ve kültürel etkinlikleriyle de öğrencilerine daha geniş bir deneyim 
sunmaktadır. 



İki Yüz Metrede 
Görkemli Davet
Batu Spor, Erke markasını 
bünyesine eklemesinin şerefine 
Emaar Sky View’da bir kutlama 
düzenledi. 

Türkiye’nin önde gelen spor malzemeleri tedarikçi firması Batu 
Spor Malzemeleri kurucusu Sercan Köse’nin ev sahipliğindeki 
davete, aralarında markanın yüzü olan İlayda Alişan ve Cemal 
Can Canseven’in de bulunduğu, iş, sanat ve cemiyet hayatının 
önde gelen isimleri katıldı. İki yüz metre yükseklikte, kırk 
sekizinci katta bulunan Emaar Sky View seyir terasındaki 
kutlamada ünlü DJ Mert Aydın’ın performansı konuklara 
oldukça eğlenceli bir gece yaşattı. 

davet

SİTARE AKBAȘ GİZEM GÜVEN

ALA TOKEL, DANLA BİLİC

SERCAN KÖSE
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ATAKAN IȘIKTUTAN AYCAN YANAÇ BERKAN KARABULUT BERİL POZAM

SADAF TAHERIAN FATOȘ BAYINDIR İLAYDA ALİȘAN, CEMAL CAN CANSEVEN

Kırk sekizinci 
katta 
gerçekleșen 
davete sanat, 
iș ve cemiyet 
hayatından pek 
çok ünlü isim 
katıldı.



davet

BELİZ ACIPAYAMOĞLU KÜBRA SİYAHDEMİR, GÖRKEM SEVİNDİK

MELİSA -SAMİ HAMİDİ AKASYA ASILTÜRKMEN ERDEM ȘANLI

DJ performansı 
ve ikramlar 
eșliğinde 
gerçekleșen 
davet, konuklara 
unutulmaz anlat 
yașattı.

TUANA YILMAZ, BURAK YÖRÜK



İsviçre Saat Endüstrisinin efsanevi makinesi ETA 7750 ile gücü 
içerisinde kırk sekiz saat rezerv edebilen yeni tasarım; üst düzey 
işçilik ve yüksek kalite odağında hazırlanan uzun ömürlü yapısı, şık 
ve modern duruşuyla tarz sahibi erkeklerin favorisi olma yolunda 
iddialı bir aday. Saatte modern çizgileri geleneksel tasarım ögeleriyle 
harmanlayarak alışagelmişin dışında modeller geliştiren marka; bu 
saat ile senelere meydan okuyor. Klasik, casual ve konforlu giyim 
trendleriyle uyum içinde olan Jacques Philippe ile kullanıcılar 
zamandan bir adım önde! 

Zamana 
Meydan Okumak
‘’Modernly Traditional’’ mottosu ile 
Jacques Philippe; klasik ve modern 
unsurları bir araya getirdiği yeni 
tasarımında ETA 7750’yi kullandı.

10. Şube 
Sahrayıcedit’te
Kahvesine duyulan yoğun 
ilgiyle Juan Valdez, Türkiye’deki 
onuncu şubesinin açılışı için bir 
davet düzenledi.

Ülkede yürütülen sosyal sorumluluk projelerine verdiği 
önemle de bilinen markanın Kadıköy Sahrayıcedit’teki 
yeni şubesinin açılışına iş insanları ve cemiyet 
hayatından pek çok isim katıldı. Juan Valdez Türkiye’yi 
bünyesinde barındıran Honest Holding Yönetim 
Kurulu Başkanı Cengiz Deveci açılışın ardından yaptığı 
konuşmada; İstanbul, Ankara ve Bursa’daki şubelerle 
sınırlı kalmayacaklarını ve tüm şehirlerde var olmayı 
hedeflediklerini belirtti.  

haber



Frida’ya 
Çağdaş Yorum
Dünyaca ünlü ressam Frida 
Kahlo’nun yüz on altıncı doğum 
günü sebebiyle Meksika 
Büyükelçiliği ve başarılı Moda 
Tasarımcısı Seren Erdoğan, “Frida 
ve Diego’yu Yeniden Keşfetmek” 
sergisi düzenledi.

Portakal Çiçeği Residence’ta gerçekleştirilen sergiye ev sahibi 
sıfatıyla Meksika Büyükelçisi Jose luis Martinez Hernandez, 
Sri Lanka Büyükelçisi Saranya Hasanthi Urugodawatte, 
Hırvatistan Büyükelçisi Hrvoje Cvitanovic, Brezilya Büyükelçisi 
Carlos Martins Ceglia, Karadağ Büyükelçisi Perisa Kastratovic, 
Paraguay Büyükelçisi Ceferino Adrian Valdez Peralta, çok 
sayıda iş insanı, akademisyenler ve davetliler katılım gösterdi. 
Frida Kahlo’nun dünyaca tanınmış otoportrelerinin üzerine 
yaptığı sanatsal dokunuşlarla yeni bir eser ortaya çıkaran 
Moda Tasarımcısı Seren Erdoğan davet sırasında katılımcılara 
eserlerini büyük bir mutlulukla tanıttı. 

davet

ELIANA PICHARDO HRVOJE CVITANOVIC

KYENJYETAI ALIP

PERISA KASTRATOVIC

JOSE LUIS MARTINEZ HERNANDEZ

SARANYA HASANTHİ 
URUGODAWATTE

SEREN ERDOĞAN
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Renklerle 
8 Mart 
Kutlaması 
Dünya Emekçi Kadınlar Günü 
sebebi ile Hindistan savunma 
ataşesi konutunda Albay Manuj 
Garg’ın eşi Jugnu Garg ev 
sahipliğinde “Bütün Kadınlar” 
buluşması gerçekleşti.

Pek çok savunma ataşesinin eşleri Kadınlar Günü 
etkinliğinde bir araya gelerek doyasıya eğlendi. Hindistan’a 
özgü lezzetlerin ikram edildiği kutlamada renk cümbüşü 
yaşandı. 8 Mart’ın aynı zamanda Hindistan’da “Renk 
Festivali Holi” olarak kutlanması sebebiyle kadınlar 
yüzlerine çeşitli renklerde boyalar sürdüler. 

davet

JUGNU GARG



aş Devri’nden sonra ilk kez 1 Şubat 2023’te yeşil 
kuyruklu yıldız dünyaya çok yakın bir geçiş 
gerçekleştirdi. Depremi tetikleyen en önemli 
gök olaylarından biri bu kuyruklu yıldız 
geçişi. En son; türümüzün Afrika’nın ötesine 
uzandığı, mamutlar ve kılıç dişli kediler de 

dâhil olmak üzere büyük Buz Devri memelilerinin arazide 
dolaştığı ve Kuzey Afrika’nın ıslak, verimli ve yağmurlu bir 
yer olduğu zamanda Dünya’dan geçmişti. Elli bin yıl sonra 
gerçekleşen yeşil kuyruklu yıldızın etkisiyle önümüzdeki 
iki ay içinde yeni ay veya dolunay civarında başka bir 
deprem olursa sürpriz olmaz; ancak, depremin şiddetinin 
ve yönünün tahmin edilmesinin çok zor olduğunu burada 
bir kez daha tekrarlamak isterim. Brihat Samhita’nın “Ketu-

Chaar-Adhyay” bölüm 11’de, farklı kuyruklu yıldızların 
gökyüzündeki görünürlüğünün etkileri ayrıntılı olarak 
tartışılmıştır. Buna göre, yeşil kuyruklu yıldızın görünümü; 
yıkıcı doğa olaylarına, yangın ve kazalara neden olabilir. 
“Bhukampa Lakshan Adhya” bölüm 32’ye göre, bir kuyruklu 
yıldızın göründüğü sırada Agnay Mandal Nakshatra’da 
(Pushya, Kritika, Vishakha, Bharinim Magha, Poorva Bhadra 
Pada ve Poorva Phalguni) deprem tehlikesi vardır. Bu nedenle, 
yukarıda belirtilen Nakshatra’dan Ay’ın geçişi, dolunay veya 
yeni ayın gelmesi sırasında bir deprem tehlikesi ve ayrıca 
büyük bir yangın kazası olabileceğini ortaya koymakta. 20 
Şubat yeni ayı ve 7 Mart dolunayı, gezegen hesaplarına göre 
büyük liderler için deprem ve tehlike gibi doğal afetlere karşı 
çok hassas enerjileri barındırmakta.

T
Astrodeha Astroloji Okulunun kurucusu Dr. Astrolog Șenay Devi, doğa 
olaylarını gezegen hesaplarıyla ele alarak astrolojik verilerle depremleri 
açıklıyor. Dünyanın astrokartografi analizini yapan Devi, gezegenlerin 

enerjilerini pozitif bir șekilde yansıtmak için neler yapılabileceğine ıșık tutuyor... 

Dünya Astrokartografi  Analizi 
Depremler ve Doğa Olayları

Senay Devi

astroloji
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yıl önce ortaya çıkmış olan yeşil bir kuyruklu yıldız 
gökyüzünde görüldü. Varahamihira’ya göre bu geçişin etkisi 
iki ay sürebilir.

Öğretmen Satürn Burç Değiştiriyor! Anka Kuşu 
Küllerinden Yeniden Doğuyor!
Depremler; yeni ay, dolunaylar gibi doğa olaylarıdır. 
Bizleri deprem değil, yanlış yapılanmalar öldürüyor. 
Gökyüzünün bizlere mesajı: “Değerlerine sahip çık, bizlik 
bilincine eriş, tedbirlerini arttır. İnsanları ötekileştirme, 
korku enerjisinden çık ve sevginin şifasında birleş.” 
Dünyamız yeryüzü ve gökyüzü enerjileri ile yeni bir 
boyuta dönüşürken ilkel beynimizi evirmemiz gereken çok 
hassas bir döngüdeyiz. İşte bu ilkeler ile hareket etmemiz, 
geleceğimizi şekillendirmemiz açısından çok ama çok 
önemli. Topraklarımıza imza atmış Mimar Sinan’ın deprem 
terazileri, bilinçli, sağlam, dayanıklı, teknik ve hesaplamalar 
ile yapmış olduğu yapıları gibi; ülkemizin her noktasında, 
aynı bilinç ve ustalıkla bir an önce yapılar sağlanmalı ve 
bizler bu bilince toplumsal olarak erişebilmek için elimizden 
gelen tüm gayreti, acılarımıza yenileri eklenmeden 
göstermeliyiz.

7 Mart 2023’te Satürn, Kova’dan, 14 Şubat 2026’ya kadar 
kalacağı Balık burcuna geçiyor. Satürn, Kova’da karmik 
döngüyü tamamlıyor. Satürn ilk olarak Aralık 2020’de, 
Büyük Kavuşum olarak bilinen kadersel bir hizalanma 
altında Kova burcundaydı. Bu nadir hizalanma, Satürn’ün 
Kova enerjisinde açılmasının yolunu açtı. Artık bu 
döngünün sonuna geldiğimize göre, Aralık 2020’den bu 
yana hayatınızda ortaya çıkan temaları, kalıpları veya 
dersleri tekrar düşünün. Sınırları nereye koymak zorunda 
kaldınız? Hayatınızdaki şeyler için nerede adım atmak ve 
sorumluluk almak zorunda kaldınız? Nerede geri çekildiğini 
hissettiniz? Bunların hepsi, Satürn’ün enerjisinin, bizi 
gerçekten istediğimiz ve sorumluluk almamız gereken 
şeylerle daha derinden bağlama çabasıyla ilham verebileceği 
şeylerdir. Satürn, disiplinli bir öğretmen gibidir. Sert dersler 
getirebilse de, bizi tam potansiyelimizi ortaya çıkarmaya 
yönlendiriyor. 

24 Şubat 2023’ten 13 Mart 2023’e kadar Mars ve Satürn arasında 
iki ağır malefik olan Vedha da olacak. Vedha, (perdeleme) transit 
anlamına gelir. 24 Şubat – 13 Ekim 2023 dönemi, dünyada 
şiddetli depremler için en eğilimli zaman dilimidir. Dünya ve 
Türkiye’de Akdeniz hattı; Türkiye’nin güneyi, doğu ve kuzey 
doğu, kuzey batı bölgeleri, Kıbrıs, Suriye, Endonezya, Meksika, 
Filipinler, Hindistan, Çin gibi kıyı bölgelerine yakın ülkeler için 
zorlayıcı olabilir ve gezegenler de hava burçlarında olduğu için 
güçlü kasırgalar meydana gelebilir. Eğilimli ve yoğun soğuk 
havaya sahip ülkelerde de şiddetli kar fırtınaları yaşanabilir. 
Tüm ülkelerin analizlerini tek tek incelemek çok zor ancak, 
bu analizim, en dikkat edilmesi gereken ülkeleri kapsamakta. 
Depremler, kasırgalar ve şiddetli kar fırtınaları; hava yolu 
kazaları ve hava yoluyla yayılan hastalıklar için keskin enerjileri 
barındırmakta. Bir de not düşmek istiyorum: İstanbul’un 
astrokartografi analizinde bir yıl içinde büyük ve yıkıcı bir 
deprem enerjisini gösteren gezegen yerleşkeleri bulunmuyor!

Sismik Aktiviteler ve Doğa Olayları, Depremler 
İçin Astrolojik Veriler
Geçen yüzyılın en önemli astrologlarından  Dr. BV Raman, iki 
yüzden fazla büyük depremin haritasını, gezegensel konumunu 
çıkardıktan sonra bazı astrolojik formülleri ortaya koymuştur. 
Dr. Raman, “Hava Durumu ve Depremleri Tahmin Etmede 
Astroloji” adlı kitabının altmış altıncı sayfasında, depremlerle 
ilgili geçmiş tahminlerinden bazı örneklerle birlikte önemli 
ipuçları vermiştir.

Garga Samhita’ya göre de depremler en çok tutulma, dolunay 
veya yeni ay civarında meydana gelir. Mars, Satürn, Rahu ve 
Jüpiter gibi büyük gezegenler karşılıklı Kendra (kare) veya 
Trikona’da (üçgen) olduğunda, o zaman daha fazla deprem 
olasılığı vardır. Büyük depremler çoğunlukla gece yarısı, 
öğlen veya sabahın erken saatlerinde meydana gelir. Büyük 
gezegenler toprak elementinin burçlarında (Boğa, Başak ve 
Oğlak) ya da Kova, Terazi ya da İkizler gibi hava elementinin 
burçlarındayken çok şiddetli depremler meydana gelebilir.

Türkiye ve Suriye depremleri sırasında Mars dünyevi Boğa 
burcundaydı ve Satürn hava burcu Kova da geçiş yapıyordu. 
Venüs de Kova burcundaydı ve Güneş dünyevi Oğlak burcunda 
hareket ediyordu. Deprem, 5 Şubat 2023 dolunayının ertesi günü 
sabahın erken saatlerinde meydana geldi. 5 Şubat’taki Dolunay 
sırasında Mars Boğa burcundaydı ve yirmi dört dereceden fazla 
eğimi, onu “sınır dışı” hareket haline getiriyordu. Ertesi gün 
Ay, Magha Nakshatra’ya ulaştığında Türkiye-Suriye sınırında 
her iki ülkeyi de kötü etkileyen 7.8 büyüklüğünde bir deprem 
meydana geldi.

Büyük Bir Deprem Öncesi Doğada Görülecek 
Alametler
Klasik metin Brihat Samhita’da deprem tahminine tam bir 
bölüm ayrılmıştır. 32 numaralı “Bhukampa Lakshana Adhyay” 
bölümünde, deprem tahmininde gözlemlenmesi gereken bazı 
önemli ipuçlarından bahsedilmiştir. Acharya Varahamihira’ya 
göre Vyavya Mandal takımyıldızlarında, bir depremden 
önce, gökyüzünde her yerde duman, tozlu fırtınalar var ve 
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depremden önce yıldızların kırılması veya göktaşı düşmesi 
görülür, kuvvetli rüzgâr ve orman yangını da gözlemlenir. 
Türkiye ve Suriye’de meydana gelen deprem, ateş çemberinin 
(Agni Mandal) Magha takımyıldızında oldu. O gün, elli bin 
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Satürn’ün bizimle işi bittiğinde, kendimizi daha akıllı, daha 
olgun ve olmak istediğimiz yerle daha uyumlu hissederiz. 
Satürn aynı zamanda “Karmanın Efendisi” olarak da bilinir ve 
Zodyak’ın her burcundan geçerken tüm karmik enerjilerimizin 
dönüşüp dengelenmesini sağlar. Şimdi, hareket halindeki 
Satürn ile bir değişim hissedeceğiz. Kova derslerindeki eski 
Satürn’ün tamamı doruk noktasına ulaşacak ve kapanışı 
bulmamıza ve yarım kalan işleri tamamlamamıza yardımcı 
olacak. Satürn, Kova burcundan ayrılmadan önce, tüm karmik 
ödüllerimizi de teslim edeceğinden emin olacak! Aslında eski 
astrologlar; Satürn’ün, bir burçtan çıktığında, yaptığımız tüm 
sıkı çalışmaları bize hatırlatmak ve ödüllendirmek için her 
zaman bir hediye bıraktığı konusunda hemfikir olmuşlardır. 
Satürn, Balık burcunda yeni bir döngüye girmeye hazırlanırken, 
evrenden gelen hediyelerinize dikkat edin! Önünüze çıkanlara 
açık kalın ve herhangi bir zor dersi ve onlar sayesinde bugün 
kim olduğunuzu, onurlandırıp onurlandıramayacağınızı görün.

Satürn Balık Burcuna Geçiyor
Satürn, saat diliminize bağlı olarak 7-8 Mart 2023’te Balık 
burcuna geçecek. Satürn’ün Zodyak kuşağındaki konumu, 
toplum olarak nerede bir gerçeklik kontrolü kazanmaya, 
adım atmaya ve daha fazla sorumluluk almaya zorlandığımızı 
gösterir. Balık, Zodyak’ın son burcudur, bu nedenle Satürn’ün 
buradaki hareketi aynı zamanda daha büyük bir döngünün 
bitişini veya tamamlanma noktasını gösterir. Bir bakıma, 
Satürn’ün Balık burcuna geçişini toplu bir Satürn dönüşü 
gibi düşünebilirsiniz, burada hepimiz Satürn’ün tüm Zodyak 
boyunca dolaşırken karmik derslerini ve armağanlarını 
işliyoruz ve ilerliyoruz.

Balık; ışığı, karanlığı ve görünmeyen dünyaları temsil eden bir 
su burcudur. Soyut fikirleri, yaratıcılığı, şefkati ve akışa ayak 
uydurmasıyla bilinir. Balık değişken sudur, yani uyarlanabilir, 
serbestçe akar ve etrafındaki dünyanın enerjilerine açıktır. 
Satürn çok topraklanmış, dünyevi bir enerjidir. Yasalar, 
sınırlar, sorumluluklar ve kısıtlamalar gibi şeyleri yönetir. 
Satürn’ün enerjisi bazen bir uyandırma çağrısı gibi hissedebilir, 
bizi gerçekliğe geri getirir ve eylemlerimizin ve kolektifin 
eylemlerinin sonuçlarıyla yüzleşmemizi sağlar. Satürn’ün 
Balık burcundaki varlığı bu nedenle biraz ağır gelebilir. Bu 
normalde sulu, sezgisel ve hassas Balık burcu enerjisi; biraz 
daha katı, biraz daha topraklanmış ve biraz daha içine kapanık 
olmaya zorlanacak. Bunu şu şekilde düşünebilirsiniz: Eğer 
Balık düzgün akan bir suysa, Satürn’ün varlığı barajlar inşa 
edecek. Bu barajlar suyu verimli ve daha faydalı bir yöne 
yönlendirebilir ancak, aynı zamanda daha boğucu veya kontrol 
edici de olabilir. Bu iki enerji arasında bir denge oluşturmanın 
bir yolu var. Balık enerjisinin yaratıcı, somut olmayan, 
dışarıdaki fikirleri, Satürn sayesinde gerçeklikte bazı kökler 
kazanabilir. Bu; yaratıcı, hatta ruhani fikirleri almamıza ve 
onları bu üç boyutlu dünyada fiilen hayata geçirmemize izin 
verebilir. Balık enerjisi bir müzik parçası gibiyse, Satürn’ün 
varlığı notaları yazmamıza yardımcı olabilir, böylece müzik 
parçası yalnızca kafamızda yaşayan bir melodiden çalınabilen, 
dinlenebilen ve sonsuza kadar kullanılabilir bir şeye geçebilir.

Gerçek Dünyada Satürn Balık’ta
Yaratıcı, buluşçu veya ruhsal bir alanda çalışıyorsanız, 
Satürn’ün varlığı tüm fikirlerinizi almanıza ve onlarla bir 
şeyler inşa edebilmeniz için onlara kök salmanıza yardımcı 

astroloji

olabilir. Satürn çok temelli, pratik bir enerjiye sahiptir, bu 
yüzden bunu Balık burcunun yaratıcılığıyla birleştirin. Burada 
yaratıcı fikirlerinizi alıp hayata geçirmenize ve hatta onları 
bir işe dönüştürmenize yardımcı olacak bir denge vardır. Balık 
aynı zamanda din ve maneviyatla da bağlantılıdır, bu nedenle 
burada Satürn ile din ve maneviyat ve bunun toplumu yöneten 
yasalar ve kurallarla nasıl bağlantılı olduğu hakkında pek çok 
tema olabilir. Maneviyat ve sağlıklı yaşam endüstrisi de bu enerji 
altında bir uyandırma çağrısı alabilir veya kişisel olarak, manevi 
veya dinî bağlantınızla ilgili kendi tutum ve inançlarınızın 
değiştiğini görebilirsiniz. Öğretilmiş yanlış bilgi ve öğretiler, 
gerçeğin doğruluğuna uyanıyor!

Satürn Balık geçişinde kendimize soralım: Seçtiğin hayatın, 
davranışlarının, sözlerinin, dünyaya yaydığın enerjinin 
sorumluluğunu nasıl alabilirsin? Satürn; adım atmamızı, 
hayatlarımız için sorumluluk almamızı ve gerçek, özgün 
benliklerimize uygun hareket etmemizi istiyor. Satürn, bizi 
sıkışmış veya boğulmuş hissettiren sınırlar ve kısıtlamalar 
getirebilir, ancak bu yalnızca, gerçekten neyi istediğimizi ve 
neyi savunmaya istekli olduğumuzu anlamak adına zaman 
ayırabilmemiz içindir. Balık burcundaki Satürn ile aşağıdaki 
temaları fark edebiliriz:

• Atalarımızın geleneklerini, öğretilerini daha iyi kavramak.
• Soyumuzu anlama arzusu.
• Yaratıcılığımızı yeniden düzenlerken yaratıcı bir şekilde 
sıkışmış veya geride kalmış hissetmek.
• Biz ruhsal bağlantımızı yeniden düzenlerken ruhsal olarak 
sıkışmış veya geride kalmış hissetmek.
• Akışa uymaya karşı yapı arasında bir itme-çekme enerjisinin 
farkındalığı.
• Yaratıcı ve manevi fikirlerimiz için daha büyük bir topraklama 
ve yapı duygusu.
• Sevdiklerimiz ile daha yakından ilgilenme ve onlara şefkat 
gösterme arzusu.
• Başkalarının refahına daha fazla vurgu.
• Üst duyularımıza artan hassasiyet.
• Yasalar ve din ile ilgili sorunlar.
• Genel olarak dinî konular.
• Merhamet verme ve alma şeklimizi yeniden dengeleme 
ihtiyacı.

Balık Döngüsünde Kendi Satürn’ünüzü 
Değerlendirmek
Satürn’ün Balık burcundan en son geçişi 1994-1996 arasındaydı. 
Bu yüzden o kadar eskileri hatırlayabiliyorsanız, bu süre zarfında 
sizin için hangi temaların ortaya çıktığını düşünün. Tam olarak 
aynı şey tekrar olmayacak, ancak benzer temaların veya derslerin 
geliştirildiğini fark edebilirsiniz. Doğum haritanızı biliyorsanız, 
hayatınızın hangi alanlarında Satürn’ün sizi etkileyeceğini 
anlamak için hangi evin Balık tarafından yönetildiğine de 
bakabilirsiniz. Doğum haritanızdan emin değilseniz, 7-8 Mart 
tarihlerinde sizin için hangi temaların ya da olayların ortaya 
çıktığına da dikkat edebilirsiniz. Ayrıca Balık burcundaki 
Satürn’ün, 19 Şubat’ta Balık burcundaki yeni ayın altına neler 
getireceğine dair bazı bilgiler edinebilirsiniz. Balık burcundaki 
Satürn’ün getirdiği sorunlar ne olursa olsun, hayatınızın bir 
alanına meydan okunacağını bekleyebilirsiniz. Yapacak çok şey 
olsa da, diğer taraftan daha bilge, daha olgun ve ruh yolunuzla 
daha bütünleşmiş olarak çıkacaksınız. Balık burcundaki Satürn 
enerjisini yaşamlarınıza pozitif bir şekilde yansıtmak için:

• Maneviyatım benim için gerçekten ne anlama geliyor?
• Yaratıcı vizyonlarımın sorumluluğunu nasıl alabilirim?
• Hayallerimi gerçeğe dönüştürmek için yapabileceğim bazı 
somut şeyler nelerdir?
• Kendimi daha iyi anlayabiliyorum…
• Bu durumla ilgili gerçek düşüncelerim ve hislerim…
• Hareketsiz kaldığımda sezgilerim...
• İnançlarım bana ne hissettiriyor...
• Şefkatli yanımı daha iyi ifade edebilirim…

Kova Burcundaki Plüton Etkilerinin Yansımaları
• Bireysel liderlerden liderlik gruplarına geçişi
• Bireyselliğinizi ifade etmek için daha fazla baskı ve 
dönüşüm
• İş dünyasında ve devlette, yukarıdan aşağıya güç 
yapılarının dönüşümü
• Topluluk oluşturmaya daha fazla odaklanma
• Sürü zihniyeti veya “grup düşüncesi” ile ilgili  devrimsel 
değişimler
• Teknoloji aracılığıyla zihin kontrol taktikleri
• Teknoloji/yapay zekâ patlaması
• Teknoloji şirketleri güç kazanıyor
• Gölgeli teknoloji şirketi uygulamalarının ifşa edilmesi
• Büyük teknoloji şirketleri güçten düşecek
• Mikroçip teknolojisi
• Deneysel veya devrimci fikirler/teknolojiler
• Tıpta devrim niteliğinde gelişmeler
• Ses, hava dalgaları ve lazerleri kullanarak tıbba yeni 
yaklaşımlar
• Alternatif şifa uygulamalarının büyümesi
• Gökbilimde yaşanacak büyük ve kalıcı gelişmeler
• Merkezi olmayan para birimleri/ana akım kripto para 
birimleri ile ilgili büyük değişimler
• Yeni bir internet  sistemi ortaya çıkabilir 
• Çevrimiçi içeriğin mülkiyeti ve telif hakları ile ilgili yasal 
yaptırımlar
• Yerleşim yerleri ve eski yapılar ile ilgili yasal değişiklikler
• Robotik ve yapay zekânın daha güçlü ortaya çıkışı. 
 
Gökler rehberiniz, yolunuz ışık olsun... 

Satürn, disiplinli bir öğretmen 
gibidir. Sert dersler getirebilse de, 

bizi tam potansiyelimizi ortaya 
çıkarmaya yönlendiriyor.
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• Yerleşim yerleri ve eski yapılar ile ilgili yasal değişiklikler
• Robotik ve yapay zekânın daha güçlü ortaya çıkışı. 
 
Gökler rehberiniz, yolunuz ışık olsun... 

Satürn, disiplinli bir öğretmen 
gibidir. Sert dersler getirebilse de, 

bizi tam potansiyelimizi ortaya 
çıkarmaya yönlendiriyor.



“Tek Yürek” 
Galada
MKE Ankaragücü tarihinin ve 
kuruluş hikâyesinin anlatıldığı 
“Tek Yürek İmalat-ı Harbiye” 
filminin galası görkemli 
bir törenle Nata Vega’da 
gerçekleşti.

Ankaragücü Başkanı Faruk Koca, kulüp yöneticileri, 
Ankaragücü futbolcuları ve teknik sorumlular ile iş 
hayatından önemli isimler davete yoğun ilgi gösterdi. 
Galada konuşma yapan Koca, “Biz filmin adını 
‘Tek Yürek İmalat-ı Harbiye’ olarak belirlemiştik. 
Yaşadığımız felaketten sonra da ‘tek yürek’ başlığı 
altında birleşmenin pozitif etkisini gördük. Bu film 
gerçekten bir milletin yoktan nasıl var olduğunu 
gösteriyor. Gerçek hikâyelerden yola çıkılarak yapıldı.” 
dedi. 

davet
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Filmin 
galasına MKE 
Ankaragücü 
yöneticileri, 
futbolcuları, 
teknik sorumlular 
ve iș dünyasının 
önde gelen 
isimleri katıldı.

SİTARE AKBAȘ MURAT KÖSE DUYGU ÇALI MEHMET ȘAHİN

CAN ÇAVUȘOĞLUSEDEF ȘAHİN FARUK KOCA ZEYNEP KARAMANCI



Bu yıl nisan ve mayıs aylarında yılın ilk tutulmalarının yașanacağını belirten 
Holistik Astrolog Duygu Demir, pandemiden bu yana devam eden enerjinin 

bittiğinin ve ülke üzerindeki kara bulutların dağıldığının haberini veriyor. 
Astroloji Gurusu olarak da bilinen Duygu Demir, bu tutulma sırasında 

gezegenlerin burçlara etkilerini MAG Okurlarıyla paylașıyor.

Baharda Değişim Rüzgârları Esecek

Duygu Demir
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20 Nisan tarihinde Koç burcunda,
Koç - Terazi ekseninin ilk tutulması olarak, 

bir Güneș tutulması meydana gelecek. 
Hemen ardından 21’inde Merkür retrosu 
bașlıyor ve retronun ortasında, 5 Mayıs’ta 

Akrep - Boğa hattında, Akrep’teki son 
tutulmayı yașayacağız.

andemi döneminden beri devam eden kış 
enerjisi bitiyor, ülkemiz üzerindeki kara bulutlar 
sonunda dağılıyor! Bu yılın nisan ayı ile beraber, 
ihtiyacımız olan değişim rüzgarı başlıyor. Artık 
bir nefes alabiliriz. Bundan sonra hayatın bizden 

istediği, cesur ve atak davranarak bize sunduğu fırsatları 
değerlendirmemiz.

Paulo Coelho’nun “Şeytan ve Genç Kadın” kitabında dediği gibi: 
“Hiç beklemediğimiz zamanda hayat karşımıza bir meydan 
okuma çıkararak cesaretimizi ve değişmeye gönüllü olup 
olmadığımızı sınar. Böyle bir anda, hiçbir şey olmamış gibi 
yapmanın ya da hazır olmadığımızı söylemenin hiçbir anlamı 
yoktur. Bu davet sizi beklemez. Hayat geriye dönüp bakmaz. 
Yüksek kaderimizi kabul edip etmemek konusunda karar 
vermek için bir hafta süre yeter de artar bile.”

Bu yıl nisan ve mayıs aylarında yılın ilk tutulmalarını 
yaşayacağız. 20 Nisan tarihinde Koç burcunda, Koç - Terazi 
ekseninin ilk tutulması olarak, bir Güneş tutulması meydana 
gelecek. Hemen ardından 21’inde Merkür retrosu başlıyor 
ve retronun ortasında 5 Mayıs’ta Akrep – Boğa hattında, 
Akrep’teki son tutulmayı yaşayacağız. Geçtiğimiz iki yılı, yarım 
kalanlarıyla son bir kez yüzleşerek kapatacağız. Bu ikisinin 
bir arada yaşandığı geçiş dönemlerinde büyük değişimler ve 
sürprizler yaşamışız genelde. 

Koç – Terazi ekseni, ilişkiler alanı diye geçer. Gökyüzündeki 
kuzey ay düğümü, yani hayatın “Bu yönü takip et.” dediği taraf 
Koç burcu alanı olacak. Koç burcu; hayatta kalma, var olma 
savaşıyla, bireysellikle ilgilidir. Anlık hareketlerle, isteklerini 
acil tatmin etme ihtiyacıyla, özgürlükle, karar verip hemen 
dürtüsel şekilde eyleme geçmekle ilgilidir. Bu enerji ilham 
doludur, yol açar, ışık tutar, daha önce yapılmamış olanı 
hemen ve ilk yapmakla çok ilgilidir. Aynı zamanda rekabetten 
beslenen, savaşçı, yıkıcı olabilen ve öfke dolu bir enerjidir. 
Haliyle 2023 yılında hem askerî anlamda zorlayıcı, savaşçı 
enerjiler ve bencillik hâkim olacak hem de ilham veren yeni 
buluşlar ve girişimler yapılacak. Koç burcu kahramanlıkla da 
ilgili olduğu için halkın hayran olduğu, kurtarıcı gibi gördüğü 
liderler de doğacak. 20 Nisan 2023’te Koç burcundaki güneş 
tutulması, bitişler ve bu vesile ile yapılan başlangıçları anlatan 
29 derecede olacak. Bireysel hayatlarımızda yıkıcı olmadan 
kendimizi seçtiğimizde cesur ve besleyici adımlar atabileceğiz.

Dünya çapında baktığımızda ise aşağıdaki temalarda keskin 
olaylar yaşama ihtimalimiz yüksek:

• Yangınlar, aktif volkanlar, enerji, kuraklık, güneş patlamaları
• İtfaiyeciler, maden ocakları, demir çelik işleri
• Siyaset mağdurları, sansasyonlar
• Rütbesiz askerler, bir ülkenin savaş kapasitesi ve saldırganlığı, 
askerî mühimmat
• Saldırılar, saldırma, fethetme isteği, er ve erbaşlar
• Patlayıcılar, patlamalar, cam işleme ve cam sanayi
• Rekabete ve mücadeleye dayalı sporlar, sporcular
• El aletleri, iş makineleri
• Liderler, öncüler, kahramanlık yapanlar, kahramanlar
• Arabalar, araçlar, otomotiv sektörü, motorlu tüm taşıtlar, 
hız, ralli
• Ameliyatlar, operasyonlar, cerrahlar, beyin cerrahları
• Girişimcilik, bireysel girişimler, seri girişim yapan kişiler

P

Bu tutulmanın enerjisi haziran ve temmuz aylarında güçlü 
şekilde hissedilmeye devam edecek, çünkü sırasıyla önce 
Plüton, sonra ay düğümleri tutulma derecesine gelecek. 17 
Temmuz’da Yengeç burcundaki yeni ay, önemli gelişmelere 
işaret ediyor. Peki bu iki tutulma benim burcuma ne vaat 
ediyor derseniz eğer:

Koç 
Sevgili Koçlar; 2023 yılı, hayatınız boyunca 
unutamayacağınız kadar büyük bir yıl olacak sizin 
için. Kariyeriniz, toplumdaki yeriniz ve duruşunuz, aile 
hayatınızı korumak için 2008 yılından bu yana verdiğiniz 
emekleri, mücadeleyi değerlendireceksiniz. Kendinize, kendi 
isteklerinizi öncelik alan yeni bir rota çizeceksiniz. Nisan ayı 
köklü kararlara işaret edecek. Bu kararları uygulamanız ise 
haziran ve temmuz aylarını bulacak. Bazılarınız bu süreçte 
kariyer, şehir değiştirebilir veya ilişkilerine dair büyük 
kararlar alabilir. Ekim ayı ile beraber artık yeni rota çizilmiş, 
harekete geçilmiş ve yeni düzeni oturtmak için sistem 
kurulmuş olacak.

Boğa 
Sevgili Boğalar; yoğun değişimlerin olduğu sert bir yılı geride 
bırakıyorsunuz. 2023 yılına biraz daha sakin bir şekilde, 
olanı biteni gözlemleyerek başlamak isteyebilirsiniz. 5 Mayıs 
tutulması ile ilişkilerde tekrardan denge yakalanacak. 16 
Mayıs itibarıyla, Jüpiter’in burcunuza geçmesiyle ödülleri 
toplamaya başlıyorsunuz. On iki yılda bir olan Jüpiter geçişi 
size şans, bereket, bolluk getirecek. 28 Ekim tutulmasıyla, 
her şeyin yolunda olduğunu görebilirsiniz. 2023 yılında 
sağlığınıza özen göstermek önemli olacak.



İkizler 
Sevgili İkizler burçları; 2022 yılı sizleri kontrol dışı olaylarla ve 
maalesef günlük hayattaki zorlu koşturmacalarla sınadı. 2023 
yılında artık bu enerjiyi yavaştan geride bırakıyorsunuz. Nisan 
ayında tutulma ile öncelik listeniz değişebilir. Artık 2024 
sonuna kadar yeni hedeflerinizin peşinden gidiyorsunuz

Yengeç
Sevgili Yengeçler; ilişkiler ve kariyere dair on üç, on dört yıldır 
verdiğiniz emeklerin karşılığını alacaksınız. Nisan ile ağustos 
arası evlilik, aile hayatı, ilişkiler söz konusu. Kritik kararlar 
almanız gerekebilir.

Aslan
Sevgili Aslanlar; 20 Nisan’da Koç burcundaki tutulma ile 
hayallerinizin peşinden gitmeye başlıyorsunuz. Kiminiz 
yeni bir girişimde bulunacak, uzaklara seyahat edecek veya 
yepyeni bir eğitime başlayacak. Klasik çalışma düzeninden 
uzaklaşıp ruhunuza iyi geleni takip edeceksiniz.

Başak 
Sevgili Başaklar; bu yıl artık Koç-Terazi burcuna geçen 
tutulmalar, ilişkilerdeki uzun vadeli kararların ön plana 
çıkacağını söylüyor ve finansal koşulları doğru yönetmenin 
önemine işaret ediyor. 20 Nisan tutulması ile partneriniz 
hayatıyla ilgili büyük kararlar alabilir. Maalesef ki aile içinde 
sağlıkla ilgili temalarla ilgilenebilirsiniz. Sonrasında 16 Mayıs 
tarihinde Jüpiter’in Boğa burcuna geçmesiyle birlikte hayata 
daha umut dolu yaklaştığınız ve birçok şeyi rahatça yola 
koyabildiğiniz bir dönem başlayacak.

Terazi
Sevgili Teraziler; 2023 yılı sizin için oldukça önemli olacak. 
20 Nisan’da karşıt burcunuz Koç’ta sert bir tutulma olacak. 
Uzun zamandır hayatınız ve ilişkilerinize dair verdiğiniz 
mücadelenin sonuna geliyorsunuz. Bu tutulmanın etkileri 
haziran ve temmuz aylarında da yoğun şekilde hissedilecek. 
Bu süreçte ilişkilerinize dair büyük kararlar alabilir, 
aile içinde uzun zamandır devam eden bazı süreçleri 
sonlandırabilirsiniz. 

Akrep
Sevgili Akrepler; son iki yıldır sizi zorlayan, mücadele ettiren 
zorlu geçişler artık 2023 ile beraber geride kalmaya başlıyor. 20 
Nisan tarihinde Koç burcundaki ilk tutulma meydana gelecek 
ve iş ortamınız, günlük hayatınızla ilgili sizi zorda bırakan her 
şeyi sonlandırıp yeni girişimlerde bulunmak isteyeceksiniz. 5 
Mayıs tutulması ile kendiniz ve hayatınıza dair güçlü, olumlu 
kararlar alacaksınız. Artık Satürn, Balık burcunda hareket 
ediyor olacak ve rüzgârın arkanızdan esmeye başladığını 
iyiden iyiye hissedeceksiniz. 

Yay
Sevgili Yaylar; 2023 yılında Koç ve Terazi enerjisi baskın 
olmaya başlayacak. Bu iki burcun etkisi sizi besleyen, 
büyüten, olumlu enerjiler olduğu için dünya genel 
anlamda karışık olsa dahi kendi yolunuzu bulabildiğinizi 
hissedeceksiniz. 20 Nisan’daki tutulma ile bazı köklü kararlar 
almak isteyebilirsiniz. 5 Mayıs tutulması ile son iki yıldır 
uğraştığınız krizlerin ve belki de bazı depresif durumların 
artık sonlanmaya başladığını göreceksiniz. Halen daha bazı 
pürüzleri yönetmek gerekebilir. 

Oğlak
Sevgili Oğlaklar; 20 Nisan tutulması ev hayatı ve yaşam 
alanınıza dair en önemli karar zamanı. Bunları 17 Temmuz 
yeni ayına kadar hayatınızda oturtacak, yılın kalanında ise 
son revizyonları ve düzenlemeleri yapacaksınız. Ekim ayıyla 
beraber kariyerinizde güzel bir sıçrama dönemi sizi bekliyor.

Kova
Sevgili Kovalar; Nisan ve Haziran aylarında köklü 
değişimlerin, güçlü atılımların, hırsla hareket etmenin 
temsilcisi Plüton, burcunuza geçecek. Bu iki buçuk aylık 
geçiş önemli, zira Plüton 2024 sonrasında yirmi yıl boyunca 
burcunuzda hareket edeceği için 2023 içinde bu geçişin bir 
fragmanını yaşayacaksınız. Bu dönem size hem tutkuyla 
istediklerinizi elde edebileceğinizi gösterecek hem de bazı 
alışkanlıklarınızı kökten değiştireceğinizi. Öte yandan 
nisan ayı itibarıyla tutulmalar Koç-Terazi eksenine geçiyor, 
sizi kendiniz ve hayatınızla ilgili güçlü kararlar almak için 
destekleyen bir dönem başlıyor.

Balık
Sevgili Balıklar; 2023 yılında maddi koşullarınızı değiştirecek 
önemli gelişmeler olacak. 20 Nisan’daki tutulma ile 
yatırımlarınız, kazandığınız para, nereden para kazanmak 
istediğinizle ilgili önemli atılımlarınız olacak. 5 Mayıs Akrep 
tutulması sizi hayalleriniz, ilişkiler, beraber gelecek planları 
yapma konusunda olumlu etkileyecek. Zira zaten 7 Mart 
tarihinde burcunuza geçen Satürn önümüzdeki iki buçuk yıl 
boyunca yeni ve güçlü bir hayat inşa etmenizi destekleyecek. 
Geçtiğimiz yıllardaki kontrol dışı yaşanan zorlukları artık 
bir kenara bırakacak ve hayatın kontrolünü elinize almaya 
başlayacaksınız.  

Koç burcu kahramanlıkla da ilgili olduğu 
için halkın hayran olduğu, kurtarıcı gibi 

gördüğü liderler de doğacak.
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elaket kaydırması (İngilizce doomscrolling veya 
doomsurfing), tek seferde çok fazla olumsuz 
habere maruz kalma eylemine verilen bir addır. 
Ruh sağlığı uzmanları, bu eylemin hepimiz 
için zararlı bir konu olduğunu savunuyorlar. 
Pandemide başlayıp her olumsuz durumda daha 

da artan bir hale dönüşen bu durum artık hepimizin ortak 
konusu haline geldi. Özellikle çocukların ve gençlerin çok daha 
fazla korunması gereken bir durum.

“Felaket Kaydırması” Nedir? Nasıl Kurtulabiliriz?
Türkçe karşılığı tam olmasa da; genelde kötü haber bağımlılığı, 
uzun saatler negatif haber okuma eğilimi ve felaket kaydırması 
gibi tanımlayabiliriz. Biz hüzünle beslenmeye meyilli bir 
toplumuz; biliyorsunuz gözyaşı yoksa bir dizi ya da film iş 
yapmaz. 

Negatiflik, eğilimimizi tanımlamak için kullanılan bir 
terim. Sosyal medyada kendinizi, negatif bir haberi çok 
dikkatli incelerken buluyorsanız ve engel olamadığınız bir 
şekilde ilginizi çekiyorsa büyük ihtimalle felaket kaydırması 
yapıyorsunuzdur. Araştırmalar gösteriyor ki, bu duruma 
meraklı olan kişiler daha fazla depresyon, anksiyete ve 
uykusuzluk yaşıyor. 

Neden Engel Olamıyoruz? 
Bu sorunun cevabını şöyle açıklayabiliriz: Kontrol bizdeymiş 
gibi hissediyoruz. Böyle zamanlarda kontrol duygusuna büyük 
bir ihtiyaç duyarız. Sürekli olumsuz haberleri kaydırdığımızda, 
hâkim olma ve bu duruma karşı bir planı olma hissi oluşmaya 
başlar. Sosyal olarak konunun içinde olmak ve insanlarla 
bunu tartışabilmek iyi hissettirir. Bu yönüyle, aslında bir 
kaygı bozukluğuna benzer. Bizim gibi düşünen, ortak fikirde 
ve görüşte olanları gördükçe haklı olduğumuzu düşünürüz, 
onaylanmış hissi gelişir.

Olumsuz Haberler Bağımlılık Yapabilir
Medya sistemi ve sosyal medya algoritmaları, sizi bir konuda 
haber ve içerik bombardımanına tutmak üzere planlanmıştır. 
Bu durumun içine bir süre sonra sıkışıp kaldığınızı görürsünüz.
Bu, yaradılıştan gelen tetikte olma ve adrenalin sisteminin aktif 
olması ile bizi sürekli tetikler, stres hormonumuz artar, kortizon 
hormonumuz yükselir, bedensel problemler yaşamaya başlarız, 

F

Deprem ve sel felaketleri derken aslında maruz kaldığımız 
bu negatif șeylerin bir takıntıya dönüșeceğinden 

habersizdik. Uzun süredir yavaș yavaș dile getirilen, birkaç 
yıldır hayatımızda olan yeni bir terim artık tam anlamıyla 

hayatımıza girdi: Felaket kaydırması. 

Doomscrolling Bağımlısı 
Olabilirsiniz

karma

Özgür Aksuna
ozgur@ozguraksuna.com
www.ozguraksuna.com

kilo alma dahil birçok değişimi beraberinde getirir bu durum. 
Bilgi edinmek güzeldir ancak bu süre iki saatten fazla olmaya 
başladıysa önlem alma vaktidir. Baş ağrısı çekiyorsanız, uyku 
ve sindirim problemleri yaşamaya başladıysanız temas ettiğiniz 
medya içeriklerini değiştirmek için harekete geçmelisiniz. 

Nasıl Engelleyebiliriz?
Birçok bağımlılık ya da yüksek seviye alışkanlıkta olduğu 
gibi bu iş için zaman ve çabaya ihtiyaç olacaktır. Bir alışkanlık 
değişimi süreci başlatmalısınız. Çoğumuz, bunu değiştirme 
kararı almadan önce durumu kabul etmemiz gerektiğini 
biliyoruzdur. Sosyal aktivitelerden uzaklaştıysanız ve ailenizle 
geçirdiğiniz zaman kısıtlanmaya başladıysa artık harekete 
geçmenin zamanı gelmiştir.

Kurtulmak Mümkün mü?
Amacımız dünyadan kopmak değil elbette, mutlaka hayattan 
haberdar olup gündemi izleyeceğiz ve dahil olacağız.

• Haber siteleri ve sosyal medya kanallarını amaç dışında 
ziyaret etmeyin. Bunun yerine, zihninizde bir amaç olsun. 
Görmek istediğiniz konuya yönelik özel aramayla kullanın 
sosyal medyayı. Böylelikle, amacı dışında gereksiz negatifliğe 
maruz kalmamış olursunuz.
• Sınır koyun ve günün belli bir saatini belirleyin. Bir programla 
çalışıyoruz, işlerimizi planlıyoruz ya da ajanda takip ediyoruz 
çoğumuz. Bu işi de programa ekleyip sadece o belirlenen zaman 
dilimlerinde yapmaya çalışabiliriz. Almanya’da yetişkinlerle 
yapılan bir çalışma, iki buçuk saatlik medya tüketiminin hafif 
ve orta düzey depresyon belirtilerine sebep olduğu sonucuna 
ulaştı. 
• İnsanlarla yüz yüze iletişim kurun. Dijital bile olsa insanla 
temas edin.
• Dışarı çıkın. Doğada daha çok zaman geçirin.
• Kendinizle temasa geçin.

Ekran başında fark etmeyebilirsiniz. Muhtemelen bu çabanızın 
başarıya ulaşmadığını da fark etmezsiniz. Ailenizden uzaklaşır, 
arkadaşlarınızla az görüşür ve kendinizle baş başa kalamaz 
olursunuz. Anda kalma ve mindfulness farkındalığı, yoga, 
meditasyon, doğa, aile ile temas, hobiler ve kendinle geçirilen 
kaliteli zaman bu konuda en çok önerilen yöntemler. Çare, daha 
fazla farkında olmakta…  
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